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Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει
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i)«Κύρωση της τροποποίησης της Σύµβασης της Βασιλείας
για τον έλεγχο των διασυνοριακών κινήσεων επικίνδυνων
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ΦΕΚ 222Α’», σελ. 3776

3. Ψήφιση επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
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3827
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Αθήνα, σήµερα στις 16 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και
ώρα 18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προε-
δρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ζήση Τζηκαλάγια,
Βουλευτή Καστοριάς τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Με-
σαράς ζητεί την άµεση προστασία και ανάδειξη της Μινωϊκής Αρ-
γέπαυλης Πιτσιδίων στη Μεσαρά της Κρήτης.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την άµεση επίλυση ζη-
τήµατος απαλλοτρίωσης ιδιοκτησίας στο ∆ήµο Χερσονήσου
Ηρακλείου Κρήτης.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μιθαυριανάκης Αντώνιος,
Πτυχιούχος του Τµήµατος ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης του Παντείου Πα-
νεπιστηµίου διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό του από τη συµ-
µετοχή στη διαδικασία πρόσληψης αναπληρωτών καθηγητών.

4) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο κτηριακό
πρόβληµα του δηµοτικού σχολείου στο ∆ήµο Μαβίλης Λάρισας.

5) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Τοπικό ∆ιαµέρισµα Κλήµατος ∆ήµου Σκοπέλου Μα-
γνησίας διαµαρτύρεται για τον κίνδυνο παραχώρησης δηµόσιας
γης σε ιδιώτες.

6) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η συνένωση
των νοσοκοµείων Πύργου και Κρεστένων Ηλείας.

7) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΚΕΠΕΠ
Λεχαινών ζητεί να δοθεί η δυνατότητα εξαγοράς ενσήµων για

τους επαναπροσληφθέντες µονίµους υπαλλήλους του ν.
2190/94.

8) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία επιτροπή επαγγελµατιών των πληγέντων πε-
ριοχών Κοινότητας Αµπελακίων, ∆ήµου Ευρυµένων, Κάτω Ολύ-
µπου, Ανατολικού Ολύµπου και Λιτόχωρου ζητεί την άµεση
αποκατάσταση της συγκοινωνίας στην κοιλάδα των Τεµπών κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Κοινότητα Νυρεµβέρ-
γης ζητεί την αποστολή στη Νυρεµβέργη εκπροσώπου του
Γενικού Προξενείου Μονάχου.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Ιωαννίνων
ζητεί τη δηµιουργία ειδικού προγράµµατος ΤΕΜΠΜΕ για τις
ΜΜΕ κ.λπ..

11) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Συνεταιριστικές Αγροτικές Ενώσεις
του Νοµού Ηλείας ζητούν την επιστροφή στους αγρότες του ει-
δικού φόρου κατανάλωσης πετρελαίου βάσει των τιµολογίων πώ-
λησης.

12) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Περιβαλλοντικός Σύνδεσµος
∆ήµων Αθήνας - Πειραιά ζητεί την καταβολή στα φιλοζωϊκά σω-
µατεία της επιχορήγησης για τα έτη 2008 και 2009.

13) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία ο ΤΟΕΒ Ζώνης Αράχθου Άρτας ζητεί την
αποκατάσταση του φράγµατος Ιµαρέτ στην κοίτη του ποταµού
Αράχθου.

14) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ∆ΕΥΑ
Ιεράπετρας Λασιθίου διαµαρτύρεται για τη διάλυση της ∆ΕΥΑ Ιε-
ράπετρας.

15) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Γεωργίου Τυµφη-
στού Φθιώτιδας ζητεί τη στελέχωση του Ταχυδροµικού Γραφείου
στην περιοχή του.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’
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16) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί την απαγόρευση της
διενέργειας εξετάσεων και στα από τα Κέντρα Ξένων Γλωσσών.

17) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΤΕ∆Κ Νοµού Αι-
τωλοακαρνανίας ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών
εγκατάστασης αναδόχου στο έργο της οδικής σύνδεσης της πε-
ριοχής του Ακτίου µε τον άξονα βορρά - νότου.

18) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Μα-
σαρών ∆ήµου Αρχαγγέλου ∆ωδεκανήσου ζητεί λήψη µέτρων για
την αντιµετώπιση ασθένειας, που έχει προσβάλλει τα εσπεριδο-
ειδή της περιοχής.

19) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκοπέλου Μαγνησίας ζητεί τη
στελέχωση του Κέντρου Υγείας Σκοπέλου.

20) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών Νοµού Μα-
γνησίας «ΟΙ ΑΓΙΟΙ ΑΝΑΡΓΥΡΟΙ» ζητεί την άµεση πρόσληψη για-
τρού νεφρολόγου στη Μονάδα Τεχνικού Νεφρού του
Νοσοκοµείου Βόλου.

21) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
15ου Γυµνασίου Λάρισας ζητεί τη χρηµατοδότηση της αποπε-
ράτωσης του νέου σχολικού κτιρίου του 15ου Γυµνασίου Λάρι-
σας.

22) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Γόννων Λάρισας ζητεί την αποζη-
µίωση των ελαιοκαλλιεργητών της περιοχής τους, που η
παραγωγή τους καταστράφηκε από έντονα καιρικά φαινόµενα.

23) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλαδικός Σύλλογος Ερ-
γαζοµένων Φορέων ∆ιαχείρισης Προστατευοµένων Περιοχών
διαµαρτύρεται για την απόλυση του συντονιστή προϊσταµένου
του φορέα.

24) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέας Περάµου Αττικής
ζητεί την κατασκευή παράπλευρου δρόµου της Εθνικής οδού
στο ύψος Λουτροπύργου για τη βελτίωση του κυκλοφοριακού
προβλήµατος της περιοχής του.

25) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο ∆ήµος Αγίου Κηρύκου Ικαρίας ζητεί την επισκευή
και βελτίωση του οδικού άξονα Αγίου Κηρύκου - Ραχών Ικαρίας.

26) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ξενοδοχείο «ΠΗΝΕΛΟΠΗ»
ζητεί να απαλλαγούν οι συνταξιούχοι ξενοδόχοι από την εκ νέου
ασφάλιση στον ΟΑΕΕ.

27) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το 5ο Γυµνάσιο Καβάλας ζητεί οι-
κονοµική ενίσχυση για την πραγµατοποίηση σχολικής
πολιτιστικής εκδροµής στην Κωνσταντινούπολη.

28) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Υγείας Πρίνου ζητεί
την κάλυψη των κενών οργανικών του θέσεων και τον υλικοτε-
χνικό εξοπλισµό του.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Πέλλας υποβάλλει
προτάσεις του για την διοικητική αναδιάρθρωση.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κρύας Βρύσης Πέλλας
ζητεί να συνεχίσει τη λειτουργία του ως νέος διευρυµένος
∆ήµος.

31) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος ζητεί να υπάρξει νοµοθετικός καθορισµός
κατώτατου ορίου ποσοστού κέρδους για τη λιανική πώληση των
περιπτερούχων – καπνοπωλών, που να µην είναι κάτω από 8,2%
της αξίας του κάθε πακέτου.

32) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ιχθυοτρόφων
Επαγγελµατικής µας Προστασίας Περιβάλλοντος και Ποταµών
Χάνι Τερόβου και ο ∆ήµος Αγίου ∆ηµητρίου Ιωαννίνων ζητεί την
ένταξη του Κλάδου της ιχθυοκαλλιέργειας στον ΕΛΓΑ.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί να µην επιτρέπεται στα
Κέντρα Ξένων Γλωσσών να λειτουργούν ως εξεταστικά κέντρα
για την απόκτηση πιστοποιητικών γλωσσοµάθειας ξένων γλωσ-
σών.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Εταιρεία για την
ινώδη κυστική νόσο ζητεί η νόσος της κυστικής ίνωσης να συ-
µπεριληφθεί στις ασθένειες για τις οποίες οι Υγειονοµικές Επι-
τροπές θα αποφασίζουν εφάπαξ για το βαθµό αναπηρίας.

35) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΙΟΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Οδοντιατρική Οµο-
σπονδία ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση των προϋποθέσεων
άσκησης του επαγγέλµατος του οδοντιάτρου.

36) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΙΟΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Μα-
γνησίας ζητεί τη συνέχιση του έργου µεταφοράς νερού στη
Θεσσαλία, από τον άνω ρου του Αχελώου ποταµού.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. ∆έσποινα Βαλλιάνου, Επί-
τιµη Έφορος Αρχαιοτήτων ζητεί τη λήψη µέτρων για τη διά-
σωση, προστασία και ανάδειξη της Ακρόπολης Σµαριού του
∆ήµου Καστελλίου Ηρακλείου.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργολάβων και
Υπεργολάβων Ιδιοκτητών και Εκσκαπτικών Μηχανηµάτων, ΙΧ
φορτηγών αυτοκινήτων Νοµού Ηρακλείου «Η ΕΝΩΣΗ» ζητεί να
του παραχωρηθούν παλαιά ανενεργά λατοµεία στο Νοµό Ηρα-
κλείου, προκειµένου να εναποθέτουν τα προϊόντα εκσκαφών και
κατεδαφίσεων.

39) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πορταριάς Μαγνησίας ζητεί την
οικονοµική στήριξη της διάσωσης και λειτουργίας ως πολιτιστι-
κών και εκθεσιακών κέντρων, διατηρητέων κτηρίων της περιοχής
του.

40) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιασυλλογική Επιτροπή Σκιάθου ζητεί
τη στελέχωση του Πολεοδοµικού Γραφείου της νήσου Σκιάθου.

41) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιασυλλογική Επιτροπή Σκιάθου ζητεί
τη στελέχωση της ∆ΟΥ Σκιάθου.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3666/05-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 378/2-2-2010 έγ-
γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 3916/08-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή (Μάκη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-226/2-2-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 4320/13-01-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη

δόθηκε µε το υπ αριθµ. 438/2-2-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 4657/18-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 444/2-2-10 έγ-

γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές - ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 2408/10-12-2009 ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορος Να-
σιώκα προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
σχετικά µε την εκπαίδευση ιατρών, νοσηλευτών και εργαζοµέ-
νων στο χώρο της υγείας.

Η ερώτηση του κ. Νασιώκα έχει ως εξής:
«Οι ιατροί, οι νοσηλευτές και οι άλλοι εργαζόµενοι στο χώρο

της υγείας στη χώρα µας στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα
στερούνται ενός συνολικού προγράµµατος διά βίου εκπαίδευ-
σης.

Ακόµη και χορήγηση της ειδικότητας των ιατρών, πέρα από τις
πολύχρονες απαράδεκτες λίστες αναµονής, στην ουσία γίνεται
χωρίς ειδικό εκπαιδευτικό πρόγραµµα. Η παρεχόµενη εκπαί-
δευση σήµερα γίνεται από τους ίδιους, από αποµονωµένες απο-
σπασµατικές πρωτοβουλίες επιστηµονικών εταιρειών και
κλινικών ή από φαρµακευτικές εταιρείες, που ως κύριο στόχο
έχουν την προώθηση των δικών τους συµφερόντων.

Επειδή κυρία Υπουργέ, θεωρώ την εκπαίδευση ως το σηµα-
ντικότερο ζήτηµα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και των ιατρι-
κών υπηρεσιών στη χώρα µας, ερωτάστε:

1. Αν προτίθεστε να θεσµοθετήσετε, να στηρίξετε και να ελέγ-
ξετε την εφαρµογή ενός προγράµµατος δια βίου εκπαίδευσης
όλων των εργαζοµένων στο χώρο της υγείας;

2. Αν προτίθεστε να προχωρήσετε στη θεσµοθέτηση Πανελ-
λαδικών Εξετάσεων για τη χορήγηση ιατρικής ειδικότητας;».

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο, για να απαντήσει στην ερώ-
τηση του κ. συναδέλφου, για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα κατ’αρχάς να πω ότι συµφωνώ απόλυτα µε την προ-
σέγγιση του αγαπητού συναδέλφου, του κ. Έκτορα Νασιώκα ότι
το ζήτηµα της συνεχούς δια βίου εκπαίδευσης των γιατρών, των
νοσηλευτών και γενικά των εργαζοµένων στο χώρο της υγείας,
είναι ένα πάρα πολύ κρίσιµο θέµα.

Όπως επίσης, θα πρέπει να διαπιστώσουµε ότι είναι ένα θέµα
που δυστυχώς η χώρα µας έχει µείνει πίσω, παρ’ ότι και ο ιδρυ-
τικός νόµος του Εθνικού Συστήµατος Υγείας –και εσείς αγαπητέ
συνάδελφε, που έχετε υπηρετήσει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
τόσα χρόνια το ξέρετε πολύ καλά- προέβλεπε κάποιες τέτοιες
διατάξεις. Και η Εθνική Σχολή ∆ηµόσιας Υγείας δηµιουργεί τέ-
τοιες δυνατότητες και τα προηγούµενα κοινοτικά πλαίσια στήρι-
ξης µπορούσαν να αξιοποιηθούν και εν µέρει υπήρξαν δράσεις.

Η αλήθεια είναι -και αυτό οφείλουµε να το διαπιστώσουµε- ότι
δεν υπήρχε µια ολοκληρωµένη προσέγγιση. Είναι αλήθεια, λοι-
πόν, ότι χρειάζεται - αυτός είναι και ο στόχος µας- να προχωρή-
σουµε σε µια κατεύθυνση ενός ολοκληρωµένου προγράµµατος
και σχεδιασµού. Πώς θα προχωρήσουµε; Θα πάµε σε τρεις κα-
τευθύνσεις.

Πρώτα απ’ όλα, γύρω από αυτό το θέµα, υπάρχει η ευρύτερη
διακυβερνητική συνεργασία κάτω από την εποπτεία του Υπουρ-
γείου Παιδείας και ∆ια Βίου Μάθησης. Να σας ενηµερώσω ότι
ήδη έχει συγκροτηθεί και µια διυπουργική επιτροπή µε εκπρο-
σώπους όλων των Υπουργείων, όπου εκεί τίθενται κάποιοι γενι-
κοί κανόνες και γενικοί στόχοι. Εκεί φυσικά συµµετέχουµε κι
εµείς, προκειµένου να είµαστε σε αυτή την κατεύθυνση.

Πέραν, όµως, αυτής της πρωτοβουλίας, εµείς κινούµαστε και
σε αυτή την κατεύθυνση. Ήδη κοιτάµε και τις δυνατότητες που
µας δίνει το ΕΣΠΑ και µια πολύ καλή συνεργασία που αναπτύσ-
σουµε. Ήδη έχουµε ζητήσει σκέψεις και προτάσεις και από την
Εθνική Σχολή ∆ηµόσιας Υγείας, προκειµένου ακριβώς να µπο-
ρέσουµε να επεξεργαστούµε και να παρουσιάσουµε µια ολο-
κληρωµένη προσέγγιση.

Σε αυτή την κατεύθυνση φυσικά θα έχουµε και διάλογο και µε
τους αντίστοιχους φορείς, δηλαδή και µε τη ΟΕΝΓΕ και µε τον

Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο και µε την ΠΟΕ∆ΗΝ, οι οποίοι
ούτως ή άλλως θέτουν αυτά τα ζητήµατα. Ελπίζω, λοιπόν, ότι σε
πολύ γρήγορο χρονικό διάστηµα θα είµαστε σε θέση να παρου-
σιάσουµε στη Βουλή κάποιες γενικές κατευθύνσεις.

Τώρα, για το δεύτερο ζήτηµα, το οποίο είναι εξίσου πολύ σο-
βαρό και αφορά την ειδικότητα, όπως ξέρετε πολύ καλά χρειά-
ζεται να υπάρξει µια πλήρης συνεργασία µε τις ιατρικές σχολές
και το Υπουργείο Παιδείας. Αυτό που µπορώ να σας πω σε αυτή
τη φάση είναι ότι φυσικά εξετάζουµε αυτό το θέµα, κάνουµε διά-
λογο και ελπίζω και σε αυτό το ζήτηµα πολύ γρήγορα να µπο-
ρούµε να έρθουµε µε πιο συγκεκριµένες προτάσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορας Να-
σιώκας.

Ορίστε, κύριε Νασιώκα έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, εύχοµαι κι εγώ ότι σε σύντοµο χρονικό διά-

στηµα θα είναι έτοιµο το Υπουργείο να έρθει στη Βουλή, να θε-
σµοθετήσει, να κάνει ενιαίο πρόγραµµα εκπαίδευσης και να
θέσει καθώς και να ελέγξει τους κανόνες.

Έχει απαντήσει η διεθνής επιστηµονική κοινότητα για την ανα-
γκαιότητα της ύπαρξης αυτού του Προγράµµατος, κυρία
Υπουργέ. Γι’ αυτό, σε όλες τις χώρες της Ευρώπης και της βο-
ρείου Αµερικής, το κράτος έχει την ευθύνη της εκπαίδευσης,
βάζει το πρόγραµµα και υλοποιεί τους κανόνες. ∆εν υπάρχει καµ-
µία χώρα για παράδειγµα στην οποία να µην υπάρχει ένα είδος
εξετάσεων και ελέγχου για να ξεκινήσει ένας γιατρός την ειδικό-
τητα.

Κυρία Υπουργέ, ξέρετε ότι το 2004 ήρθε στη Βουλή ένα πό-
νηµα, ένα σχέδιο νόµου πολλών χρόνων δουλειάς, όλων των επι-
στηµονικών παραγόντων της χώρας µας και του ΚΕΣΥ. Το έφερε
ο καθηγητής Κώστας Στεφανής, ως Υπουργός και ήταν δουλειά,
κυρίως, του καθηγητή Ηλία Λαµπίρη, του πρώην συναδέλφου
µας Βουλευτή, πέρασε στη Βουλή, σχεδόν οµόφωνα στην επι-
τροπή και δυστυχώς, δεν πέρασε στην Ολοµέλεια γιατί προκη-
ρύχθηκαν εκλογές. Προέβλεπε τους κανόνες εκπαίδευσης,
ξεκαθάριζε τις ειδικότητες των γιατρών και το περιεχόµενο της
ειδίκευσης και κυρίως θεσµοθετούσε εξετάσεις για να ξεκινή-
σουν οι συνάδελφοι γιατροί την ειδικότητα - δηλαδή ό,τι γίνεται
σε όλο τον κόσµο- αφού έδινε ένα λογικό, χρονικό, µεταβατικό
στάδιο για όλους αυτούς που περιµένουν τώρα στις απαράδε-
κτες λίστες αναµονής.

Κυρία Υπουργέ, οι Υπουργοί της Νέας ∆ηµοκρατίας σε ερω-
τήσεις δικές µας, επανειληµµένες, είχαν δεσµευθεί ότι θα είναι το
πρώτο νοµοσχέδιο που θα ψηφίσουν και φυσικά δεν το εψήφι-
σαν. Αγνοείται η τύχη της συγκεκριµένης εργασίας. Νοµίζω ότι
αυτή είναι µία πολύ σηµαντική βάση για να ξεκινήσετε.

Θα σας πρότεινα δε το εξής: πέρα από τις όποιες αλλαγές θα
κάνετε σ’ αυτό το κείµενο, ένα πολύ σηµαντικό θέµα που συζη-
τήθηκε πάρα πολύ στην επιστηµονική κοινότητα και τώρα βρί-
σκει πρόσφορο έδαφος, είναι να δηµιουργήσετε οµάδες
νοσοκοµείων κατά γεωγραφικές περιοχές, µε νοσοκοµείο ανα-
φοράς ένα µεγάλο πανεπιστηµιακό ή περιφερειακό νοσοκοµείο
-αν δεν υπάρχει πανεπιστηµιακό- που θα έχει την ευθύνη της εκ-
παίδευσης και παράλληλα, οι γιατροί -που µε εξετάσεις θα ξεκι-
νούν την ειδικότητα σε ένα νοσοκοµείο µιας οµάδας- δεν θα
διακόπτουν καθόλου την ειδικότητά τους, αλλά µ’ ένα σωστό
προγραµµατισµό και ένα rotation να κινούνται και στα αλλά νο-
σοκοµεία της ίδιας περιοχής. Έτσι και τους άξιους θα επιβρα-
βεύσουµε και την ποιότητα θα αναβαθµίσουµε και εκπαίδευση
θα δώσουµε στο σύστηµα.

Κύρια Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι η χώρα βρίσκεται σε
δεινή οικονοµική κατάσταση και αφού βρίσκεται στο τόσο δύ-
σκολη κατάσταση, είναι βέβαιο ότι το κοινωνικό κράτος και το
σύστηµα υγείας, όσο και σε προτεραιότητα να το έχει η Κυβέρ-
νηση, θα πνιγεί οικονοµικά. Χρειάζεται, λοιπόν, να κάνουµε πολλά
πράγµατα που κατ’ ανάγκη δεν χρειάζονται τόσα πολλά χρή-
µατα σ’ αυτή τη φάση.

Όµως, αν καθυστερήσουµε να θεσµοθετήσουµε ένα σύστηµα
εκπαίδευσης και ώσπου να το υλοποιήσουµε κάνουµε τέσσερα
χρόνια, θα έχουµε χάσει µια πολύ γόνιµη τετραετία, όταν οι
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άλλες χώρες, σε αυτόν τον τοµέα, επενδύουν πάρα πολύ συ-
στηµατικά.

Περιµένω λοιπόν, στη δευτερολογία ή µετά από κάποιο διά-
στηµα να ολοκληρώσετε τις σκέψεις σας, για να προχωρήσετε
αυτό το θέµα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου έχει
το λόγο για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να πω ότι ακόµα και σ’ αυτές τις πολύ
δύσκολες οικονοµικές συνθήκες που έχει κληθεί η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ να δίνει τη µάχη για να αναστηλώσει την αξιοπιστία
της χώρας µας στην Ευρώπη και διεθνώς και να µπορέσει να
αντιµετωπίσει την τραγική δηµοσιονοµική κατάσταση που κλη-
ρονόµησε από την προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, έχει αποδειχθεί ότι συνεχίζουµε µε σταθερότητα και
στηρίζουµε το κοινωνικό κράτος και ιδιαίτερα, το χώρο της
υγείας. Αυτό το έχουµε αποδείξει και µε τις προσλήψεις, οι
οποίες συνεχίζονται -και ξέρετε πολύ καλά ότι µόλις πριν λίγες
µέρες, επιβεβαιώσαµε ξανά ότι συνεχίζουµε το πρόγραµµα
αυτών των προσλήψεων- και µε όλες τις ενέργειες που κάνουµε
για να µπορέσουµε να αναστηλώσουµε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.

Από εκεί και πέρα, σίγουρα το ζήτηµα της εκπαίδευσης και της
ειδικότητας είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Έχω σε γνώση µου αυτό
το σχέδιο νόµου, στο οποίο, όντως -όπως λέτε- είχε γίνει µια πολύ
συστηµατική επεξεργασία επί Υπουργείας Κώστα Στεφανή και
του πρώην συναδέλφου µας, του Ηλία Λαµπίρη. Αυτό που θα
ήθελα να πω σ’ αυτή τη φάση, είναι ότι φυσικά το µελετάµε, εί-
µαστε σε µια συνεννόηση αναγκαστικά και µε το Υπουργείο Παι-
δείας, καθώς υπάρχει και η διάσταση που αφορά το Πανεπιστή-
µιο και τις Ιατρικές Σχολές και πολύ γρήγορα θα µπορέσουµε να
έχουµε µια πιο συγκροτηµένη προσέγγιση.

Σε κάθε περίπτωση, επειδή αναφερθήκατε στις κυβερνήσεις
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ξέρετε πολύ καλά ότι επί έξι χρόνια, συ-
νεχώς αναφερόντουσαν σ’ αυτό το θέµα, αλλά -όπως και σε όλα
τα ζητήµατα που αφορούν την Υγεία- ποτέ δεν υπήρχε κάτι συ-
γκεκριµένο.

Θα ήθελα, όµως, να επιµείνω ιδιαίτερα στο συνολικό πρό-
γραµµα που αυτή τη στιγµή, µέσα από το πλαίσιο της αναθεώ-
ρησης του ΕΣΠΑ και των προτεραιοτήτων µας -επειδή το θίξατε
στην ερώτησή σας - για µας έχει µεγάλη σηµασία. ∆ηλαδή δεν
είναι µόνο το θέµα της ειδικότητας, αφορά συνολικά ένα συ-
γκροτηµένο και συνολικό σχεδιασµό, προγραµµατισµό για την
δια βίου στήριξη και µάθηση όλων των παραγόντων της Υγείας.
Εκεί, λοιπόν, δίνουµε ένα ιδιαίτερο βάρος αυτήν την περίοδο και
πιστεύω ότι πολύ γρήγορα θα µπορέσουµε να έρθουµε να σας
παρουσιάσουµε κι ένα πλαίσιο µε συγκεκριµένους στόχους και
αρχές.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 1556/25-11-2009 ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την αναβάθµιση λειτουργίας του Αγροτικού Ιατρείου Επτα-
χωρίου Νοµού Καστοριάς.

Αναλυτικά η ερώτηση του κ. Τζηκαλάγια έχει ως εξής:
« Το Επταχώρι βρίσκεται στα όρια δυτικής Μακεδονίας και

Ηπείρου. Οι νέοι οδικοί άξονες ενέτειναν την αποµόνωσή του. ∆ι-
οικητικά ανήκει στο νοµό Καστοριάς και υγειονοµικά στο Νοσο-
κοµείο Κοζάνης. Είναι χωριό-έδρα της Κοινότητας Αρένων
(Χρυσή και Ζούζουλη τα άλλα δύο χωριά). Κύρια απασχόληση
των νέων της περιοχής είναι η υλοτοµία. ∆υστυχώς, συχνό είναι
το φαινόµενο να µένει η Κοινότητα χωρίς αγροτικό ιατρό. Μό-
νιµη λύση που απαιτούν οι κάτοικοι και συνηγορούµε, είναι ανα-
βάθµιση του Αγροτικού Ιατρείου µε την προκήρυξη δύο (2)
θέσεων ιατρών Γενικής Ιατρικής.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Πότε προτίθεται το Υπουργείο σας να τοποθετήσει ιατρό

στο Αγροτικό Ιατρείο Επταχωρίου, του οποίου η θέση παραµένει
κενή από τις 10 Αυγούστου 2009;

2. Σκοπεύετε, στο πλαίσιο της περιφερειακής αποκέντρωσης
να αναβαθµίσετε το Αγροτικό Ιατρείο Επταχωρίου, προκηρύσ-
σοντας δύο (2) θέσεις ιατρών Γενικής Ιατρικής;».

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ότι καταλαβαίνω την ευαισθησία του

συναδέλφου, γιατί τα ζητήµατα της υγείας, ιδιαίτερα για αποµα-
κρυσµένες περιοχές, είναι πάρα πολύ κρίσιµα, καθώς είναι ένας
από τους βασικούς παράγοντες, για να διατηρηθεί πραγµατικά ο
κόσµος στα χωριά µας, στην ύπαιθρο και ιδιαίτερα, σε αυτές τις
περιοχές, όπως στη συγκεκριµένη που αναφέρεται ο αγαπητός
συνάδελφος.

Σύµφωνα µε τις πληροφορίες που έχουµε από την Υγειονοµική
Περιφέρεια, στις 14 ∆εκεµβρίου προσελήφθη γιατρός, υπόχρεος
υπηρεσίας υπαίθρου, ο οποίος αυτή τη στιγµή υπηρετεί –όπως
ξέρετε- στο Νοσοκοµείο καθώς είναι υποχρεωµένος για µια τρί-
µηνη εκπαίδευση πριν έρθει να κάνει τις υποχρεώσεις του στο
Αγροτικό Ιατρείο. Όµως, µια φορά τη βδοµάδα πηγαίνει εκεί για
να καλύψει τις ανάγκες. Σε κάθε περίπτωση, σύµφωνα πάλι µε
τις πληροφορίες που µας έχουν δώσει, στις 14 Μαρτίου θα έρθει
για πλήρη απασχόληση στο Αγροτικό Ιατρείο στο Επταχώρι.

Από εκεί και πέρα, θέτετε ένα ερώτηµα. Τι θα γίνει αργότερα,
δηλαδή αν µπορούµε να δούµε την αναβάθµιση. Είναι ένα ζήτηµα
που το θέσαµε και εµείς και η αλήθεια είναι ότι σε µια προσέγ-
γιση που θα κάνουµε συνολικά, µαζί και µε τους νέους διοικητές
των Υγειονοµικών Περιφερειών -που όπως ξέρετε πέρασαν από
την έγκριση της Βουλής την προηγούµενη εβδοµάδα και ανα-
λαµβάνουν αυτή την εβδοµάδα τα καθήκοντά τους- τους έχουµε
ζητήσει να υπάρξει µια συνολική ανασκόπηση, αξιολόγηση των
αναγκών. Εκεί, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα τεθεί και το συ-
γκεκριµένο θέµα, προκειµένου να δούµε -επειδή όλα αυτά εντάσ-
σονται σ’ ένα συνολικά σχεδιασµό- αν θα µπορούσε να υπάρξει
και αναβάθµιση, την οποία προτείνετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής

Καστοριάς της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, σας

ευχαριστώ, όχι µόνο για την αναγνώριση της δικιάς µου ευαι-
σθησίας σ’ αυτά τα θέµατα, αλλά γιατί πιστεύω ότι κι εσείς, όχι
απλώς τη συµµερίζεσθε, αλλά έχετε ευαισθησία στα θέµατα
υγείας και ιδιαίτερα των παραµεθορίων περιοχών. Αυτό που απο-
µένει είναι εµπράκτως να δούµε κάποια αποτελέσµατα.

Όπως λέω και στην ερώτηση, το Επταχώρι είναι έδρα της Κοι-
νότητος Αρρένων. Υπάρχουν άλλες τρεις µικρές κοινότητες εκεί,
της Χρυσής, του Πευκοφύτου και της Παλιάς Ζούζουλης. Οι µό-
νιµοι κάτοικοι και το χειµώνα, σ’ αυτές τις τρεις κοινότητες είναι
περίπου τριακόσιοι. Μπορεί να µη φαίνεται µεγάλος ο αριθµός,
αλλά έχει ενεργό πληθυσµό. Είναι και κάποιοι της δεκαετίας των
τριάντα και των σαράντα, που έχουν και µικρά παιδιά. Κύρια
επαγγελµατική τους απασχόληση αποτελεί η υλοτοµία η οποία
ασκείται κυρίως τους µήνες από Απρίλιο και µετά. Είναι εποχική
η εργασία τους.

Σίγουρα ένα αναβαθµισµένο αγροτικό ιατρείο θα συνέβαλε
αποφασιστικά στην εµπέδωση του αισθήµατος ασφαλείας όλων
αυτών των κατοίκων. Πραγµατικά, η περιοχή εκεί είναι σ’ ένα µε-
ταίχµιο γεωγραφικά. Νοτιοδυτικότερα αρχίζει η Ήπειρος, ανή-
κουν στο Νοµό Καστοριάς, υγειονοµικά είναι στο Κέντρο Υγείας
Τσοτυλίου, που υπάγεται στο Νοσοκοµείο της Κοζάνης.

Να σας πω ένα παράδοξο. Την προηγούµενη εβδοµάδα ο Πρό-
εδρος της Επιστηµονικής Επιτροπής του Νοσοκοµείου της Κα-
στοριάς, ο κ. Λαζάρου, ο οποίος εκτελεί αυτόν τον καιρό χρέη
διοικητού εκ του νόµου, µε ενηµέρωσε ότι οι υπηρεσίες σας,
πολύ σωστά απευθύνθηκαν, στο Νοσοκοµείο της Καστοριάς, για
να πάρουν κάποιες πληροφορίες για το τι γίνεται µε το αγροτικό
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ιατρείο του Επταχωρίου, για να απαντήσετε προφανώς σήµερα.
Φυσικά, ο συνάδελφος τους παρέπεµψε στο Νοσοκοµείο της Κο-
ζάνης, γιατί καλώς ή κακώς, ίσως από παλαιότερη διοικητική δι-
αίρεση της περιοχής, ανήκει στο Νοσοκοµείο της Κοζάνης.

Πιστεύω ότι όπως σε κάποιες άλλες προβληµατικές και µειο-
νεκτικές περιοχές της πατρίδας µας, νησιωτικές -όπως άδραξα
την ευκαιρία να σας αναπτύξω κάποια στιγµή σε κάποια συνε-
δρίαση της ∆ιαρκούς Επιτροπής των Κοινωνικών Υποθέσεων-
έτσι και σε κάποιες ορεινές περιοχές της πατρίδας µας πρέπει να
ληφθεί µέριµνα, γιατί υπάρχουν ιδιαιτερότητες.

Η λύση, που τη συζήτησα και µε τον πρόεδρο της Κοινότητας
και µε τους κατοίκους της περιοχής, εγώ θεωρώ ότι είναι να προ-
κηρυχτούν δύο θέσεις ιατρών Γενικής Ιατρικής, οι οποίοι θα εφη-
µερεύουν στο Κέντρο Υγείας του Τσοτυλίου. Ο ένας απ’ αυτούς
οπωσδήποτε, θα διαµένει ανά πάσα στιγµή εκεί στην περιοχή.
Αυτό είναι αναβάθµιση, είναι υγεία του 21ου αιώνα. Εντάξει η
πρωτοβάθµια περίθαλψη, εντάξει η έρευνα, αλλά εκεί που λέµε
«πρόληψη» και «πρωτοβάθµια περίθαλψη» έτσι θα δείξουµε
εµπράκτως ότι µπορεί να περνάµε εποχές οικονοµικής κρίσης,
αλλά όπως είπατε και εσείς και λένε και οι αρµόδιοι Υπουργοί Οι-
κονοµικών, για τους τοµείς υγεία, παιδεία και ασφάλεια θα υπάρ-
χει µέριµνα από την Κυβέρνηση, γιατί πρέπει να φροντίσουµε
αυτούς τους ανθρώπους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Υπουρ-

γός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαν-
νακοπούλου.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κυρία Υπουργέ, για να δευτε-
ρολογήσετε.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς είναι αλήθεια ότι εδώ έχουµε αυτή την ιδιάζουσα
κατάσταση που και εσείς περιγράψατε. Σε κάθε περίπτωση,
όµως, εµείς βλέπουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας σαν µία ενό-
τητα και πολύ περισσότερο όταν µιλάµε για την ίδια υγειονοµική
περιφέρεια.

Μόλις τώρα, αυτή την εβδοµάδα αναλαµβάνει ο νέος διοικητής
της περιφέρειας Κεντρικής και ∆υτικής Μακεδονίας κι εγώ ανέ-
φερα προηγούµενα, ότι θα είναι ένα από τα ζητήµατα που θα του
θέσουµε να το δει µέσα στη συνολική χωροταξία και δυνατότητα
αναβάθµισης τέτοιων περιπτώσεων, γιατί όπως είναι αυτή τη
στιγµή η πρόβλεψη, για µονοθέσιο, δεν µπορούν να προκηρυ-
χθούν οι θέσεις. Γι’ αυτό, το προηγούµενο στάδιο είναι η προϋ-
πόθεση να µελετηθεί, να υπάρξει δυνατότητα να αναβαθµιστεί,
προκειµένου µετά να προχωρήσουµε σε αυτό που κι εσείς εί-
πατε.

Σε κάθε περίπτωση, εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι θα
είναι από τα πρώτα ζητήµατα που θα θέσουµε προκειµένου να
εξεταστεί, όπως επίσης και να σας διαβεβαιώσω, ότι µε βάση
αυτά τα στοιχεία που µας έδωσαν, από τα µέσα Μαρτίου θα
υπάρχει και η µόνιµη παρουσία πια του γιατρού υπαίθρου, προ-
κειµένου τουλάχιστον, τώρα που κι εσείς είπατε ότι από τον Απρί-
λιο αρχίζει και η µεγαλύτερη κίνηση στην περιοχή, να είσαστε
σίγουρα καλυµµένοι ότι θα υπάρχει η παρουσία του γιατρού.
Αυτό, ανεξάρτητα από τη συνολική προσπάθεια που θα κάνουµε
για να δούµε πώς θα µπορέσουµε και µε τι χρονοδιάγραµµα, να
προχωρήσουµε στην αναβάθµιση, εξυπηρετώντας ταυτόχρονα
και την ευρύτερη περιοχή που κι εσείς αναφέρατε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επειδή σήµερα έχει την

τιµητική του το Υπουργείο Υγείας, θα περάσουµε σε µία ακόµη
ερώτηση.

Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 1351/20-11-2009 ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αποστόλου
Νάνου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την κάλυψη των ελλείψεων σε προσωπικό στο «Αχιλ-
λοπούλειο» Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Βόλου.

Η ερώτηση έχει ως εξής:
«Τα προβλήµατα που προκύπτουν από την τεράστια έλλειψη

προσωπικού στο Αχιλλοπούλειο Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Βόλου,
έχουν σοβαρές επιπτώσεις, τόσο στις παρεχόµενες υπηρεσίες

υγείας στους ασθενείς, ιδιαίτερα από τα λαϊκά στρώµατα, όσο
και στους εργαζόµενους του Νοσοκοµείου. Οι ελλείψεις αυτές
εξαναγκάζουν αρκετούς ασθενείς να καταφεύγουν στον ιδιωτικό
επιχειρηµατικό τοµέα, πληρώνοντας τεράστια ποσά ή να ανα-
γκάζονται να µπαίνουν σε µακροχρόνιες λίστες παραµονής.

Ευθύνες για την κατάσταση αυτή έχουν οι µέχρι τώρα κυβερ-
νήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που µε την πολι-
τική τους, στη βάση των κατευθύνσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, έχουν οδηγήσει στην υποβάθµιση της δηµόσιας υγείας.
Συνολικά, οι οργανικές κενές θέσεις ανέρχονται σε πεντακόσιες
ενενήντα, µε συνέπεια να υπάρχει εντατικοποίηση της εργασίας
του προσωπικού, χιλιάδες χρωστούµενα ρεπό, δεκάδες απλή-
ρωτες υπερωρίες και οι κλινικές να λειτουργούν στα όρια της
επικινδυνότητας µε προσωπικό ασφαλείας.

Εξαιτίας αυτής της πολιτικής, εκτός από τη σοβαρή έλλειψη
προσωπικού, στο Αχιλλοπούλειο σήµερα δουλεύουν εβδοµήντα
επτά εργαζόµενοι µε οκτάµηνες συµβάσεις που λήγουν στα µέσα
∆εκέµβρη του 2009 –η ερώτηση βέβαια είναι από τις 20-11-2009,
άρα έχουν λήξει- και πενήντα δύο εργαζόµενοι µε «STAGE» που
λήγουν σταδιακά οι συµβάσεις τους µέχρι τον Ιούνη του 2010.

Την ίδια στιγµή, καθυστερεί η εκταµίευση του υπόλοιπου της
πίστωσης του 10% των αναγκών, µε αποτέλεσµα να µην πληρώ-
νονται οι αµοιβές υπερωριακής εργασίας των υπαλλήλων Νοσο-
κοµείων και Κέντρων Υγείας. Επίσης, σήµερα οφείλονται στους
γιατρούς οι εφηµερίες και στους εργαζόµενους υπερωρίες, νυ-
χτερινά εξαιρέσιµα από τον Ιούνη του 2009. Επιπλέον, οι προµη-
θευτές του Νοσοκοµείου που είναι απλήρωτοι, πιέζουν και
εκβιάζουν, προσφεύγοντας στη δικαιοσύνη, µε αποτέλεσµα να
κινδυνεύει το νοσοκοµείο µε κατάσχεση των περιουσιακών του
στοιχείων.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός, τι µέτρα προτίθεται να πάρει η
Κυβέρνηση για:

1.Να µην απολυθεί κανένας εργαζόµενος µε συµβάσεις ορι-
σµένου χρόνου ή «STAGE» και να µονιµοποιηθούν άµεσα και
χωρίς όρους και προϋποθέσεις. Να γίνουν άµεσα µαζικές προ-
σλήψεις µόνιµου προσωπικού, για να µπορέσει να αναπτυχθεί το
νοσοκοµείο και να παρέχει δωρεάν υπηρεσίες σε όλους;

2.Να χρηµατοδοτηθεί άµεσα το νοσοκοµείο, για να καταβλη-
θούν οι εφηµερίες, οι δεδουλευµένες υπερωρίες νυχτερινά και
εξαιρέσιµα και για την κάλυψη συνολικά των λειτουργικών του
αναγκών. Να απαγορευτεί να πληρώνουν οι ασθενείς για ιατρι-
κές, εργαστηριακές εξετάσεις και θεραπείες;»

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Τα προβλήµατα του Νοσοκοµείου του Βόλου, όπως τα πα-
ρουσιάζει ο αγαπητός συνάδελφος, είναι νοµίζω απλώς σε µι-
κρογραφία τα προβλήµατα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
συνολικά. Ενός συστήµατος υγείας που τα προηγούµενα χρόνια
δυστυχώς, είχε να αντιµετωπίσει τη συνειδητή υποστελέχωση,
υποχρηµατοδότηση και υπερχρέωση.

Είναι χαρακτηριστικό ότι τα χρέη των νοσοκοµείων διαπιστω-
µένα από το 2005 µέχρι το 2009 έφθασαν στα 6,2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ και ξέρετε ότι, παρά την πολύ δύσκολη οικονοµική
συγκυρία πραγµατικά δίνουµε τον αγώνα για να µπορέσουµε να
ρυθµίσουµε αυτά τα χρέη -ήδη το 1,2 δισεκατοµµύρια έχει απο-
πληρωθεί στα τέλη ∆εκεµβρίου- όπως επίσης ότι παρά αυτή τη
δύσκολη οικονοµική συγκυρία, έχουν υπογραφεί και έχουν προ-
ωθηθεί όλες οι αποφάσεις για τις υπερωρίες και τις εφηµερίες
µέχρι και το Νοέµβριο. Από εκεί και πέρα για τον Ιανουάριο
καθώς και για το ∆εκέµβριο, που ξέρετε ότι γίνεται η λογιστική
µεταφορά στην επόµενη χρονιά, είναι σε στάδιο τώρα εκτέλεσης
προκειµένου να καλυφθούν και αυτά τα δεδουλευµένα όσον
αφορά τις εφηµερίες και τις υπερωρίες.

Τώρα, σε σχέση µε τη στελέχωση του νοσοκοµείου η αλήθεια
είναι ότι υπήρχε αυτή η ιδιαιτερότητα που αφορά τις εβδοµήντα
επτά αυτές θέσεις, που και εσείς θέσατε. Και γι’ αυτό το λόγο,
προκειµένου να µην υπάρχει κενό, περιµένανε να πάρει ΦΕΚ, να
δηµοσιευθεί ο νέος νόµος για τις προσλήψεις του ΑΣΕΠ -όπως
ψηφίστηκε από τη Βουλή, που πήρε ΦΕΚ στις 28 ∆εκεµβρίου- και
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αµέσως µετά, για την ακρίβεια 8 Ιανουαρίου, υπογράψαµε από
την πλευρά µας την προκήρυξη προσωπικού εβδοµήντα επτά θέ-
σεων διαφόρων ειδικοτήτων µε σχέση εργασίας Ι∆ΟΧ, η οποία
εγκρίθηκε και είναι τώρα σε τελικό στάδιο -έχει εγκριθεί από το
Υπουργείο Εσωτερικών- υπογραφής από το Υπουργείο Οικονο-
µικών. Ακριβώς για να καλυφθεί αυτή η ανάγκη.

Πέραν αυτού, στις 18 ∆εκεµβρίου της προηγούµενης χρονιάς
προσελήφθησαν έξι θέσεις νοσηλευτριών επικουρικό προσωπικό
για να µπορέσουν να συµβάλλουν στις ανάγκες του νοσοκο-
µείου. Όσον αφορά, επίσης, τη µεγάλη προκήρυξη του νοση-
λευτικού προσωπικού, που βγήκε στις 29 ∆εκεµβρίου για τρεις
χιλιάδες εκατόν τρεις θέσεις, υπάρχει πρόβλεψη για δεκατρείς
θέσεις νοσηλευτών για το Νοσοκοµείο του Βόλου. Επίσης, θέλω
να σας διαβεβαιώσω ότι θα υπάρχει και η αντίστοιχη πρόβλεψη
για τις ανάγκες του νοσοκοµείου για µόνιµες θέσεις, στη µεγάλη
προκήρυξη νέων θέσεων νοσηλευτών που ετοιµάζουµε τώρα για
το 2010 στο σύνολο των τριών χιλιάδων.

Τέλος, όσον αφορά τους γιατρούς να σας πω ότι µε βάση τα
στοιχεία που έχουµε έχουν ήδη προκηρυχθεί είκοσι πέντε θέσεις
όσον αφορά το νοσοκοµείο, δύο θέσεις όσον αφορά την ψυχική
υγεία και έντεκα θέσεις για τα κέντρα υγείας –τώρα µιλάω ευ-
ρύτερα για το χώρο της Μαγνησίας- όπως, επίσης, θα προβλε-
φθούν και οκτώ θέσεις ειδικευµένων γιατρών του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας, µε βάση την προκήρυξη που θα βγάλουµε
εντός του χρόνου για τις νέες θέσεις -που µας έδωσε την άδεια
και η Βουλή- και µε βάση και τη συµφωνία της συλλογικής σύµ-
βασης εργασίας και την ΟΙΝΓΕ.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Μαγνη-

σίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Απόστολος
Νάνος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς δεν περνάει µέρα στη Μαγνησία που στις τοπικές

εφηµερίδες να µην ασχολούνται µε τις τεράστιες ελλείψεις που
υπάρχουν στο χώρο της υγείας είτε αυτό λέγεται Κέντρο Υγείας
Σκοπέλου µε την έλλειψη παιδιάτρου εδώ και τρία χρόνια, είτε
µε την έλλειψη ασθενοφόρων, είτε µε την έλλειψη νεφρολόγων,
είτε µε την έλλειψη αναισθησιολόγων που δεν µπορούν να λει-
τουργήσουν οι χειρουργικές κλινικές και να µπαίνουν στις λίστες
αναµονής, είτε µε την έλλειψη διαφόρων ειδικοτήτων, είτε µε την
έλλειψη νοσηλευτικού προσωπικού. ∆εν µπορεί από τις πεντα-
κόσιες ενενήντα αναγκαίες θέσεις, οι οποίες υπάρχουν στο νο-
σηλευτικό προσωπικό, να προσληφθούν εβδοµήντα επτά,
δηλαδή κάπου εξήντα – εβδοµήντα - ογδόντα άτοµα και να µπο-
ρούν να καλύψουν τις πραγµατικές ανάγκες που έχει το Αχιλλο-
πούλειο Νοσοκοµείο Βόλου.

Οι ευθύνες όλης αυτής της κατάστασης η οποία υπάρχει είναι
διαχρονικές, δεν είναι σηµερινές µόνο της Κυβέρνησης του ΠΑ-
ΣΟΚ ή της Νέας ∆ηµοκρατίας προηγούµενα. Πρέπει να καταλά-
βουµε, όµως, ότι δεν µπορεί να συνεχιστεί άλλο αυτή η κατά-
σταση, δεν µπορεί να λειτουργούν στα όρια της επικινδυνότητας
οι κλινικές και δεν µπορεί συνέχεια να υπάρχει αυτή η εντατικο-
ποίηση στους εργαζόµενους.

Ο προϋπολογισµός του 2010 δεν θεωρούµε ότι µπορεί να
δώσει λύση, έστω και για το 2010. Χρειάζεται γενναία χρηµατο-
δότηση, χρειάζεται αναγκαία αλλαγή πολιτικής, που κατά την
εκτίµησή µας δεν είστε διατεθειµένοι να κάνετε αυτήν την αλ-
λαγή πολιτικής.

Επιπλέον, θα ήθελα να προσθέσω -πέρα από τη χρηµατοδό-
τηση των υπερωριών και όλα αυτά- ότι στο Αχιλλοπούλειο Νο-
σοκοµείο του Βόλου η Β’ παθολογική κλινική βρίσκεται σε
τριτοκοσµική κατάσταση. Έχει άµεση ανάγκη χρηµατοδότησης
500.000 για να µπορέσει να αποκατασταθεί η παλιά µαιευτική κλι-
νική, για να µπορέσει να λειτουργήσει το πρόγραµµα «ΨΥΧΑΡ-
ΓΩΣ» και να εξελιχθεί το Νοσοκοµείο του Βόλου όπως πρέπει να
είναι, δηλαδή µε τις κλίνες τις απαραίτητες που έχει ανάγκη σαν
Νοµός Μαγνησίας.

Και µε αυτήν την έννοια πρέπει άµεσα το Υπουργείο σας µαζί
µε το Υπουργείο Οικονοµικών να χρηµατοδοτήσει και να δώσει
λύση στα τεράστια προβλήµατα της υγείας που υπάρχουν στο
νοµό µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου έχει
το λόγο για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Νοµίζω ότι είναι φανερό -και από το πλήθος των ερωτήσεων
που έρχονται από τους συναδέλφους, απ’ όλες τις πτέρυγες της
Βουλής, για τα θέµατα της υγείας- πόσο η υγεία είναι στην καρ-
διά πραγµατικά των προβληµάτων, αλλά και των αναγκών. Υπάρ-
χει απόλυτη κατανόηση σε αυτήν τη διαπίστωση µε την έννοια
ότι έχουµε ένα Εθνικό Σύστηµα Υγείας, το οποίο κυριολεκτικά το
βρήκαµε να είναι στο κόκκινο, υπερχρεωµένο.

Σαφώς αγαπητέ συνάδελφε, υπάρχουν διαχρονικά προβλή-
µατα και θα συµφωνήσω σε αυτό γιατί δεν θέλω να κάνω µικρο-
κοµµατική πολιτική αυτήν τη στιγµή στο πλαίσιο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου. Ταυτόχρονα όµως, θα πρέπει και
εσείς να συµφωνήσετε και να αναγνωρίσετε ότι όταν βρίσκεις το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε χρέη στα 6,2 δισεκατοµµύρια -τα
οποία διαπιστωµένα έχουν γίνει από την τελευταία ρύθµιση
χρεών που έγινε το 2005, δηλαδή από το 2005 µέχρι το 2009-
µέσα σε αυτήν την τόσο δύσκολη οικονοµική συγκυρία δεν µπο-
ρείς φυσικά διά µαγείας να λύσεις όλα αυτά τα ζητήµατα.

Και εδώ πρέπει να αναγνωρίσετε, επίσης, ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και µάλιστα ο ίδιος ο Πρωθυπουργός από αυτό το
έδρανο της Βουλής, είπε από την πρώτη µέρα και το επαναλαµ-
βάνουµε συνεχώς, ότι ακόµα και σε αυτήν την τόσο δύσκολη οι-
κονοµική συγκυρία για µας η υγεία είναι προτεραιότητα. Θα µου
πείτε µπορείτε µε αυτές τις έστω περιορισµένες προσλήψεις που
προχωράτε, οι οποίες βέβαια είναι σηµαντικές, γιατί όταν έχουµε
ήδη ανακοινώσει τρεις χιλιάδες εκατόν τρεις θέσεις ότι προκη-
ρύχθηκαν και προχωράµε παρά τη δυσκολία σε άλλες τρεις χι-
λιάδες θέσεις νοσηλευτών, είναι ένα πάρα πολύ µεγάλο βήµα και
οφείλουµε να το αναγνωρίσουµε, την ώρα που βλέπετε τι αντι-
µετωπίζει αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα.

Θα οµολογήσω ότι είναι βήµατα σε θετική κατεύθυνση, που
φυσικά δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν ριζικά όλα τα προβλή-
µατα. ∆εν έρχοµαι εδώ για να πανηγυρίσω, δεν µπορώ να πανη-
γυρίσω όταν αντιµετωπίζουµε όλα αυτά τα προβλήµατα. Αλλά
από την άλλη γίνονται βήµατα, γίνονται βήµατα όταν µε το ΑΣΕΠ
µπορέσαµε και ήδη προσλάβαµε µέσα σε ένα µήνα το ∆εκέµβριο
διακόσιους έντεκα νοσηλευτές, όταν τώρα πήρε πάλι ΦΕΚ µε το
ΑΣΕΠ άλλους διακόσιους σαράντα δύο νοσηλευτές, όταν προ-
χωράµε τις χίλιες νέες προσλήψεις γιατρών και όταν ήδη έχουµε
βγάλει µία µεγάλη προκήρυξη νοσηλευτών και ετοιµάζεται και η
άλλη.

Αυτό σηµαίνει, λοιπόν, ότι η βούληση υπάρχει και προσπα-
θούµε βέβαια στην κατανοµή να είµαστε και δίκαιοι στις ανάγκες
του Εθνικού Συστήµατος σε ολόκληρη τη χώρα.

Αυτό που θέλω εγώ να σας διαβεβαιώσω είναι ότι αυτή η από-
φαση για τους εβδοµήντα επτά που ήδη έχει υπογραφεί, πραγ-
µατικά θα κοιτάξουµε να επιταχυνθεί η τελική υπογραφή και από
το Υπουργείο Οικονοµικών, προκειµένου γρήγορα να καλύψουν
–γιατί είναι µία υπαρκτή ανάγκη που έχει το Νοσοκοµείο του
Βόλου- και από εκεί και πέρα σαφώς να επιταχύνουµε και τα υπό-
λοιπα στο νοσηλευτικό και ιατρικό προσωπικό, για να µπορέ-
σουµε να καλύψουµε αυτές τις µεγάλες ανάγκες που και εσείς
προηγούµενα θέσατε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµεθα τώρα στη τέταρτη µε αριθµό
922/11.11.2009 ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι Γεωργιάδη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
υγιεινής και ασφάλειας, σε πολυκατοικία επί της οδού Μενάν-
δρου στην Αθήνα.

Η ερώτηση του κ. Γεωργιάδη, την οποία συνυπογράφει µε τον
κ. Αθανάσιο Πλεύρη, ο οποίος είναι και ο αρχικός συντάκτης,
αλλά έχει δεινό υπερασπιστή της ερωτήσεως, έχει ως εξής:

«Αναφορικά µε τη δραµατική κατάσταση στην οδό Μενάνδρου,
έχουµε επανέλθει µε πολλές ερωτήσεις, χωρίς, δυστυχώς, καµ-
µία ουσιαστική αλλαγή της εκεί κατάστασης. Η τελευταία µας
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ερώτηση αφορούσε «εστιατόριο» αλλοδαπών, το οποίο λειτουρ-
γεί στον 5ο όροφο επί της οδού Μενάνδρου αριθµό 15-17. Παρά
τις συνεχείς οχλήσεις µας, το λεγόµενο «εστιατόριο» αλλοδαπών
συνεχίζει να λειτουργεί, οι συνθήκες υγιεινής είναι άθλιες και
προφανώς δεν υπάρχουν οι απαιτούµενες άδειες. Τονίζουµε ότι
στη συγκεκριµένη πολυκατοικία, µετά τις 12.00 το µεσηµέρι γί-
νεται ένας συνωστισµός αλλοδαπών µικροπωλητών, περίπου σα-
ράντα άτοµα σε διαµερίσµατα 30 τετραγωνικών µέτρων. Πέρα
από αυτές τις άθλιες συνθήκες, µεταξύ 07.00-08.00 π.µ. στη
γύρω περιοχή οι έµποροι ναρκωτικών δρουν ανενόχλητοι που-
λώντας και διακινώντας ναρκωτικές ουσίες, σπέρνοντας ουσια-
στικά το θάνατο.

Συνεπώς, ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Α) Προτίθενται οι υπηρεσίες σας να ελέγξουν τη νοµιµότητα

και τις συνθήκες υγιεινής του εν λόγω «εστιατορίου» επί της
οδού Μενάνδρου 15-17;

Β) Έχετε ή σκοπεύετε να κάνετε έλεγχο (άδεια παραµονής,
έλεγχος διαβατηρίων, αριθµός λαθροµεταναστών και µετανα-
στών, έλεγχος µολυσµατικών ασθενειών) για το µεγάλο αριθµό
ατόµων που µπορεί να διαµένει σε διαµερίσµατα επί της Οδού
Μενάνδρου 15-17;

Γ) Θα κινηθούν όλες οι αρµόδιες αρχές, ώστε συνεργεία κα-
θαρισµού και απολύµανσης να επισκεφθούν την πολυκατοικία
επί της Οδού Μενάνδρου 15-17 και µε εισαγγελική παραγγελία,
αν δεν υπάρχουν ιδιοκτήτες ή αν δεν συµφωνούν να αναλάβουν
τις υποχρεώσεις τους;

∆) Πώς σκοπεύετε να αντιµετωπίσετε και µε ποιους τρόπους
το εµπόριο ναρκωτικών που ανθεί στην οδό Μενάνδρου, και όχι
µόνο, µε σκοπό την προστασία των πολιτών της εν γένει περιο-
χής;

Ε) Τι σκοπεύετε να πράξετε για την προστασία των πολιτών
και ιδίως των επαγγελµατιών και ξενοδόχων της περιοχής ή θα
τους αφήσετε οµήρους της παρανοµίας;»

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να κάνω δυο παρατηρήσεις γενικές και µετά να µπω
πιο συγκεκριµένα στο ερώτηµα.

Η πρώτη παρατήρηση είναι να υπενθυµίσω ότι ο Υπουργός, ο
συνάδελφος κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης έκανε µια σύσκεψη πριν
τα Χριστούγεννα συνολικά για τα ζητήµατα που αφορούν το ιστο-
ρικό κέντρο της Αθήνας στην οποία συµµετείχε και το δικό µας
Υπουργείο, είχε πάει η Υφυπουργός η κ. Γεννηµατά, προκειµένου
να υπάρξει η καλύτερη δυνατή κοινή προσέγγιση και ο συντονι-
σµός. Και ήταν, όπως γνωρίζετε και εκ µέρους της Αυτοδιοίκη-
σης, εκεί ήταν και ο ∆ήµαρχος Αθηναίων. Θέλω µε αυτό να πω ότι
υπάρχει πραγµατικά η ενασχόληση και το ενδιαφέρον γύρω από
τα ζητήµατα που ο αγαπητός συνάδελφος θέτει.

Το δεύτερο που θέλω να πω –κάτι που και εσείς το γνωρίζετε-
ότι από την πλευρά του Υπουργείου Υγείας, φυσικά, τίθενται οι
κανόνες, βάζουµε τις αρχές, στέλνουµε τις αντίστοιχες εγκυκλί-
ους. Από ’κει και πέρα ο επιτόπου έλεγχος γίνεται από τις ∆ιευ-
θύνσεις Υγείας στις εκάστοτε Νοµαρχίες, η οποία µε βάση αυτές
τις γενικές αρχές κάνει και τους συγκεκριµένους ελέγχους.

Τώρα, όσον αφορά την πληροφόρηση που έχουµε από τις αρ-
µόδιες υπηρεσίες σε σχέση µε το κτήριο της Οδού Μενάνδρου
15-17. Κατ’ αρχάς, η ενηµέρωσή µας είναι ότι την περασµένη
άνοιξη και για την ακρίβεια, τον περασµένο Απρίλιο είχε υπάρξει
ένας έλεγχος ο οποίος είχε γίνει στο κτήριο αυτό. Είχαν διαπι-
στωθεί όντως ότι υπήρχαν παραβάσεις και γι’ αυτό στις 24 Απρι-
λίου υπήρχε και η εισαγγελική παραγγελία, προκειµένου να
υπάρξουν εργασίες καθαρισµού και απολύµανσης του κτηρίου.

Επίσης, ένα πιο πρόσφατο στοιχείο που έχουµε από τις υπη-
ρεσίες είναι ότι υπήρξε έλεγχος που διενεργήθηκε τον περα-
σµένο Νοέµβριο στο κατάστηµα υγειονοµικού ενδιαφέροντος
που και εσείς αναφερθήκατε και επειδή όντως υπήρξε απασχό-
ληση υπαλλήλου που δεν είχε βιβλιάριο υγείας, υπήρξε στη συ-
νέχεια και µήνυση σε σχέση µε αυτό το ζήτηµα.

Αυτά όσον αφορά την ενηµέρωση που έχουµε γι’ αυτήν την
περίπτωση που αναφέρετε και από εκεί και πέρα η νοµαρχία µε

τις αντίστοιχες υπηρεσίες συνεχίζει τους συγκεκριµένους ελέγ-
χους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής Β’

Αθηνών του ΛΑΟΣ κ. Σπυρίδων Γεωργιάδης.
Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρία Υπουργέ, καλή Σαρακοστή. Θέλω να εξάρω το γεγονός

ότι απαντάτε σε πάρα πολλές ερωτήσεις και µάλιστα η ίδια και
δεν στέλνετε την Υφυπουργό σας να απαντήσει, όπως κάνουν
άλλοι συνάδελφοί σας.

Ξέρετε, ζούµε σε πολύ δύσκολες στιγµές. Η εικόνα της πατρί-
δας µας ανά την υφήλιο είναι ολοένα και χειρότερη. Προ ολίγου
τύπωσα από το διαδίκτυο, από µια µεγάλη γερµανική εφηµερίδα,
την εικόνα της ελληνικής σηµαίας καµένης γιατί θέλουν να δεί-
ξουν οι Γερµανοί την κατάσταση στην οποία βρίσκεται σήµερα η
Ελλάδα. Και νοµίζω ότι θα µπορέσουµε να ανατρέψουµε αυτή
την άσχηµη κατάσταση εάν εµείς, όλο το πολιτικό προσωπικό,
αρχίζουµε να λύνουµε ένα-ένα τα προβλήµατα.

Ξέρετε, κυρία Υπουργέ, µου λένε συνεχώς συµπολίτες: «Μα,
κάνετε τίποτα στη Βουλή; Μπορεί να γίνει τίποτα µέσα από τη
Βουλή;» Και θέλω σήµερα εσείς να µας δώσετε µια ελπίδα επί
του συγκεκριµένου που θα ρωτήσω ότι κάτι µπορεί να γίνει. Και
τελικώς, το να ερχόµαστε εδώ δεν είναι µάταιο. Γιατί το λέω
αυτό;

Ξεκινάει η ιστορία αυτή µε ερώτηση που καταθέσαµε µε το συ-
νάδελφο µου κ. Πλεύρη στην προηγούµενη κυβέρνηση, την
1.4.2009. Έχουµε καταγγελία από τους κατοίκους και κάνουµε
ερώτηση για να κινητοποιήσουµε τον κρατικό µηχανισµό. Απα-
ντάει το Υπουργείο σας –δεν ήσασταν εσείς, ήταν η προηγού-
µενη κυβέρνηση- όπου στην απάντηση που µας επισυνάπτει από
τη νοµαρχία, διαβάζω την απάντηση που έστειλε το Υπουργείο
σας, ο προκάτοχός σας. Λέει: «Πράγµατι, ευσταθούν οι καταγ-
γελίες στον 5ο όροφο του κτηρίου λειτουργεί τις µεσηµεριανές
ώρες εστιατόριο χωρίς άδεια, στον 7ο όροφο Νιγηριανή Εκκλη-
σία χωρίς άδεια, στους ακάλυπτους χώρους υπάρχουν συσσω-
ρευµένα απορρίµµατα, τα κοινά αποχωρητήρια ανά όροφο έχουν
µη αποδεκτές υγειονοµικές συνθήκες» και λέει τότε τον Απρίλιο
του ’09 «Επισηµαίνουµε ότι η διενέργεια αυτοψίας ήταν ιδιαίτερα
δυσχερής λόγω των ιδιόµορφων καταστάσεων, αθρόας παρου-
σίας αλλοδαπών µεταναστών στο κτήριο, µε τα παρελκόµενα
προβλήµατα.» Καταλήγει στις 24 Απριλίου του 2009 η νοµαρχία
«Όσον αφορά το ερώτηµα για το εστιατόριο, διευκρινίζουµε ότι
θα πρέπει να γίνει εκ νέου συνεννόηση η αυτοψία µας µε συνο-
δεία αστυνοµικών οργάνων και κατά τις ώρες λειτουργίας
αυτού».

Αφού, λοιπόν, µας απαντάτε ως Υπουργείο τότε ότι πρέπει να
επανέρθετε σε έλεγχο µε τη συνοδεία αστυνοµικών οργάνων, ερ-
χόµαστε µε το συνάδελφό µου τον κ. Πλεύρη, αλλάζει πια η Κυ-
βέρνηση, το Νοέµβριο του 2009 και ρωτάµε ένα απλό πράγµα:
Αυτό που µας απαντούσατε τον Απρίλιο, ότι δηλαδή ζητάτε να
γίνει εκ νέου έλεγχος -λέµε το Υπουργείο Υγείας τώρα- µε συ-
νοδεία αστυνοµικών οργάνων και πράγµατι εκεί υπάρχει παρά-
νοµο εστιατόριο που εγκυµονεί κινδύνους για τη δηµόσια υγεία,
που εγκυµονεί κινδύνους για την υγεία των ανθρώπων που µέ-
νουν µέσα. Αύριο µπορεί να πάρει µια φωτιά. Θα καούν αυτοί
σαν τα ποντίκια. Αυτό θέλουµε να δούµε; Και ερωτάµε, λοιπόν,
να µας πείτε: «Ναι, προχωρήσαµε σε αυτό που σας λέγαµε πριν
από έξι µήνες, όχι δεν προχωρήσαµε».

Μάλιστα, έχουµε καταθέσει άλλες δυο ερωτήσεις και προς
εσάς και προς το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, πάλι γι’
αυτό το θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εδώ κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. Έρχεστε, λοιπόν, µετά
από σχεδόν ένα χρόνο και µας απαντάτε ξανά –θα µου επιτρέ-
ψετε, κυρία Υπουργέ- µε αυτό που µας είπατε πέρυσι τον Απρί-
λιο. Μα, εµείς δεν ρωτάµε αυτό. Εµείς ρωτάµε: «Μετά απ’ αυτό
που µας απάντησε το Υπουργείο σας πέρυσι τον Απρίλιο, προ-
χώρησε το Υπουργείο;Έδειξε ενδιαφέρον για ότι εκεί πλέον δια-

3770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



πίστωσε και το ίδιο ότι είναι αληθινή η καταγγελία, ότι υπάρχει
παράνοµο εστιατόριο, ότι κινδυνεύουν άνθρωποι να πεθάνουν,
ότι κινδυνεύει η δηµόσια υγεία; Ή το Υπουργείο σας έχει παρα-
µείνει κοιµώµενο και περιµένει πότε και αν κάποιος θα δεήσει να
κάνει κάτι; Αυτή είναι η ερώτηση και θα ήµουν πολύ ευτυχής και
κλείνω αµέσως, εάν απλώς µου πείτε, δεν έχει γίνει ακόµα αλλά
δεσµεύοµαι ότι θα γίνει τις επόµενες ηµέρες. Γιατί αν δούµε στις
ειδήσεις να πιάνει –ξύλο να χτυπήσω- µια φωτιά εκεί, που έχουν
γίνει σε άλλες χώρες και στην Ελλάδα σε χώρους που συνωστί-
ζεται τόσος κόσµος χωρίς να έχει τις κατάλληλες συνθήκες ο
χώρος, τι θα πούµε; Οτι κλείσαµε όλοι τα µάτια επειδή ήταν µε-
τανάστες; Ή τι θα πούµε ότι κλείσαµε όλοι τα µάτια, για να µη
µας λένε ρατσιστές;

Εµείς θέλουµε µια απάντηση. Θα λύσετε το πρόβληµα; Θα
δράσει το κράτος; Ή αδίκως ερχόµαστε εδώ;

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Υπουργέ, έχετε
το λόγο να δευτερολογήσετε για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θέλω να ξεκαθαρίσω ότι µπορεί να υπάρχει συνέ-
χεια του κράτους αλλά είναι µια άλλη κυβέρνηση. Άρα, εγώ δεν
είµαι εδώ για να απολογηθώ φυσικά για την προηγούµενη κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό να το ξεκαθαρίσουµε για
να είµαστε σαφείς.

Από κει και πέρα, συγκεκριµένα γι’ αυτά που θέσατε, η ενηµέ-
ρωση που έχω είναι ότι έγινε έλεγχος το Νοέµβριο. Έγινε έλεγ-
χος συγκεκριµένος στις 4 Νοεµβρίου και όπως σας είπα,
διαπιστώθηκαν παρανοµίες και υπήρξε στη συνέχεια και µήνυση.
Άρα, ο έλεγχος έχει γίνει το Νοέµβριο. Επίσης, να σας διαβεβαι-
ώσω ότι φυσικά και αυτή είναι και η συνολική µας οδηγία, όχι
µόνο γι’ αυτό το θέµα, για όλα τα ζητήµατα που αφορούν τη δη-
µόσια υγεία, ότι οδηγίες προς τις νοµαρχίες, άρα και για το συ-
γκεκριµένο, είναι να συνεχίσουν τους ελέγχους που όπως και
εσείς είπατε, είναι έλεγχοι που πρέπει να γίνονται σύµφωνα µε το
νόµο. Άρα, λοιπόν, και γι’ αυτό το θέµα οι οδηγίες µας προς τις
αρµόδιες υπηρεσίες της Νοµαρχίας Αθηνών είναι φυσικά να συ-
νεχίσουν, να µην αρκεστούν στον έλεγχο που έγινε το Νοέµβριο,
αλλά να συνεχίσουν να γίνονται αυτοί οι έλεγχοι.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πέµπτη είναι η µε

αριθµό 735/6-11-2009 ερώτηση του Ζ’ Αντιπρόεδρου της Βου-
λής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων που
δηµιούργησε η εφαρµογή του ν. 3730/2008 για το κάπνισµα.

Αναλυτικά, το περιεχόµενο της ερώτησης του κ. Λεβέντη έχει
ως εξής:

«Μετά από αρκετούς µήνες εφαρµογής του ν. 3730/08 κατά
του καπνίσµατος έχουν καταστεί προφανή τα απογοητευτικά
αποτελέσµατα. Ο κρατικός µηχανισµός έχει αποδειχτεί απολύ-
τως ανέτοιµος, αφού έως και σήµερα εκκρεµεί η έκδοση των
εγκυκλίων που θα προσδιόριζαν τις προδιαγραφές των τεχνικών
στοιχείων µε αποτέλεσµα οι δήµοι να αδυνατούν να χορηγήσουν
τις άδειες που προβλέπει ο νόµος.

Η χειµερινή περίοδος στις κλειστές αίθουσες ψυχαγωγίας και
στα κέντρα διασκέδασης ξεκινά» - βεβαίως η ερώτηση του κυ-
ρίου Αντιπροέδρου είναι από τις 6 Νοεµβρίου του 2009 και ήδη
ο χειµώνας παρήλθε, εισερχόµαστε στην άνοιξη εντός ολίγου-
«και ουδεµία µέριµνα για την επιβολή του νόµου έχει ληφθεί.
«Εξανεµίζεται λόγω των άτολµων πολιτικών που υιοθετήθηκαν
και της έλλειψης πολιτικής βούλησης, όλη η καλή διάθεση που
έδειξαν οι πολίτες από την πρώτη στιγµή.

Ποιος µπορεί να πιστέψει ότι µία αλλαγή που αφορά τη συ-
µπεριφορά και τις συνήθειες εκατοµµυρίων ανθρώπων µπορεί
να ελεγχθεί σε όλη τη χώρα από µερικές δεκάδες εποπτών δη-
µόσιας υγείας;

Ο διαχωρισµός των καταστηµάτων σε κατηγορίες και οι ανε-
φάρµοστες τεχνικές λύσεις που προβλέπει ο νόµος οδηγούν
στην απόλυτη αποτυχία των µέτρων που εξαγγέλθηκαν µε τόσες

τυµπανοκρουσίες, συνηθίζοντας –για άλλη µία φορά- τους πολί-
τες στην ιδέα ότι στην Ελλάδα οι νόµοι δεν εφαρµόζονται.

Η εκστρατεία κατά της µάστιγας του καπνίσµατος έχει λάβει
τεράστιες διαστάσεις διεθνώς µε εντυπωσιακά θετικά αποτελέ-
σµατα και στη µείωση των καπνιστών και στη µείωση των τραγι-
κών επιπτώσεων του καπνίσµατος στην υγεία των πολιτών. Τα
θετικά αυτά αποτελέσµατα συνδέονται µε την απόλυτη απαγό-
ρευση του καπνίσµατος στους κλειστούς χώρους (παραδείγµα-
τος χάριν Ιταλία)» -θα προσέθετα και άλλες χώρες, όπως Η.Π.Α.,
Αυστραλία, Καναδάς κ.ο.κ.

«Αντιθέτως, όπου αναζητήθηκαν ενδιάµεσες λύσεις –όπως στη
χώρα µας- τα αποτελέσµατα είναι πενιχρά και µη ανιχνεύσιµα.

Με βάση όλα τα παραπάνω, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Προτίθενται να αναθεωρήσουν τη νοµοθεσία στην κατεύθυνση

της αποτελεσµατικής απαγόρευσης του καπνίσµατος;
Με ποιόν τρόπο θα εξασφαλιστεί επαρκής ελεγκτικός µηχανι-

σµός;
Με ποιες πρωτοβουλίες θα αντιµετωπιστούν τα τεχνικά προ-

βλήµατα που έχουν καταστήσει ανενεργή τη νοµοθεσία;».
Κυρία Υπουργέ, όπως καταλαβαίνετε, και ο Προεδρεύων Αντι-

πρόεδρος συµµετέχει και συµπαρίσταται και πιστεύω αρκετοί,
αν όχι όλοι, οι συνάδελφοι καπνιστές και µη, αναµένοντες αγω-
νιωδώς να δούµε πώς προτίθεστε να αναθεωρήσετε τα κενά, τις
ανεπάρκειες του προηγούµενου νόµου, ώστε επιτέλους η χώρα
µας να απαντήσει σ’ αυτό το σύγχρονο αίτηµα για τη µάστιγα
του καπνίσµατος.

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Η ερώτηση του Αντιπροέδρου, του αγαπητού συναδέλφου κ.
Λεβέντη, συνεχίζει και έχει ιδιαίτερη επικαιρότητα και ας έχει κα-
τατεθεί εδώ και δύο µήνες.

Κατ’ αρχάς, όπως και εσείς αναγνωρίζετε µε το κείµενο της
ερώτησης, η αλήθεια είναι ότι εξαρχής ο νόµος, όπως ήρθε από
την προηγούµενη κυβέρνηση, είχε πάρα πολλές αντιφάσεις, είχε
διάφορες δυσκολίες στην εφαρµογή, όπως επίσης δεν είχαν
προβλεφθεί να υπάρχουν τα αποτελεσµατικά εκείνα Σώµατα που
θα µπορούσαν να ελέγξουν και να επιβάλουν τα αντίστοιχα πρό-
στιµα. ∆ηλαδή, στην ουσία επιστρατεύτηκε το Σώµα Επιθεωρη-
τών Υγείας, που, όπως ξέρετε πολύ καλά, δεν είναι επαρκές
στον αριθµό για να κάνει αυτή τη λειτουργία, γιατί έχει πάρα
πολλά άλλα ζητήµατα να ρυθµίσει και γιατί έχει το γενικό έλεγχο
και την εποπτεία στο χώρο της υγείας για διάφορα θέµατα. Επί-
σης, δεν είχαν προβλεφθεί τα αντίστοιχα πρόστιµα, οι ποινές του
πώς θα µπορούσαν να επιβληθούν.

Πού βρισκόµαστε τώρα: Είµαι στη θέση να σας πω δύο πράγ-
µατα. Πρώτα απ’ όλα, έχει γίνει η αναγκαία διατοµεακή συνερ-
γασία µε τα άλλα συναρµόδια Υπουργεία, για να µπορέσουµε
αποτελεσµατικά να προχωρήσουµε στην εφαρµογή, τον έλεγχο
και την επιβολή των συγκεκριµένων ποινών. Έχει γίνει η επεξερ-
γασία µιας Κοινής Υπουργικής Απόφασης -βρισκόµαστε στο τε-
λικό στάδιο- προκειµένου να υπογραφεί. Επίσης, επειδή, ούτως
ή άλλως, έπρεπε να αξιολογηθεί αυτή η πρώτη φάση -και νοµίζω
είναι κοινή η διαπίστωση πως υπήρχαν πάρα πολλά προβλήµατα
και ελλείψεις από την εφαρµογή του νόµου- θα έχουµε την επό-
µενη εβδοµάδα και µία συνάντηση θεσµικού διαλόγου µε όλους
τους φορείς, οι οποίοι είναι ενδιαφερόµενοι µε την ευρεία έν-
νοια. Αµέσως µετά, αγαπητέ συνάδελφε, θα είµαστε σε θέση να
µπορέσουµε να κάνουµε συγκεκριµένες ανακοινώσεις –θα τις κά-
νουµε και στη Βουλή- για το πώς θα µπορέσουµε να επιβάλλουµε
τον πιο αποτελεσµατικό έλεγχο, αλλά και για το πώς θα µπορέ-
σουµε να προχωρήσουµε, όσον αφορά συνολικά το θεσµικό ζή-
τηµα, στην κατεύθυνση πάντα σταθεροί για να αντιµετωπίσουµε
ακριβώς τη µάστιγα του καπνίσµατος και να εξασφαλίσουµε τη
δηµόσια υγεία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Αττικής

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς και Ζ’ Αντιπρόεδρος
της Βουλής κ. Αθανάσιος Λεβέντης, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
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χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχήν, κυρία Υπουργέ, σήµερα βλέπω ότι από τις επτά

ερωτήσεις, οι έξι αφορούν το Υπουργείο σας, πράγµα που ση-
µαίνει ότι δεν έχει απαντήσει εγκαίρως το Υπουργείο κι εδώ πρέ-
πει να ψάξετε τι συµβαίνει. Και σ’ αυτό περιλαµβάνεται και η δική
µου ερώτηση από 6 Νοεµβρίου του 2009, τρεις µήνες και, και
δεν έχουµε πάρει απάντηση. Βέβαια, το Υπουργείο Εσωτερικών,
που επίσης ρωτούσαµε, είπε: «Εµείς είµαστε αναρµόδιοι και αρ-
µόδιο είναι το συνερωτώµενο Υπουργείο», που και αυτό έχει ευ-
θύνες γιατί υπάρχουν νοµαρχίες, δήµοι υπό την εποπτεία του και
θα έπρεπε και εδώ να έχουν ληφθεί µέτρα. Και σ’ αυτό το διά-
στηµα, κυρία Υπουργέ, µακάρι να είχαν βελτιωθεί τα πράγµατα.

Βέβαια, άκουσα κάποια µέτρα, τα οποία έχουν δροµολογηθεί,
δεν ξέρω πού θα οδηγήσουν. Μέσα σ’ αυτό το διάστηµα, την
προηγούµενη εβδοµάδα, είχαµε ανακοινώσεις ότι εξακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες άνθρωποι κάθε χρόνο χάνονται στην Ευρωπαϊκή
Ένωση από το κάπνισµα. Απ’ αυτούς οι Έλληνες έχουν τη µε-
ρίδα του λέοντος, γιατί είµαστε οι πιο θεριακλήδες µαζί µε τους
αδερφούς Κυπρίους. Και εδώ µάλιστα οι γυναίκες συναγωνίζο-
νται επαξίως, ισοτίµως και ισοδυνάµως τους άνδρες. Και το βλέ-
πουµε και µέσα στη Βουλή και στους πέριξ χώρους και σ’ όλη
την επικράτεια. Και βέβαια, ισοτίµως, επίσης, συναγωνίζονται πια
και στον καρκίνο του πνεύµονα. Και επειδή υπάρχουν άνθρωποι
που λένε –είχα µια αντιπαράθεση µε τους Κοινοβουλευτικούς Συ-
ντάκτες και τις κυρίες δηµοσιογράφους- «Πού και πώς αποδει-
κνύεται ότι το κάπνισµα είναι αυτό...; Εσείς που είστε από την
Ελευσίνα δεν βλάπτουν τα καυσαέρια»; Ασφαλώς και βλάπτουν.
Η ρύπανση του αέρα κατά κύριο λόγο προκαλεί και αυτή καρ-
κίνο του πνεύµονα και άλλες παθήσεις, αλλά το 90% του καρκί-
νου του πνεύµονα προέρχεται απ’ αυτούς που καπνίζουν. Αυτό
είναι το τραγικό. ∆εν είχαµε πριν από πενήντα, εξήντα χρόνια γυ-
ναίκες µε καρκίνο του πνεύµονα. Τώρα είναι πάνω από 40% και
έχει µία αλµατώδη πορεία η καµπύλη προς τα πάνω. Αυτό πρέ-
πει να το καταλάβουµε.

Και κάτι άλλο δηµοσιεύτηκε την προηγούµενη εβδοµάδα,
κυρία Υπουργέ, που επίσης πρέπει να µας ανησυχήσει. Απεδεί-
χθη τώρα ότι τα νεογνά που πεθαίνουν αιφνίδια –και έχουµε
πολλά τέτοια παιδιά, υγιή κατά τα άλλα- έχουν γεννηθεί κατά
κύριο λόγο από µητέρες καπνίστριες στη συντριπτική πλειονό-
τητα.

Όλα τα άλλα –και δεν θέλω να επεκταθώ περισσότερο- είναι
γνωστά. Το ερώτηµα είναι τι κάνουµε, κυρία Υπουργέ. Εµείς εί-
χαµε επισηµάνει αυτά τα στοιχεία, που τώρα διαπιστώνουν οι πά-
ντες, και τα είχαµε πει στον κ. Αβραµόπουλο τότε: «∆εν µπορεί
να λέτε, κύριε Αβραµόπουλε, ότι έχουµε εβδοµήντα τετραγω-
νικά, τα χωρίζουµε στη µέση –κανένας δεν το χωρίζει- και από
εδώ γράφει «καπνιστές» και από εκεί «µη καπνιστές». Αν θέλετε,
και στο κυλικείο της Βουλής από εδώ γράφει «Καπνιστές», από
εκεί: «Μη καπνιστές». Και βέβαια δεν ξέρω κατά πόσο η πόρτα
µπορεί να εµποδίσει -γιατί η πόρτα είναι ορθάνοικτη- την κυκλο-
φορία του καπνού.

Από εκεί και πέρα, εµείς περιµένουµε, όχι απλώς να παρθούν
µέτρα, αλλά επίσης και να αλλάξει ο νόµος, γιατί δυστυχώς µε
αυτά τα ηµίµετρα -και µέτρα κανονικά να είναι, στην Ελλάδα δεν
εφαρµόζονται- είναι ό,τι πρέπει, τους προκαλούµε για να τα πα-
ραβιάσουν. Λοιπόν, πρέπει να παρθούν µέτρα.

Θα ήθελα επί τη ευκαιρία να ρωτήσω, κυρία Υπουργέ, σ’ αυτό
το διάστηµα υπήρξε κάποιος που τιµωρήθηκε γιατί παραβίασε
αυτόν το νόµο; Επεβλήθη κάποια ποινή; ∆εν νοµίζω να συνέβη
αυτό. Και αν πάτε σήµερα σε οποιοδήποτε εστιατόριο ή άλλο κέ-
ντρο όπου απαγορεύεται το κάπνισµα και πει κάποιος ότι θέλει
να καπνίσει, θα του πουν: «∆εν πειράζει, δεν µας βλέπουν, εντά-
ξει, µπορείτε να καπνίσετε, µεταξύ µας». Αυτά, λοιπόν, είναι
πράγµατα που συµβαίνουν µόνο στην Ελλάδα και τα αποτελέ-
σµατα είναι δυστυχώς τραγικά και χάνονται κάθε µέρα άνθρω-
ποι!

Πριν τρεις ηµέρες κηδεύτηκε προσφιλέστατο πρόσωπο συγ-
γενής µου 62 χρονών, µε τον οποίο είχαµε έντονες αντιπαραθέ-
σεις γι’ αυτό το θέµα, γι’ αυτήν τη µάστιγα –ας την χαρακτηρίσω
έτσι- και τη θεοµηνία. Πρέπει να κάνουµε πολύ περισσότερα. «Οι
καιροί ου ενετοί», κυρία Υπουργέ! Είκοσι µε είκοσι τρεις χιλιάδες

άνθρωποι χάνονται κάθε µέρα και άλλοι πόσοι ταλαιπωρούνται.
Κι εκτός των άλλων αυτό το θέµα έχει και οικονοµικές επιπτώ-
σεις, δηλαδή και το σύστηµα υγείας θα µπορούσε να ανασάνει
και να στραφεί προς άλλες κατευθύνσεις, βέβαια όµως πρώτα
µας ενδιαφέρει η ζωή των ανθρώπων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κυρία Υπουργός έχει

το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’αρχάς δεν νοµίζω ότι υπάρχει κανείς σε αυτήν την Αί-

θουσα που να µην συµφωνεί µε τις γενικές διαπιστώσεις και µε
την αναγκαιότητα να είµαστε πολύ πιο αποτελεσµατικοί και απο-
φασιστικοί σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Πολύ περισσότερο εσείς
που είστε και γιατρός και τα έχετε ζήσει όλα αυτά τα ζητήµατα,
αλλά νοµίζω ότι είναι κοινή διαπίστωση ότι πραγµατικά είναι θέµα
δηµόσιας υγείας να µπορέσουµε να είµαστε πολύ πιο αποτελε-
σµατικοί, όσον αφορά στην αντιµετώπιση του καπνίσµατος.

Θέλω να βάλω τρεις παραµέτρους.
Η µία παράµετρος είναι η ενηµέρωση. Η ενηµέρωση είναι

πάρα πολύ κρίσιµο θέµα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ει-

δικά στα σχολεία!
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ακριβώς!
Αναφέρατε προηγουµένως το ζήτηµα για τα παιδιά που γεννι-

ούνται και τι σχέση έχει το αν η µητέρα καπνίζει κατά την περίοδο
της κύησης. Αυτό είναι ένα θέµα κατ’ εξοχήν ενηµέρωσης. Το ζή-
τηµα δεν είναι µόνο οι ποινές, δεν είναι µόνο η επιβολή, αλλά έχει
να κάνει για το πώς πραγµατικά ο κόσµος µπορεί να έχει την
έγκυρη και σωστή ενηµέρωση. Και φυσικά, όπως κι εσείς τώρα
προσθέσατε και όσον αφορά στα σχολεία, ήδη και σε συνεργα-
σία µε τη συνάδελφο κ. Άννα ∆ιαµαντοπούλου µας απασχολεί το
πώς θα µπορέσουµε να έχουµε και µία µεγαλύτερη ενηµέρωση
από τα νεανικά, από τα παιδικά χρόνια.

Το δεύτερο που είναι εξίσου πάρα πολύ κρίσιµο είναι τα πρό-
τυπα. Κι εδώ οφείλω να αναγνωρίσω –γιατί θέλω να είµαι δίκαιη-
ότι όπως από τη µία λέµε ότι ο νόµος που έφερε η προηγούµενη
κυβέρνηση στην ουσία είχε τεράστια προβλήµατα, ήταν αντιφα-
τικός και εν πολλοίς ανεφάρµοστος, από την άλλη όµως έγινε
και κάτι θετικό και πρέπει να το αναγνωρίσουµε, ότι απαγορεύ-
τηκε η υπαίθρια διαφήµιση και ισχύει από το Σεπτέµβριο πριν
από τις εκλογές σε σχέση µε το κάπνισµα. Άρα, λοιπόν, εδώ
έχουµε τα πρότυπα. Θυµάστε παλιά από τις ταινίες, από το πώς
αναδεικνύονται από την τηλεόραση και πώς η διαφήµιση παίζει
ρόλο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ακόµα και οι Βουλευτές εµφανίζονται καπνίζοντες!

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Άρα, λοιπόν, θέλω να πω ότι και όσον
αφορά στα πρότυπα έχει πολύ µεγάλη σηµασία να συνεχίσουµε
στο θέµα: «ενηµέρωση-πρότυπα».

Κι ερχόµαστε στο τρίτο που είναι εξίσου σηµαντικό. Εκεί θα
συµφωνήσω µαζί σας ότι υπάρχει ένα έλλειµµα στον τρόπο που
έχει γίνει η θεσµοθέτηση, γι’ αυτό επεσήµανα προηγουµένως
ότι είναι αυτήν τη στιγµή σε τελικό στάδιο για να παρουσιάσουµε
την κοινή υπουργική απόφαση γιατί δεν µπορεί από µόνο του το
Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης να επιβάλει τον
αποτελεσµατικό έλεγχο και τις ποινές οι οποίες προβλέπονται
και φυσικά ταυτόχρονα µέσα από την αξιολόγηση και τον θε-
σµικό διάλογο που θα έχουµε την επόµενη εβδοµάδα, θα εξετά-
σουµε, πέραν της άµεσης εφαρµογής και της επιβολής των
προστίµων, πώς µπορούµε ακόµα πιο αποφασιστικά να πάµε κι
όσον αφορά το θεσµικό πλαίσιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα, ότι την εξόχως πολιτική αλλά και εξόχως παιδαγωγική
συζήτηση για την απαγόρευση του καπνίσµατος παρακολουθούν
από τα άνω δυτικά θεωρεία αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
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στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, πενήντα ένας µαθητές
και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το Α’
Τµήµα του 1ου Γενικού Λυκείου Ωραιοκάστρου Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε στις αναφορές και ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη, η µε αριθµό 585/3-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή

του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ενεργοποίηση των προγραµµάτων αγροτικού εξη-
λεκτρισµού, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται.

∆εύτερη ερώτηση είναι η µε αριθµό 1274/19-11-2009 του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ανδριανού προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
πλήρη στελέχωση του Κέντρου Εκπαίδευσης, Κοινωνικής Υπο-
στήριξης και Κατάρτισης Ατόµων µε Αναπηρία (ΚΕΚΥΚΑµεΑ) στο
Νοµό Αργολίδας.

Η ερώτηση του κ. Ανδριανού σε περίληψη έχει ως εξής:
Το Κέντρο Εκπαίδευση Κοινωνικής Υποστήριξης και Κατάρτι-

σης Ατόµων µε Αναπηρία (ΚΕΚΥΚΑµεΑ) Αργολίδας είναι το µο-
ναδικό ΝΠ∆∆ στο νοµό που παρέχει θεραπευτικές υπηρεσίες
Εργασιοθεραπείας, Ψυχολογικής Στήριξης, Λογοθεραπείας, Φυ-
σικοθεραπείας, και Νοσηλευτικής σε πολίτες του νοµού αλλά και
της ευρύτερης περιοχής.

Σήµερα το Κέντρο χρηµατοδοτείται µε ετήσια κρατική επιχο-
ρήγηση από το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.
Από τις δώδεκα θέσεις µονίµων υπαλλήλων που προβλέπει το
σχέδιο Οργανισµού υπηρετούν στο Κέντρο µόλις τέσσερις: ένας
φυσιοθεραπευτής, ένας νοσηλευτής, µία εργοθεραπεύτρια και
µία λογοθεραπεύτρια. ∆εν υπάρχει µόνιµος διοικητικός υπάλλη-
λος λογιστής ή υπάλληλοι λογιστηρίου. Οι πάγιες και διαρκείς
ανάγκες του Κέντρου εξυπηρετούνται από είκοσι απασχολούµε-
νους µέσω «STAGE» και δέκα εργαζόµενους µε προγραµµατικές
συµβάσεις, ενώ είναι χαρακτηριστικό ότι τα δύο υπηρεσιακά αυ-
τοκίνητα που µεταφέρουν ασθενείς τα οδηγούν απασχολούµε-
νοι µέσω «STAGE». Μάλιστα, ήδη έχουν αποχωρήσει λόγω λήξης
των συµβάσεών τους τέσσερις απασχολούµενοι µέσω «STAGE».

Η πρόσφατη πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης για τα
«STAGE» καθιστά τη συνέχιση της λειτουργίας του Κέντρου µε
τα σηµερινά δεδοµένα προβληµατική έως αδύνατη, γεγονός που
ανησυχεί τους συµπολίτες µου µε αναπηρία και τις οικογένειές
τους.

Κατόπιν τούτων ερωτάται η Υπουργός:
Σε ποιες ενέργειες σκοπεύει να προβεί για την αντιµετώπιση

των πιεστικών αναγκών στελέχωσης αυτής της κρίσιµης κοινω-
νικής δοµής του νοµού;»

Η αρµόδια Υφυπουργός κ. Φώφη Γεννηµατά έχει το λόγο για
τρία λεπτά για να απαντήσει.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Ανδριανέ, πρέπει να οµολογήσω ότι τα Κέντρα Εκπαί-
δευσης, Κοινωνικής Υποστήριξης και Κατάρτισης των Ατόµων µε
Αναπηρία αποτελούν πρωτοποριακές δοµές πολύ σηµαντικές για
την αντιµετώπιση των προβληµάτων των ΑµεΑ.

Όµως, ταυτόχρονα θα πρέπει να επισηµάνω εδώ ότι µε ιδιαί-
τερη έκπληξη έλαβα το ερώτηµά σας, δεδοµένου ότι τα τελευ-
ταία πέντε χρόνια καµµία απολύτως ενέργεια δεν έγινε για να
προωθηθούν οι οργανισµοί των κέντρων που ήταν απαραίτητοι
για να προχωρήσουν, ούτε βεβαίως καµµία ενέργεια έγινε από
την προηγούµενη κυβέρνηση για να στελεχωθούν αυτά τα κέ-
ντρα µε µόνιµο και εξειδικευµένο προσωπικό.

Έτσι, λοιπόν, είναι εξαιρετικά ενδιαφέρον το γεγονός ότι σα-
ράντα µόλις ηµέρες µετά την ανάληψη των καθηκόντων µας, κα-
τατέθηκε η ερώτησή σας σε σχέση µε το προσωπικό και τη
λειτουργία του κέντρου αυτού στην Αργολίδα.

Θα ήθελα, λοιπόν, να καταθέσω τα στοιχεία για την πραγµατι-
κότητα που επικρατεί αυτήν τη στιγµή στο Κέντρο της Αργολί-
δας. Απασχολούνται πέντε µόνιµοι υπάλληλοι, δεκαπέντε
υπάλληλοι µε σύµβαση «STAGE» που η σύµβασή τους λήγει
µέσα στο 2011, δηλαδή σε έναν χρόνο από τώρα, τέσσερις υπάλ-

ληλοι απασχολούνται µε σύµβαση µε την ΣΤ’ ∆ΥΠΕ η οποία λήγει
στις 28 Φεβρουαρίου και πέντε υπάλληλοι µε σύµβαση µε το
Υπουργείο µας που η σύµβασή τους λήγει τον Οκτώβριο.

Θέλω πραγµατικά να υπογραµµίσω εδώ το γεγονός ότι αυτήν
τη στιγµή που µιλάµε στο ΚΕΚΥΚΑµεΑ Αργολίδας, αν αθροίσετε
αυτά τα νούµερα, εργάζονται είκοσι εννέα άτοµα, ενώ ο οργανι-
σµός που έχει προταθεί από τον ίδιο τον Πρόεδρο, τον σηµερινό
Πρόεδρο του ΚΕΚΥΚΑµεΑ που έχουµε βρει εκεί προτείνει ότι
µπορεί να λειτουργεί µε επάρκεια έχοντας δώδεκα άτοµα, δη-
λαδή πολύ λιγότερα από αυτά που σήµερα εργάζονται εκεί.

Την ίδια ώρα σας ενηµερώνω ότι, σύµφωνα µε την αρµόδια
υπηρεσία του Υπουργείου, ο Οργανισµός του συγκεκριµένου ΚΕ-
ΚΥΚΑµεΑ βρίσκεται στο τελικό στάδιο έγκρισής του δεδοµένου
ότι το τελευταίο διάστηµα έχουµε επιταχύνει όσο µπορούσαµε
τις διαδικασίες που βρήκαµε σε εξέλιξη. Σε κάθε περίπτωση,
επειδή θεωρούµε πολύ σηµαντική τη λειτουργία του συγκεκρι-
µένου ΚΕΚΥΚΑµεΑ και αναγνωρίζουµε την προσφορά του στην
τοπική κοινωνία, έχουµε ήδη επικοινωνήσει µε την 6η ∆ΥΠΕ και
έχουµε δώσει κατευθύνσεις για την ανανέωση των συγκεκριµέ-
νων συµβάσεων. Είναι τέτοιες οι ειδικότητες που τις θεωρούµε
απαραίτητες για την συνέχιση της λειτουργίας τους.

Πρέπει όµως να σας πω ότι µε ιδιαίτερη έκπληξη διαπιστώ-
σαµε ότι ο συγκεκριµένος πρόεδρος, ο οποίος έχει προβεί σε
δηµοσιοποίηση παραπόνων και επιστολών, δεν έχει προβεί στις
απαραίτητες ενέργειες, τις τυπικές διαδικασίες για την ανανέ-
ωση των συγκεκριµένων συµβάσεων.

Έχω στα χέρια µου την επιστολή της 6ης ∆ΥΠΕ προς τον Πρό-
εδρο του ΚΕΚΥΚΑµεΑ Αργολίδας που του επισηµαίνει ότι θα πρέ-
πει να επιταχύνει τις διαδικασίες να καταθέσει τα αναγκαία
δικαιολογητικά και έγγραφα έτσι ώστε να ανανεωθούν οι συγκε-
κριµένες τέσσερις συµβάσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Ιωάννης Ανδριανός,

Βουλευτής Αργολίδας της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο για
τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Τα πράγµατα δεν είναι ακριβώς, όπως µας τα είπε η κυρία

Υφυπουργός. Το έγγραφο στο οποίο πριν από λίγο αναφέρθηκε
η κ. Υφυπουργός πήγε σήµερα στην 6η ∆ΥΠΕ σήµερα, δηλαδή,
λίγο πριν τη συζήτηση της ερώτησής µου στην Βουλή και πριν
από µερικές µέρες στις 9 Φεβρουαρίου, η ίδια ∆ΥΠΕ είχε στείλει
έγγραφο µε το οποίο ενηµέρωνε τον Πρόεδρο του ΚΕΚΥΚΑµεΑ
ότι δεν µπορούσε να προχωρήσει σε ανανεώσεις των προγραµ-
µατικών συµβάσεων. Θα καταθέσω αυτά τα δύο έγγραφα στα
Πρακτικά για του λόγου το αληθές.

∆εν είναι, λοιπόν, τυχαίο ότι σήµερα, λίγο πριν την συζήτησή
µας στην Βουλή, 16 Φεβρουαρίου 2010 απεστάλη στο
ΚΕΚΥΚ.ΑµεΑ και µάλιστα µε την ένδειξη εξαιρετικά επείγον, έγ-
γραφο της διοίκησης της 6ης Υγειονοµικής Περιφέρειας µε το
οποίο ανακοινώνεται η πρόθεση να ανανεωθούν οι προγραµµα-
τικές συµβάσεις για τις θέσεις φυσιοθεραπείας, λογοθεραπείας,
ψυχολογίας και καθαριότητας.

Ως προς τον Πρόεδρο στον οποίον αναφερθήκατε, θα ήθελα
να πω µια κουβέντα. Το συγκεκριµένο Κέντρο άρχισε να λει-
τουργεί το 2002. Από την στιγµή που ανέλαβε ο συγκεκριµένος
Πρόεδρος –µπορείτε να το διαπιστώσετε- το έργο το οποίο έχει
επιτελεστεί στο Κέντρο είναι σηµαντικό. Με τις θέσεις που θα
έµεναν κενές -αν δεν προχωρούσατε σήµερα µε το έγγραφο
αυτό στις διαδικασίες πλήρωσης των κενών- από το τέλος του
Φεβρουαρίου, καθώς τότε λήγουν οι συµβάσεις των εργαζοµέ-
νων που τις καλύπτουν χωρίς καµµία πρόβλεψη, το κέντρο αυτό
δεν θα µπορούσε να επιτελέσει σε καµµία περίπτωση το σηµα-
ντικό κοινωνικό του έργο.

Έρχεται, λοιπόν, σήµερα αυτή η επιστολή, όπως είπα πριν,
όταν µια εβδοµάδα πριν στις 9 Φεβρουαρίου, η ίδια Υγειονοµική
Περιφέρεια ανακοίνωνε πως δεν µπορεί να στηρίξει πλέον στην
σύναψη νέων προγραµµατικών συµβάσεων ή την παράταση των
υπαρχουσών. Τότε µάλιστα καλούσαν το ΚΕΚΥΚΑµεΑ και άλλους
φορείς να απευθυνθούν στην Γενική ∆ιεύθυνση Πρόνοιας και την
∆ιεύθυνση Προστασίας των ΑΜΕΑ. Η απόλυτη σύγχυση δηλαδή.

Η σηµερινή εξέλιξη πάντως είναι θετική, αν και δεν επιλύει ορι-
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στικά το πρόβληµα στελέχωσης και λειτουργίας. Όµως θα µου
επιτρέψετε να πω πως χρειάζεται καλύτερος συντονισµός και
εγρήγορση. ∆εν πρέπει να φτάνουµε κάθε φορά στο παρά πέντε
µε µισόλογα, υπεκφυγές και «πινγκ-πονγκ» ευθυνών ανάµεσα
στις διάφορες υπηρεσίες για να δίνεται στο τέλος η όποια λύση,
η αυτονόητη λύση.

Και βεβαίως το δίδαγµα που προκύπτει και απ’ αυτή την υπό-
θεση είναι ότι οι πρόχειρες νοµοθετικές ρυθµίσεις κάνουν συνή-
θως περισσότερο κακό παρά καλό. Γιατί όταν καταργούνται,
κύριε Πρόεδρε, τα «STAGΕ» και οι συµβάσεις χωρίς καµµία πρό-
βλεψη για την κάλυψη των κενών που θα δηµιουργηθούν κατα-
λήγουµε σε τέτοιες καταστάσεις.

Κύριε Πρόεδρε, η κρίση πλήττει ολόκληρη την κοινωνία και ιδι-
αίτερα τις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες. Γι’ αυτό ακριβώς πρέ-
πει να δοθεί ειδική µέριµνα για τους λιγότερο προνοµιούχους.
Να θωρακίσουµε µε κάθε τρόπο την κοινωνική συνοχή µε έργα
και όχι στα λόγια. Αυτό σηµαίνει πρώτα απ’ όλα να εξασφαλιστεί
η απρόσκοπτη λειτουργία των κοινωνικών δοµών. Και το ΚΕΚΥ-
ΚΑµεΑ Αργολίδας είναι µια τέτοια υπερπολύτιµη δοµή, είναι το
µοναδικό νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου στο νοµό που στη-
ρίζει τους συµπολίτες µου µε αναπηρία και τις οικογένειές τους.
Σηµειώνω ενδεικτικά ότι κάθε µήνα γίνονται πάνω από επτακό-
σιες θεραπευτικές συνεδρίες.

Όσο για τον κανονισµό λειτουργίας, πρέπει να προχωρήσει –
συµφωνώ- η έγκρισή του.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ανδριανός καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Φώφη Γεννηµατά, έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Ανδριανέ, έχω και εγώ στα χέρια µου την αντίστοιχη επι-
στολή του Προέδρου που έφτασε στο γραφείο µου µόλις την Πα-
ρασκευή 12 Φεβρουαρίου. Γι’ αυτόν, ακριβώς, το λόγο και η
αλληλογραφία µέσω της ∆ΥΠΕ δεν µπορούσε παρά να γίνει σή-
µερα όπως καταλαβαίνετε.

Είναι βέβαιο ότι καταλαβαίνω πια είναι τα κίνητρα που τον οδή-

γησαν όλο το προηγούµενο διάστηµα σ’ αυτή τη δηµοσιοποίηση,
των δήθεν προβληµάτων αλλά ποτέ δεν δόθηκε από εµάς αρνη-
τική απάντηση. Αν την πήρε από τον προηγούµενο διοικητή
∆ΥΠΕ επίσης καταλαβαίνω ότι δεν ήταν προτεραιότητα του συ-
γκεκριµένου ανθρώπου και των συγκεκριµένων επιλογών της
προηγούµενης Κυβέρνησης να υποστηριχθούν τα ΚΕΚΥΚ.ΑµεΑ
και το ΚΕΚΥΚ.ΑµεΑ Αργολίδας ειδικότερα.

Είναι προφανές ότι η αλλαγή στη διοίκηση των ∆ΥΠΕ έπαιξε
τον ρόλο της και στην συγκεκριµένη απόφαση που δόθηκε µε
απόλυτη σαφήνεια σήµερα και περιµένουµε τις ενέργειες του
Προέδρου για να προχωρήσουµε στην ανανέωση των συγκεκρι-
µένων τεσσάρων συµβάσεων.

Θεωρώ δε ότι αν πράγµατι αυτή η αγωνία και το ενδιαφέρον
για τα ΚΕΚΥΚΑµεΑ είχε φανεί έµπρακτα από την κυβέρνησή σας
τα προηγούµενα πέντε χρόνια, τότε µάλιστα που όπως δηλώνατε
είχατε εξυγιάνει τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας -και εσείς
προσωπικά ήσασταν σ’ ένα πολύ κρίσιµο και καίριο πόστο που θα
µπορούσατε να επηρεάσετε προς αυτή την κατεύθυνση- δεν θα
υπήρχε σήµερα αντικείµενο στην ερώτησή σας, κύριε Ανδριανέ.

Σε κάθε περίπτωση εµείς µέσα σ’ αυτούς τους λίγους µήνες
καταφέρνουµε να νοικοκυρέψουµε την κατάσταση, σκύβουµε
στα προβλήµατα των ανθρώπων µε αναπηρία και επειδή ακριβώς
δεν θέλουµε να «µπαλώσουµε» τα προβλήµατα και επειδή δεν
θέλουµε να συνεχίσουµε τις πελατειακές εξυπηρετήσεις κά-
νουµε µια καταγραφή αυτή την στιγµή των αναγκών στα ΚΕΚΥ-
ΚΑµεΑ τα οποία πρέπει να στελεχωθούν κάποια στιγµή µε
συγκεκριµένες ειδικότητες. Προχωράµε τα θέµατα των οργανι-
σµών που έχουν χρονίσει στα συρτάρια ακόµα και αυτές που
επεστράφησαν από το Υπουργείο Οικονοµικών από την προη-
γούµενη Κυβέρνηση στα γραφεία των ∆ιευθύνσεων και µελετάµε
κατά κύριο λόγο την αναβάθµιση του ρόλου του ΚΕΚΥΚΑµεΑ
γιατί ποτέ δεν αντιµετωπίστηκε το θέµα της επαγγελµατικής κα-
τάρτισης των ΑΜΕΑ µέσα απ’ αυτά και κυρίως γιατί πιστεύουµε
ότι µπορούν να είναι ένα συντονιστικό Κέντρο πολύ σηµαντικό
για να αντιµετωπιστούν τα τεράστια προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν οι συµπολίτες µας µε αναπηρία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ, κυρία

Υφυπουργέ.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των σχεδίων νόµων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Οικονοµικών.
Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου: «∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των
πετρελαιοειδών προϊόντων».

Για το νοµοσχέδιο έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφο-
φορίας η οποία θα διεξαχθεί στην συνέχεια.

Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Το-
πίου».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά την σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Οικονοµικών.
Συνέχιση της συζήτησης επί των σχεδίων νόµων:
α) «Κύρωση του Απολογισµού του Κράτους, οικονοµικού

έτους 2008»
β) Κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους, οικονοµικού έτους

2008».
Η συνέχιση της συζήτησης των σχεδίων νόµων θα γίνει κατά

την αυριανή συνεδρίαση.
Εισερχόµεθα στην συζήτηση του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: Μόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση της Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Τοπίου».

Σύµφωνα µε το άρθρο 108, παράγραφος 5 του Κανονισµού
της Βουλής στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν µόνο ο αρµό-
διος Υπουργός, οι Εισηγητές, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτι-
κών Οµάδων και οι Βουλευτές που διατύπωσαν τις αντιρρήσεις
τους για πέντε λεπτά ο καθένας.

Με επιστολή του προς τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής
ενηµερώνει ότι κατά την συζήτηση του παρόντος νοµοσχεδίου
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο την Βουλευτή και Ε’ Αντι-
πρόεδρο της Βουλής κ. Βέρα Νικολαΐδου.

Επίσης ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδής Βορίδης ενηµερώνει µε επιστολή του
προς τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής Φίλιππο Πετσάλνικο ότι ορί-
ζεται ως ειδικός αγορητής για τη συζήτηση στο παρόν σχέδιο
νόµου ο κ. Αστέριος Ροντούλης και ως Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος ο κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης.

Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας, µε επι-
στολή του προς τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής Φίλιππο
Πετσάλνικο ενηµερώνει ότι για τη συζήτηση στο σηµερινό σχέδιο
νόµου ορίζει ως ειδική αγορήτρια τη Βουλευτή κ. Ευαγγελία Αµ-
µανατίδου-Πασχαλίδου.

Το λόγο έχει τώρα η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Αικατε-
ρίνη Φαρµάκη-Γκέκη. Έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε, για πέντε
µόνο λεπτά.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: ∆εν θα προλάβω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εάν δεν προλάβετε θα
σας δώσουµε και ανοχή για ένα, ενάµισι λεπτό.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλούµαστε σήµερα στην Ολο-

µέλεια της Βουλής να κυρώσουµε τη διεθνή σύµβαση για το ευ-
ρωπαϊκό τοπίο, που αποτελεί µια εκκρεµότητα της χώρας µας
από τις 20.10.2000. Είναι ένα κείµενο -πλαίσιο συµπληρωµατικό
της σύµβασης της UNESCO για την προστασία της παγκόσµιας
πολιτιστικής και φυσικής κληρονοµιάς. Επιχειρεί να συνδέσει τα
κράτη-µέλη του Συµβουλίου της Ευρώπης µε ένα κείµενο κοινών
αρχών και θέσεων στην κατεύθυνση της έµπρακτης προστασίας
του Τοπίου και της αναγνώρισης της ιδιαίτερης πολιτιστικής και

περιβαλλοντικής σηµασίας του.
Πεδίο εφαρµογής της παρούσας σύµβασης είναι ολόκληρη η

επικράτεια των χωρών που προσχωρούν σε αυτήν καλύπτοντας
τις φυσικές, αγροτικές, αστικές και περιαστικές περιοχές, συ-
µπεριλαµβανοµένων των εσωτερικών υδάτων και των θαλασσίων
περιοχών.

Το Τοπίο που καλούµαστε να προστατεύσουµε είναι µια γενι-
κότερη έννοια που εξελίσσεται και διαµορφώνεται από τη δια-
χρονική αλληλεπίδραση φυσικών διεργασιών και ανθρώπινων
δραστηριοτήτων και συνεκτιµάται σε σχέση µε τις ζωτικές ανά-
γκες µιας δηµιουργικής κοινωνίας.

Αποτελείται από οικολογικές, γεωγραφικές και µορφολογικές
ενότητες µε πολλαπλές αισθητικές και συµβολικές αξίες και δυ-
ναµικές λειτουργίες, οι οποίες και καθορίζουν τη δυναµική του
και συµβάλλουν στην ανθρώπινη ευηµερία και εκφράζουν τη συλ-
λογική αντίληψη για την οµορφιά και την καλαισθησία που χα-
ρακτηρίζει τον πολιτισµό µας.

Ειδικότερα το ευρωπαϊκό Τοπίο, που χαρακτηρίζεται από εναλ-
λαγές και πλουραλισµό, αποτελεί βασικό συστατικό της ευρω-
παϊκής φυσικής και πολιτιστικής κληρονοµιάς. ∆ιαδραµατίζει
σηµαντικό ρόλο δηµοσίου ενδιαφέροντος στο πολιτισµικό, περι-
βαλλοντικό και κοινωνικό πεδίο και συνιστά πόρο που ευνοεί ένα
νέο µοντέλο αειφόρου ανάπτυξης, καθώς και τη δηµιουργία θέ-
σεων εργασίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, υπάρχουν συγκεκριµένες και
προφανείς ανάγκες που υπαγορεύουν την υπογραφή και ενσω-
µάτωση στο εθνικό µας δίκαιο της σύµβασης του ευρωπαϊκού
τοπίου. Ο ελληνικός χώρος χαρακτηρίζεται από έναν εξαιρετικό
πολιτιστικό πλούτο που συνδέεται στενά µε τη γεωµορφολογία
του, το κλίµα, την ποικιλία της ελληνικής φύσης, την ιστορία και
την κατοίκηση του ελλαδικού χώρου από αρχαιοτάτων χρόνων.
Μέσα στα όριά του δηµιουργούνται πολλά αξιόλογα τοπία, µε-
ρικά από τα οποία είναι µοναδικά σε παγκόσµια κλίµακα, που
κατά κανόνα συνδυάζουν φυσικό κάλος και πολιτιστική αξία και
αποτελούν τον πλούτο της χώρας µας, καθώς διαδραµατίζουν
σηµαντικό ρόλο στις οικονοµικές, κοινωνικές και πολιτιστικές
δραστηριότητες.

∆υστυχώς, όµως, το ελληνικό Τοπίο έχει υποστεί έντονες πιέ-
σεις και αλλοιώσεις πολλές φορές µη αναστρέψιµες και κατά τό-
πους εξαιρετικά αρνητικές. Οι πιέσεις αυτές έχουν προκληθεί
από τη βιοµηχανική και εξορυκτική παραγωγή, από την εξά-
πλωση των αστικών κέντρων και την εκτός σχεδίου δόµηση, από
την εκτεταµένη κατασκευή σύγχρονων υποδοµών, την ανάπτυξη
του τουρισµού, αλλά και την έλλειψη χρήσεων γης, από την εντα-
τικοποίηση της γεωργίας και την αύξηση του όγκου της παρα-
γωγής, από την ολιγωρία εφαρµογής πολιτικών για τη διαχείριση
των αποβλήτων.

Όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι -συνέπεια των πιέσεων αυτών-
είναι επιτακτική η ανάγκη να ληφθούν άµεσα µέτρα για την απο-
φυγή της περαιτέρω υποβάθµισης των τοπίων, αλλά και της δια-
τήρησης των ήδη υπαρχόντων. Στην κατεύθυνση αυτή, η
Ευρωπαϊκή Σύµβαση του Τοπίου αποτελεί ένα ιδιαίτερα χρήσιµο
εργαλείο για την ελληνική πολιτεία, καθώς στοχεύει στην προώ-
θηση της προστασίας των τοπίων, στη διαχείριση και στο σχε-
διασµό τους, στην οργάνωση της ευρωπαϊκής συνεργασίας σε
ζητήµατα Τοπίων, στη συµµετοχή των πολιτών µέσω τοπικών και
περιφερειακών αρχών, στη διαµόρφωση και εφαρµογή των σχε-
τικών πολιτικών.

Η ελληνική πολιτεία οφείλει να εξειδικεύσει τους στόχους αυ-
τούς κατά πρώτον µε συγκεκριµένα µέτρα εθνικού χαρακτήρα
και κατά δεύτερον µέσα από διεθνείς συνεργασίες που να εκτεί-
νονται σε πλήθος αρµοδιοτήτων και πεδία εξουσίας, όπως στη
διαµόρφωση των χωροταξικών σχεδίων και στον πολεοδοµικό
σχεδιασµό, στα δηµόσια έργα και στις µεταφορές, στη χωροθέ-
τηση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, στην προώθηση του
ελληνικού τουριστικού προϊόντος και του ελληνικού πολιτισµού,
στην επίτευξη διακρατικών συνεργασιών και στην εκπαίδευση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µετά από δεκαετίες αδιαφορίας
για το περιβάλλον, η χώρα µας έχει ανάγκη από την υιοθέτηση
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πολιτικών στοχευµένων, αφ’ενός µεν για την προστασία του Το-
πίου και αφ’ετέρου για την όσο το δυνατόν µεγαλύτερη ευαι-
σθητοποίηση των πολιτών στην κατεύθυνση της συµµετοχής
τους, προκειµένου να εξασφαλιστεί και µια καλύτερη ποιότητα
ζωής, αλλά και ένα νέο µοντέλο βιώσιµης ανάπτυξης.

Υλοποιώντας αυτά τα βήµατα θα έχουµε κατορθώσει να κα-
ταστήσουµε την ευρωπαϊκή σύµβαση για το Τοπίο από ένα γε-
νικό σχέδιο αρχών σε ένα σηµαντικό εργαλείο και φιλοδοξούµε
να αλλάξουµε πολλά στον τρόπο µε τον οποίο εµείς οι ίδιοι αντι-
µετωπίζουµε την πατρίδα µας. Για τους λόγους αυτούς προτεί-
νουµε την ψήφιση της κύρωσης της ευρωπαϊκής σύµβασης για
το Τοπίο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε θερµά
την εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει τις εκθέσεις της στα
σχέδια νόµων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής:

Πρώτον: «Κύρωση της τροποποίησης της Σύµβασης της Βα-
σιλείας για τον έλεγχο των διασυνοριακών κινήσεων επικίνδυνων
αποβλήτων και της επεξεργασίας τους».

∆εύτερον: «Κύρωση και τροποποίηση της από 2.11.2009 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Αναπροσαρµογή των τελών κυ-
κλοφορίας οχηµάτων και κατάργηση του µέτρου απόσυρσης
οχηµάτων» καθώς και διατάξεων της από 16.9.2009 Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Μέτρα για την Αντιµετώπιση της Ατµο-
σφαιρικής Ρύπανσης» (ΦΕΚ 181 Α’), όπως αυτή διορθώθηκε µε
τη «∆ιόρθωση Σφαλµάτων» που δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ 222 Α’».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επίσης έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα τρεις
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί -συνοδοί τους
από το 2ο Τµήµα του 1ου Γενικού Λυκείου Ωραιοκάστρου Θεσ-
σαλονίκης.

Στο Ωραιόκαστρο έκανα τη διπλωµατική µου εργασία ως
σπουδάστρια του πολυτεχνείου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρος
Καλογιάννης για πέντε λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ποικιλία και οι ιδιαιτερότητες

του ελληνικού Τοπίου αποτελούν αναπόσπαστο µέρος της φυσι-
κής και πολιτιστικής µας κληρονοµιάς, έχουµε συνεπώς υπο-
χρέωση να το διαφυλάξουµε εις το διηνεκές µε κάθε πρόσφορο
µέσο.

Στο πλαίσιο αυτό, ως ΥΠΕΧΩ∆Ε είχαµε ετοιµάσει και καταθέ-
σει στη Βουλή τον Μάρτιο του 2009, το σχέδιο νόµου για την κύ-
ρωση της Σύµβασης για το Τοπίο. Το σχέδιο νόµου δεν πρόλαβε
να κυρωθεί και επανέρχεται σήµερα.

Η Σύµβαση υπεγράφη από τα κράτη -µέλη του Συµβουλίου της
Ευρώπης στη Φλωρεντία τον Οκτώβριο του 2000 και αποτελεί το
πρώτο κείµενο του ∆ιεθνούς ∆ικαίου Περιβάλλοντος µε το οποίο
θεσπίζεται ιδιαίτερο νοµικό καθεστώς προστασίας του Τοπίου.

Η σύµβαση µπορεί να χαρακτηριστεί ως συµπληρωµατική της
Σύµβασης της UNESCO του 1972, για την προστασία της πα-
γκόσµιας φυσικής και πολιτιστικής κληρονοµιάς. Πράγµατι, στη
σύµβαση αναγνωρίζεται ότι το τοπίο αποτελεί βασικό συστατικό
στοιχείο της ευρωπαϊκής κληρονοµιάς, φυσικής και πολιτισµικής,
που συνεισφέρει στην ανθρώπινη ευηµερία και στην παγίωση της
ευρωπαϊκής ταυτότητας. Αναγνωρίζεται επίσης ότι είναι ένα ση-
µαντικό κοµµάτι της ποιότητας ζωής των πολιτών και καθορίζο-
νται οι άξονες για ευρωπαϊκή συνεργασία σε συναφή θέµατα.

Πεδίο εφαρµογής της σύµβασης είναι ολόκληρη η επικράτεια
των χωρών που την κυρώνουν. Η επίτευξη των στόχων της σύµ-
βασης, µεταξύ άλλων εξασφαλίζεται µε τη λήψη γενικών µέ-
τρων, όπως για παράδειγµα η νοµική αναγνώριση των Τοπίων και
η εγκαθίδρυση πολιτικών για την προστασία και τη διαχείρισή

τους, µε τη θέσπιση συγκεκριµένων µέτρων, τα οποία δίνουν έµ-
φαση, παραδείγµατος χάριν, στην προώθηση ειδικών κύκλων µα-
θηµάτων στα σχολεία και στα πανεπιστήµια µε θέµα τα τοπία και
τα οποία στοχεύουν στην αύξηση της ευαισθητοποίησης τόσο
των πολιτών όσο και των δηµοσίων αρχών.

Η επίτευξη των στόχων της σύµβασης επιτυγχάνεται επίσης,
µε την προώθηση και την ενθάρρυνση τόσο της διαπεριφερεια-
κής όσο και διασυνοριακής και διακρατικής συνεργασίας σε συ-
ναφή θέµατα. Στο πλαίσιο αυτό έχει ιδιαίτερη σηµασία να
αναφέρουµε το γεγονός ότι υπάρχει ρητή αναφορά στις διατά-
ξεις της σύµβασης για τη διαδικασία συµµετοχής του κοινού, των
τοπικών και περιφερειακών αρχών, κατά τον ορισµό και την
εφαρµογή των πολιτικών για το τοπίο.

Θέλω επίσης, να επισηµάνω ότι η προστασία, η ανάδειξη και
η αποκατάσταση του Τοπίου αποτελεί µία από τις κατευθύνσεις
του χωροταξικού σχεδιασµού που είχαµε προωθήσει ως ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε και έχει βεβαίως, θεσµοθετηθεί τα προηγούµενα χρόνια.
Πολύ ενδεικτικά αναφέρω ότι το Εθνικό Χωροταξικό Σχέδιο, που
θεσµοθετήθηκε το 2008, προτείνει να ληφθεί ιδιαίτερη µέριµνα
για το τοπίο, έτσι ώστε να αποτελέσει µία σηµαντική συνιστώσα
των πολιτικών χωροταξίας, πολεοδοµίας, πολιτισµού, αγροτικής
οικονοµίας και περιβάλλοντος. Προτείνει µεταξύ άλλων, τον
προσδιορισµό ζωνών προστασίας του τοπίου, στις οποίες θα πε-
ριορίζεται ή και θα απαγορεύεται η δόµηση.

Με το Ειδικό Χωροταξικό Πλαίσιο για τις ανανεώσιµες πηγές
ενέργειες που θεσµοθετήθηκε το 2008, καθορίστηκαν κανόνες
και κριτήρια χωροθέτησης των ανανεώσιµων πηγών, µε σκοπό
την αρµονική ένταξή τους στο Τοπίο. Η προστασία του Τοπίου
αποτελεί επίσης, έναν από τους στόχους του Ειδικού Χωροταξι-
κού Πλαισίου για τον τουρισµό, που θεσµοθετήθηκε, το 2009 και
προτείνεται η ανάληψη δράσεων για την αποκατάστασή του.
Τέλος, µε το Ειδικό Χωροταξικό Πλαίσιο για τη βιοµηχανία, επί-
σης θεσµοθετηµένο από το 2009, η προστασία του τοπίου απο-
τελεί µία από τις παραµέτρους που πρέπει να λαµβάνουν υπ’
όψιν κατά τη χωροθέτηση των βιοµηχανικών εγκαταστάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κύρωση της σύµβασης και η
περαιτέρω ενσωµάτωσή της, τόσο στη χωροταξική όσο και στην
πολεοδοµική πολιτική, είµαστε βέβαιοι ότι µπορεί να συµβάλει
περαιτέρω στην ανάδειξη της φυσικής και πολιτιστικής κληρο-
νοµιάς της χώρας µας, αλλά και στην αναβάθµιση της ποιότητας
ζωής των συµπολιτών µας. Για το λόγο αυτό υπερψηφίζουµε το
σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
λογιάννη.

Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος και Αντιπρόεδρος της Βουλής η κ.
Βέρα Νικολαϊδου.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Σας ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Ευρωπαϊκή Σύµβαση για το
Τοπίο, που έρχεται για κύρωση στη Βουλή και που έχει υπογρα-
φεί πριν από δέκα χρόνια µε διατεινόµενους στόχους την προώ-
θηση και την προστασία των Τοπίων, τη διαχείριση και το
σχεδιασµό του στην οργάνωση της ευρωπαϊκής συνεργασίας,
είναι γενικά ένα συνηθισµένο -θα έλεγα- κλασικό ευρωπαϊκό κεί-
µενο γενικόλογο, µε πολλές διαπιστώσεις, µεγάλες κουβέντες
και πολλές ευχές.

Στο κείµενο της σύµβασης κεντρική θέση έχει η έννοια του Το-
πίου, η οποία ορίζεται ως µία περιοχή, όπως γίνεται αντιληπτή
από ανθρώπους, της οποίας ο χαρακτήρας είναι το αποτέλεσµα
της δράσης και αλληλεπίδρασης των φυσικών ή και ανθρώπινων
παραγόντων, στο άρθρο 1. ∆εν γίνεται όµως, καµµία αναφορά
σε παρεµβάσεις και µέτρα προς την κατεύθυνση της προφύλα-
ξης και της πρόληψης της αναβάθµισης περιοχών που έχουν
πληγεί.

Αλήθεια κύριε Υφυπουργέ, έχουν περάσει δέκα χρόνια, υπάρ-
χει σίγουρα µία εµπειρία σε χώρες που υπέγραψαν ή άλλες που
είναι έτοιµες να υπογράψουν µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
µη. Υπάρχει κάποια κωδικοποίηση -θα έλεγα- µερικών θετικών
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παραδειγµάτων, κάποια στοιχεία από παρεµβάσεις των κρατών
που υπέγραψαν σχετικά µε την πρόληψη, την αποκατάσταση των
Τοπίων µε βάση ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα; Έχουµε κάποια
τέτοια στοιχεία; Έχετε µάλλον εσείς κάποια τέτοια στοιχεία για
να µας ενηµερώσετε ή γενικά «ό,τι δηλώσεις, είσαι» σε αυτόν τον
περιβόητο Γενικό Γραµµατέα του Συµβουλίου της Ευρώπης;

Από τον ορισµό, βέβαια, προκύπτει ότι ως τοπίο περιγράφεται
περίπου οποιαδήποτε γεωγραφική ενότητα. ∆ηλαδή, κατά την
άποψη της σύµβασης, τοπίο είναι για παράδειγµα το δάσος της
∆αδιάς, Τοπίο είναι και το Θριάσιο Πεδίο. Αυτό το αναγνωρίζει,
για παράδειγµα, το άρθρο 2, όταν αναφέρει ως πεδίο εφαρµογής
της σύµβασης τη γη, τα εσωτερικά ύδατα και τις θαλάσσιες πε-
ριοχές σε ολόκληρη την επικράτεια των µερών, αλλά δεν κάνει
καµµία αναφορά στον αέρα, δίνοντας έτσι συγχωροχάρτι σε µία
σειρά από προβλήµατα, τα οποία αντιµετωπίζονται και εκεί. ∆ί-
νονται πολλοί ορισµοί γύρω από το Τοπίο, πουθενά όµως δεν
αναφέρεται το παραµικρό συγκεκριµένο χαρακτηριστικό που να
προσδιορίζει το τι σηµαίνει ποιοτικό και τι υποβαθµισµένο Τοπίο.

Από την αρχή πρέπει να πούµε ότι είναι ξεκάθαρο µέσα σε
αυτήν τη σύµβαση, στο προοίµιο πιο συγκεκριµένα, εκεί ξεκα-
θαρίζεται το πλαίσιο στο οποίο είναι ενταγµένα όλα τα άρθρα και
είναι το εξής: Για µια βιώσιµη ανάπτυξη, βασισµένη σε µια ισορ-
ροπηµένη και αρµονική σχέση µεταξύ κοινωνικών αναγκών, οι-
κονοµικής δραστηριότητας και περιβάλλοντος.

Βέβαια, είναι σε όλους γνωστό ότι όταν οι καπιταλιστές µιλάνε
αφηρηµένα για αρχές, κριτήρια, προστασία κ.λπ., εννοούν συ-
γκεκριµένα τις δικές τους αρχές: την προστασία µε συγκεκριµένο
γνώµονα την οικονοµική πολιτική και ιδεολογική αναπροσαρ-
µογή της κυριαρχίας των κεφαλαιοκρατικών σχέσεων. Η µόνη αρ-
µονική σύνδεση -θα έλεγα- και σχέση ανάµεσα στο έδαφος του
καπιταλισµού, ανάµεσα στις κοινωνικές ανάγκες, το περιβάλλον
και την οικονοµική δραστηριότητα είναι η υποταγή των λαϊκών
αναγκών στην καπιταλιστική κερδοφορία, είναι η εξυπηρέτηση
των συµφερόντων του µεγάλου κεφαλαίου, στο όνοµα φυσικά
της ανταγωνιστικότητας, κάτι που το διαπιστώνουµε καθηµε-
ρινά, ιδιαίτερα το τελευταίο διάστηµα, τις τελευταίες ηµέρες -για
να µην πω- τις τελευταίες ώρες, µε τη λυσσαλέα επίθεση σε
όλους τους τοµείς παραγωγής, σε όλες τις πλευρές των κοινω-
νικών, εργασιακών, ασφαλιστικών δικαιωµάτων, του λαού µας
στο όνοµα της οικονοµικής και δηµοσιονοµικής σταθερότητας
της Ευρωζώνης και της τριπλής επιτήρησης της Κοµισιόν, Ευ-
ρωπαϊκής Τράπεζας και ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα µεγάλα προβλήµατα σε πα-
γκόσµιο, εθνικό και περιφερειακό επίπεδο, δεν είναι φυσικά απο-
τέλεσµα έλλειψης κάποιων τεχνικών γνώσεων ή υποκειµενικής
ανικανότητας, δεν προκύπτουν από κάποια λάθη, παραλείψεις ή
υπερβολές µόνο κάποιων πολιτικών. Είναι πρόβληµα του καπι-
ταλιστικού συστήµατος, το οποίο είναι ταγµένο να υπηρετεί τα
συµφέροντα των διεθνικών µονοπωλίων.

Είπαµε ότι το πλαίσιο είναι συγκεκριµένο και φυσικά για όλες
αυτές τις πληγές -και πολλές άλλες που δεν έγινε καµµία ανα-
φορά- όπως για παράδειγµα ο ιµπεριαλιστικός χαρακτήρας και
οι καταστροφές σε διάφορα επίπεδα που προκύπτουν από τις
επανειληµµένες επιθέσεις σε πολλές χώρες, γειτονικές και µη,
γύρω από αυτά τα προβλήµατα που βλάπτουν το περιβάλλον,
πέρα από τις ανθρώπινες ζωές που χάνονται, δεν γίνεται καµµία
κουβέντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Ε’ Αντιπροέδρου)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.
Υπάρχουν, βέβαια, προσπάθειες για να κερδηθεί και η λαϊκή

συναίνεση. Θα σταθώ, µε δύο κουβέντες, στο άρθρο 15, γιατί
εκτιµούµε ότι πραγµατικά είναι το πιο σοβαρό, µε την έννοια ότι
προσδιορίζει τη χωρική εφαρµογή, τις περιοχές στις οποίες
εφαρµόζεται η σύµβαση. Ουσιαστικά το άρθρο αυτό είναι το ερ-
γαλείο, το µέσο για να προχωρήσει η εµπορευµατοποίηση της
γης και η χρήση γης. Ο µηχανισµός είναι ο µηχανισµός για το αν
εντάσσεται ή όχι ένα Τοπίο, µε βάση το εάν έχει δηλωθεί ή όχι,
στο Γενικό Γραµµατέα του Συµβουλίου της Ευρώπης.

Έκανα µια αναφορά και στην αρχή. Πείτε µας όµως, κύριε
Υφυπουργέ, τι θα γίνει µε µία χώρα, που δεν θα δηλωθεί στο

Γενικό Γραµµατέα. Ποια θα είναι η τύχη της; Ή γι’ αυτές που
δηλώνονται, µε τι κριτήρια γίνεται η δήλωσή τους; Θα θέλαµε
κάποιες απαντήσεις.

Συµπερασµατικά -και κλείνω- πιστεύουµε ότι αυτή η συγκε-
κριµένη σύµβαση δεν έχει πραγµατικά τίποτα να προσφέρει στην
ανάγκη των εργαζοµένων να ζουν σε ένα ανθρώπινο περιβάλλον,
σε συνθήκες υγείας, ασφάλειας, ποιότητας σε όλους τους το-
µείς. Απλά, είναι ακόµα ένα εργαλείο συντονισµού της αντιλαϊκής
πολιτικής σε ευρωπαϊκή κλίµακα για την οργάνωση και διαχεί-
ριση της εµπορευµατοποίησης της γης και της χρήσης γης. Γι’
αυτό ακριβώς οι εργαζόµενοι δεν έχουν τίποτε να περιµένουν,
αλλά να συνεχίσουν το συντονισµό τους, να συνεχίσουν την πάλη
τους για να ανατρέψουν αυτή την πολιτική. Θα περιµέναµε,
όµως, κάποιες απαντήσεις, γιατί την προηγούµενη φορά –
παρ’ότι, θέσαµε ορισµένα ερωτήµατα από αυτά- δεν πήραµε
καµµία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Νι-

κολαΐδου.
Ο Βουλευτής Μαγνησίας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού

κ. Παύλος Μαρκάκης µε επιστολή του στον Πρόεδρο της Βουλής
ζητά να του εγκριθεί η άδεια για απουσία του στο εξωτερικό από
22 έως 28 Φεβρουαρίου 2010.

Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να δώσουµε έναν ορισµό του Τοπίου, διότι είναι

πάρα πολύ σηµαντικό να το πράξουµε αυτό. Όταν αναφερόµα-
στε σε ένα Τοπίο αναφερόµαστε σε µια ολότητα ανθρώπινη και
φυσική, ταυτόχρονα. Μιλάµε για µια παράµετρο οικονοµική, κοι-
νωνική, πολιτιστική, φυσική που υπάρχει µέσα στον ορισµό του
Τοπίου. Άρα µιλάµε για µια πραγµατικότητα, που δεν µένει στα-
θερή στο χρόνο. Μιλάµε για µια ολότητα, µια πραγµατικότητα
που µετεξελίσσεται διαρκώς λόγω της ανθρώπινης δραστηριό-
τητας.

Το λέω αυτό, κυρία Πρόεδρε, γιατί πρέπει να ξεκαθαρίσουµε
κάτι. Όταν µιλάµε για Τοπίο δεν µιλάµε για µια νεκρή και ακίνητη
φύση, για ένα ακινητοποιηµένο φυσικό περιβάλλον. Μιλάµε για
µια αρµονία, µιλάµε για µία ισορροπία, που πρέπει να αναπτύσ-
σεται µεταξύ του φυσικού περιβάλλοντος από τη µια µεριά και
της οικονοµικής δραστηριότητας και ανάπτυξης από την άλλη.
Το διακύβευµα, λοιπόν, είναι αυτό ακριβώς: η επίτευξη της αρ-
µονίας και της ισορροπίας µεταξύ των δύο αυτών σηµαντικών
παραµέτρων.

Βεβαίως, πρέπει να δώσουµε τον ορισµό αυτόν που έδωσα,
για να καταλάβουµε ότι το τοπίο αποτελεί έναν σηµαντικό πόρο,
που δίνει η προστιθέµενη αξία σε προϊόντα και υπηρεσίες. Εκτός
του ότι βεβαίως, µε την αισθητική του διάσταση αναβαθµίζει την
ποιότητα ζωής των πολιτών.

Φοβούµαστε, όµως, ότι στη σύµβαση αυτή ελλοχεύει ο κίνδυ-
νος αλλότριων επιδιώξεων. Και για να γίνω σαφέστερος, δεν πρέ-
πει να δούµε τη σύµβαση –διότι κάποιοι αυτό πάνε να κάνουν-
ως µηχανισµό µπλοκαρίσµατος σηµαντικών δηµοσίων έργων.
Παραδείγµατος χάριν, δεν θα πρέπει κάποιοι να επικαλούνται -ή
να επικαλεστούν στο µέλλον- τη Σύµβαση αυτή Προστασίας του
Ευρωπαϊκού Τοπίου, προκειµένου να σταµατήσουν έργα που επί
σειρά ετών γίνονται στην ελληνική επικράτεια, όπως είναι το έργο
της µεταφοράς των υδάτων του Αχελώου.

Βεβαίως, µπορούµε να κάνουµε λόγο για καθαρισµούς, µπο-
ρούµε να κάνουµε λόγο για φυτεύσεις, µπορούµε να κάνουµε
λόγο για αποκαταστάσεις. Με άλλα λόγια, µπορούµε να κάνουµε
λόγο για µια άλλη διαµόρφωση του Τοπίου. Αυτό, όµως, πόρρω
απέχει από το να χρησιµοποιήσουµε τη σύµβαση για να σταµα-
τήσουµε τέτοιου είδους µεγαλόπνοα έργα, τα οποία είναι απα-
ραίτητα προκειµένου, να επιτευχθεί το έτερο σκέλος που είπαµε
της προστασίας του Τοπίου, που είναι η εθνική οικονοµική ανά-
πτυξη.
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Βεβαίως, δεν πρέπει να χρησιµοποιηθεί η σύµβαση αυτή για να
δαιµονοποιήσουµε, για να εξοστρακίσουµε την αγροτική παρα-
γωγή. Αντιθέτως, η διαφύλαξη των αγροτικών γαιών, µέσω της
ορθής γεωργικής πρακτικής, µέσω των αγροπεριβαλλοντικών
προγραµµάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και µέσω των προ-
γραµµάτων αγροτουρισµού, µπορούν να δηµιουργήσουν ένα τε-
χνητό αγροτικό Τοπίο, το οποίο συµβάλλει τα µέγιστα και
αποτελεί σηµαντική παράµετρο σε αυτό που λέµε διαφύλαξη της
ποιότητας και της αισθητικής του ευρωπαϊκού Τοπίου.

Αντί λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, να ασχολούµαστε µε τέτοιου εί-
δους γενικόλογα κείµενα, τέτοιου είδους κείµενα, τα οποία απο-
τελούν διακηρύξεις γενικών αρχών και αξιών, θα ήταν προτιµό-
τερο στην Αίθουσα αυτή να νοµοθετούσαµε για τη βελτίωση του
πολεοδοµικού σχεδιασµού που καρκινοβατεί, να νοµοθετούσαµε
για έναν ταχύτερο ειδικό χωροταξικό σχεδιασµό, είτε αφορά τις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας είτε αφορά τη µεταποίηση είτε
αφορά τις τουριστικές επιχειρήσεις, να νοµοθετούσαµε για συ-
γκεκριµένες δράσεις που µπορούν να αναληφθούν από την Το-
πική Αυτοδιοίκηση, προκειµένου και να βελτιωθεί το αστικό και
αγροτικό περιβάλλον, αλλά και να ευαισθητοποιηθούν οι ίδιοι οι
πολίτες, η κοινή γνώµη, προκειµένου να έχουµε τη διαφύλαξη αυ-
τού του αγαθού που λέγεται Τοπίο.

Άρα, λοιπόν, από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, εµείς καταψηφίζουµε τη σύµβαση αυτή, θεωρώντας ότι
υπεισέρχονται αλλότριες επιδιώξεις που είναι δυνατόν να χρησι-
µοποιηθούν στο µέλλον από εκείνους που επιδιώκουν τη συρρί-
κνωση της οικονοµικής ανάπτυξης της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-
ντούλη.

Το λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Ευαγγελία Πασχαλίδου-Αµµανατίδου.

Έχετε πέντε λεπτά, κυρία συνάδελφε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ -ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Ήδη από την επιτροπή έχουµε πει ότι επιφυλασσόµαστε σε

αυτήν τη Σύµβαση του Τοπίου και θα αναφέρω για ποιους λό-
γους. Να πούµε ότι η οικονοµική δραστηριότητα, για να εναρ-
µονίζεται µε το περιβάλλον, προϋποθέτει µέτρα αυστηρά στη
χρήση και στον τρόπο αξιοποίησης των φυσικών πόρων και του
δηµόσιου πλούτου.

Αυτό που βλέπουµε στην Ευρωπαϊκή Σύµβαση του Τοπίου -
στο προοίµιο- κάνει µια πολύ καλή φιλολογική αναφορά και λέει:
«Σηµειώνεται ότι οι εξελίξεις στη γεωργία, στη δασοκοµία, στις
τεχνικές βιοµηχανικής και εξορυκτικής παραγωγής, καθώς και
στον περιφερειακό σχεδιασµό, στο σχεδιασµό πόλεων, στις συ-
γκοινωνίες, στην υποδοµή, στον τουρισµό και στην αναψυχή και
σε ένα γενικότερο επίπεδο, οι µεταβολές στην παγκόσµια οικο-
νοµία σε πολλές περιπτώσεις επιταχύνουν το σχηµατισµό των
τοπίων».

Εδώ να πούµε ποιον µετασχηµατισµό; Σε ποια κατεύθυνση;
Αυτός ο µετασχηµατισµός και ο «βιασµός» -πολλές φορές- του
περιβάλλοντος δεν εµπεριέχει το υψηλότερο κέρδος για κάποιες
µεγάλες εταιρείες, πολυεθνικές εταιρείες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Θα πρέπει δηλαδή να δούµε, πού οφείλεται αυτός ο µετασχη-
µατισµός. Αυτός ο µετασχηµατισµός, που έχει γίνει, δεν έχει επη-
ρεαστεί από τις αλλαγές χρήσεων γης; ∆εν έχει επηρεαστεί από
τις αποδασώσεις; ∆εν έχει επηρεαστεί από την υπερχρήση των
φυσικών πόρων, από την κακοδιαχείρισή τους και από τη µό-
λυνσή τους; Κάποιοι ευθύνονται, κάποιες πολιτικές. Αυτές τις πο-
λιτικές εµείς θα πρέπει να αλλάξουµε και να δούµε για τη δική
µας τη χώρα, για το δικό µας περιβάλλον –δεν λέω ξέχωρα από
το ευρωπαϊκό- και να περισώσουµε ό,τι µπορούµε, διότι συνε-
χώς κάθε µέρα καταστρέφεται µεγάλο κοµµάτι του φυσικού µας
πλούτου.

Παρακάτω, λέει η Σύµβαση: «Προστασία των Τοπίων σηµαίνει
δράσεις». Αν δεν υπάρχει ένας σχεδιασµός στη διαχείριση, όπως
είπα πιο πριν, όλο αυτό θα γίνεται βορά του καθενός καταπα-

τητή, εκµεταλλευτή, πολιτικού, οικονοµικού παράγοντα και η βιώ-
σιµη ανάπτυξη, που αναφέρεται παρακάτω, θα χωλαίνει.

Θα πάω στα γρήγορα στην κατανοµή ευθυνών, στα εθνικά
µέτρα που αυτό είναι το πιο σηµαντικό, νοµίζω. Κάθε µέρος
εφαρµόζει αυτή τη σύµβαση –ιδίως τα άρθρα 5 και 6- σύµφωνα
µε τη δική του κατανοµή εξουσιών σε συµµόρφωση µε τις συ-
νταγµατικές τους αρχές και τις ειδικές ρυθµίσεις του και µε σε-
βασµό στην αρχή της επικουρικότητας, λαµβάνοντας υπ’όψιν τον
Ευρωπαϊκό Χάρτη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Χωρίς παρέκ-
κλιση από τις διατάξεις αυτής της σύµβασης, κάθε µέρος εναρ-
µονίζει την εφαρµογή αυτής της σύµβασης µε τις δικές του
πολιτικές.

Εδώ τι λέει; Σ’ αυτό πρέπει να δώσουµε σηµασία. Έχουµε το
άρθρο 24 του Συντάγµατος, που κάποιοι εδώ µέσα θέλησαν να
το αναθεωρήσουν για τους δικούς τους λόγους και για τις νεο-
φιλελεύθερες πολιτικές που αυτοί ακολουθούν. Εάν εµείς ενι-
σχύσουµε το πλαίσιο και διαφυλάξουµε το δηµόσιο πλούτο και
το περιβάλλον, τότε δεν θα υπάρξουν περαιτέρω εκποιήσεις, πα-
ραχωρήσεις της δηµόσιας γης, του φυσικού µας πλούτου, του
φυσικού µας περιβάλλοντος και δεν θα έχουµε άλλα σκάνδαλα -
τύπου Μονής Βατοπεδίου- δεν θα έχουµε ιδιωτικοποιήσεις.
Μέχρι και τα γεωθερµικά πεδία -κάτι που νοµίζω ότι ανήκει σε
όλους µας- ήθελε η προηγούµενη κυβέρνηση να τα τεµαχίσει
και να τα ιδιωτικοποιήσει.

Όλη αυτή η διαχείριση πρέπει να περνάει µέσα από το εθνικό
Κοινοβούλιο, να ισχυροποιηθεί η νοµοθεσία σε εθνικό επίπεδο
και να πούµε µετά ότι µπορούµε να κάνουµε διάφορες συνευρέ-
σεις, να παίρνουµε διάφορα βραβεία, όπως λέει και αυτή η σύµ-
βαση.

Μιλάει η σύµβαση για κατάρτιση και εκπαίδευση. Εµείς έχουµε
τέτοια ΤΕΙ, εµείς έχουµε τέτοιες σχολές. ∆υστυχώς, δεν υπάρ-
χουν κατοχυρωµένα επαγγελµατικά δικαιώµατα σε αυτές τις
σχολές. Γιατί µιλάει για σχολικούς πανεπιστηµιακούς κύκλους
µαθηµάτων, οι οποίοι στις σχετικές θεµατικές ενότητες θα ασχο-
λούνται µε τις αξίες που θα προσδίδονται στα τοπία, στα θέ-
µατα, που θα προστατεύουν όλο αυτό το σύνολο που πολύ
ωραία αναφέρεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ακόµη «Στόχοι ποιότητας των Τοπίων». Μιλάει για τη δηµόσια

διαβούλευση. Πείτε µου, κάθε φορά που πάει να γίνει ένα έργο,
είτε αυτός είναι ΧΥΤΑ είτε αυτός είναι ΧΥΤΥ, είτε ένας δρόµος
που θα περάσει από µία περιοχή και θα χαλάσει τον κοινωνικό
ιστό, πότε έχει γίνει στη χώρα µας δηµόσια διαβούλευση; Ποτέ,
µα, ποτέ δεν γίνεται µία σωστή δηµόσια διαβούλευση. Εδώ ανα-
φέρεται, αλλά και αυτό έχει να κάνει µε το εθνικό µας δίκαιο.

Και τελευταία, «Αµοιβαία βοήθεια και ανταλλαγή πληροφο-
ριών». Μιλάει για τα αποτελέσµατα των ερευνητικών κέντρων.
Να µιλήσουµε για τα χρήµατα που δίνει η δική µας χώρα στην
έρευνα και στην τεχνολογία. ∆υστυχώς, εµείς δεν δίνουµε χρή-
µατα και αυτά τα ερευνητικά κέντρα που είχαµε, τα έχουµε απα-
ξιώσει. Και στο τέλος τι θα κάνουµε; Θα λέµε σε µία πολυεθνική
εταιρεία να κάνει µία δική της έρευνα και τα αποτελέσµατα, βε-
βαίως, θα είναι προσαρµοσµένα στα δικά της οικονοµικά συµ-
φέροντα.

Και τελειώνοντας θέλω να πω ότι αν το νοµοθετικό µας πλαί-
σιο είναι ισχυρό, τότε µπορούµε να συζητούµε γι’ αυτήν τη σύµ-
βαση του Τοπίου, η οποία θα αναφέρεται –τις περισσότερες
φορές τελείως φιλολογικά- στη γενικότερη προστασία του περι-
βάλλοντος. Αλλά να µην ξεχνάµε, ότι, µόλις σήµερα το µεσηµέρι,
συζητούσαµε στην επιτροπή την κύρωση τροποποίησης της σύµ-
βασης για το συνοριακό έλεγχο επικίνδυνων αποβλήτων. Εκεί
µέσα αναφέρθηκα και εγώ και άλλοι συνάδελφοι -για τη διαχεί-
ριση των επικίνδυνων αποβλήτων στη δική µας χώρα- στο ότι δεν
υπάρχει ένας φορέας να διαχειρίζεται τα απόβλητα είτε αυτά
είναι νοσοκοµειακά-µολυσµατικά είτε αυτά είναι απόβλητα από
ανακυκλώσιµα κλιµατιστικά είτε είναι ανακυκλώσιµα αυτοκίνητα.

Αναφερθήκαµε και στον Ασωπό, αναφερθήκαµε και στους
ΧΥΤΑ και αναφερθήκαµε και γενικότερα σε αυτό που σήµερα έχει
πάθει το περιβάλλον της χώρας µας από την κακοδιαχείριση και
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την έλλειψη ελεγκτικού µηχανισµού από την πλευρά της πολι-
τείας, ώστε να τιµωρεί όσους –όπως είπα και στην αρχή- «βιά-
ζουν» το περιβάλλον…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Αµανατίδου,
καλό θα είναι να ολοκληρώσετε τώρα. Είµαστε πολύ καλοί µαζί
σας σε ό,τι αφορά το χρόνο, αλλά παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω κύριε Πρόε-
δρε.

Και να σταµατήσει αυτή η καταστροφή, διότι από εδώ και
πέρα το περιβάλλον θα µας έχει συνεχώς απέναντι και θα µας τι-
µωρεί, όπως έγινε προχθές στο Στρατώνι, όπου από µία µπαζω-
µένη χαράδρα κατέβηκαν όγκοι βράχων και ένα ολόκληρο χωριό
κόντεψε να αφανιστεί.

Εµείς επιφυλασσόµαστε, επίσης, στην κύρωση της σύµβασης
αυτής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής ο κ.
Μωραΐτης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προστασία της φύσης αποτε-
λεί ένα σηµαντικό ζήτηµα στην προστασία του περιβάλλοντος
και βεβαίως άξονα της περιβαλλοντικής µας πολιτικής για την
«πράσινη» ανάπτυξη.

Ειδικά για την Ελλάδα το φυσικό Τοπίο έχει καθοριστική ση-
µασία. Η Ακρόπολη, το Άγιο Όρος, τα Μετέωρα και πάρα πολλές
άλλες περιοχές έχουν αναγνωρισθεί διεθνώς ως µοναδικά τοπία.
Τα ελληνικά Τοπία αποτελούν τµήµα του φυσικού µας και πολι-
τιστικού µας πλούτου, συµβάλλοντας στην ψυχαγωγία και στην
ποιότητα ζωής των Ελλήνων, αλλά και των επισκεπτών της
χώρας. Ιδιαίτερα για τον τουρισµό το τοπίο αποτελεί στοιχείο
έλξης και παράγοντα αναβάθµισης της οικονοµικής και κοινωνι-
κής δραστηριότητας κάθε περιοχής της χώρας µας.

∆υστυχώς, σήµερα στην Ελλάδα, το Τοπίο χρήζει προστασίας
αφού απειλείται. Και απειλείται από τη διασπορά της δόµησης,
από τα ανεπαρκώς µελετηµένα έργα τεχνικών υποδοµών, από
την άκριτη εκµετάλλευση του χώρου, αλλά και από την κλιµατική
αλλαγή. Συνεπώς, απαιτούνται θετικά µέτρα και παρεµβάσεις
που να επιτρέπουν τη δυναµική αλλαγή και το σχεδιασµό των Το-
πίων µέσα στο χρόνο, παράλληλα, όµως, µε τη διατήρηση των
σηµαντικών υπηρεσιών και αξιών τους.

Σε διεθνές επίπεδο υφίσταται ήδη η σύµβαση της UNESCO
για την προστασία της παγκόσµιας πολιτιστικής και φυσικής κλη-
ρονοµιάς, την οποία η Ελλάδα έχει προσυπογράψει. Η σύµβαση
αυτή καλύπτει µόνο τα Τοπία που είναι ιδιαίτερης και εξέχουσας
διεθνούς αξίας και ακτινοβολίας, καθώς και τα ιστορικά µνηµεία
της πολιτιστικής κληρονοµιάς. Ωστόσο, η σύµβαση αυτή δεν κα-
λύπτει όλα τα Τοπία. Για το σκοπό αυτό η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει
συντάξει την ευρωπαϊκή σύµβαση για το Τοπίο, η οποία καλύπτει
όλα τα Τοπία, ακόµα και αυτά που δεν είναι ιδιαίτερης και εξέ-
χουσας διεθνούς αξίας και ακτινοβολίας. Έτσι αναγνωρίζονται
τα ευρωπαϊκά Τοπία για την ανεκτίµητη συνεισφορά τους στη
φυσική και πολιτιστική κληρονοµιά.

Η ευρωπαϊκή σύµβαση για το Τοπίο στοχεύει στην προώθηση
της προστασίας των ευρωπαϊκών Τοπίων, στη διαχείριση και το
σχεδιασµό τους, στην οργάνωση µιας ευρωπαϊκής συνεργασίας
σε ζητήµατα Τοπίων. Συνεπώς, η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει δηµι-
ουργήσει το θεσµικό πλαίσιο για την προστασία και τη διαχεί-
ριση των Τοπίων, το οποίο συγκλίνει και ενισχύει το αντίστοιχο
διεθνές πλαίσιο.

Εµείς σαν χώρα µε πλούτο τοπίου, έχουµε κάθε όφελος να
προστατεύσουµε και να ενισχύσουµε τα ελληνικά φυσικά µας
Τοπία. Γι’ αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε σήµερα εδώ, για
να κυρώσουµε την ευρωπαϊκή σύµβαση για το Τοπίο. Αυτό θα
επιτρέψει στην Ελλάδα να χρησιµοποιήσει τη σηµαντική διεθνή
εµπειρία στον τοµέα διαχείρισης του Τοπίου. Έτσι κερδίζουµε
χρόνο και πόρους στο καίριο έργο διατήρησης και αξιοποίησης
αυτού του πολύτιµου φυσικού και πολιτιστικού πόρου, όπως είναι

η φύση.
Θυµίζουµε ότι την ευρωπαϊκή σύµβαση για το Τοπίο έχει ήδη

υπογράψει η Ελλάδα από το 2000. Τη σύµβαση αυτή έχουν ήδη
προσυπογράψει και άλλες τριάντα πέντε χώρες -µέλη του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης, αφού θεωρείται συµπληρωµατική της
σύµβασης της UNESCO. Επιπλέον, η σύµβαση αυτή έχει επικυ-
ρωθεί από είκοσι εννιά χώρες, ενώ έχει τεθεί σε ισχύ µετά την
επικύρωσή της από δέκα χώρες, µε έναρξη εφαρµογής την 1η
Μαρτίου του 2004.

Τα βασικά µέτρα της ευρωπαϊκής σύµβασης για το Τοπίο είναι
να καταγράψει µία λίστα τοπίων εξαιρετικής διεθνούς αξίας, να
εισάγει κανόνες προστασίας, διαχείρισης και σχεδιασµού για όλα
τα Τοπία που βασίζονται σε ένα πλέγµα αρχών, να καθιερώσει
τη λήψη γενικών και συγκεκριµένων µέτρων που αφορούν τη νο-
µική αναγνώριση τοπίων, να εφαρµόσει πολιτικές διαχείρισης Το-
πίων, να εντάξει τα Τοπία στις πολιτιστικές, περιφερειακές και
αστικές στρατηγικές σχεδιασµού και να καθιερώσει διαδικασίες
για τη συµµετοχή του ευρέως κοινού στην προστασία και ανά-
πτυξη των Τοπίων.

Συµπερασµατικά µε το παρόν νοµοσχέδιο επιτυγχάνεται η
αναγνώριση της ιδιαίτερης φύσης του Τοπίου. Με την κύρωση
και εφαρµογή της Σύµβασης αυτής οδεύουµε σε µία ενιαία πο-
λιτική Τοπίου για ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση. Και εµείς σαν
χώρα πρέπει να ηγούµαστε σε τέτοιες πρωτοβουλίες, αφού δια-
θέτουµε ένα φυσικό πλούτο που είναι από τους µεγαλύτερους
στο πλανήτη. Και αυτό το σπάνιο φυσικό µας πλούτο πρέπει να
τον προστατεύουµε.

Πρέπει όµως και να το διαχειριστούµε. Να το διαχειριστούµε
µε τέτοιο τρόπο που να προστατεύεται το περιβάλλον, αλλά ταυ-
τόχρονα να συµβάλει και στην ανάπτυξη της οικονοµίας. Αυτός
είναι και ο βασικός στόχος της «πράσινης» ανάπτυξης που εξήγ-
γειλε ο Πρωθυπουργός. Μίας ανάπτυξης που προστατεύει το πε-
ριβάλλον, αλλά παράλληλα το αξιοποιεί µε σκοπό την οικονοµική
ευηµερία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητήσει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπου-
τσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως
εκτενώς ανέλυσε η εισηγήτρια της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΠΑΣΟΚ η κ. Κατερίνα Φαρµάκη, η Κοινοβουλευτική µας
Οµάδα υποστηρίζει αυτό το σχέδιο νόµου επειδή ακριβώς αφορά
το πρώτο κείµενο του ∆ιεθνούς ∆ικαίου µε το οποίο θεσπίζεται
ένα ιδιαίτερο θεσµικό πλαίσιο προστασίας του Τοπίου σε συν-
δυασµό µε την πολιτιστική και τη περιβαλλοντική κληρονοµιά
µας.

Επιπλέον, είναι µία εκκρεµότητα της ελληνικής πολιτείας, η
οποία περιµένει εννέα ολόκληρα χρόνια. Και όπως µόλις προη-
γουµένως ο Υπουργός, ο κ. Αθανάσιος Μωραίτης ανέλυσε, πέρα
από τα γενικότερα θέµατα όσον αφορά την ίδια την προστασία
του τοπίου, προχωρά και σε κάτι άλλο πολύ σηµαντικό για την
δική µας πολιτική φιλοσοφία -όσον αφορά τη διακυβέρνηση της
χώρας- τη συµµετοχή των πολιτών µέσω των τοπικών και περι-
φερειακών αρχών στη διαµόρφωση και την εφαρµογή των σχε-
τικών πολιτικών.

Και µ’ αυτό τον τρόπο θέλουµε να προχωρήσουµε µε την ανα-
πτυξιακή διαδικασία της χώρας. Μ’ αυτό τον τρόπο θέλουµε να
συµβάλουµε στην προσπάθεια την οποία καταβάλλουν όλες οι
κοινωνικές δυνάµεις, οι υγιείς δυνάµεις της κοινωνίας µας και
της οικονοµίας, προκειµένου η χώρα να βγει από την κρίση.

Και όµως, παρά το γεγονός ότι εδώ µέσα στην Αίθουσα
ακούµε φωνές σώφρονες, ακούµε φωνές λογικές, ακούµε πα-
ρατηρήσεις ακόµα και από τους συναδέλφους των άλλων κοµ-
µάτων της Αντιπολίτευσης, που δεν υιοθετούν το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου. Παρά το γεγονός ότι υπάρχει και ένα έκδηλο εν-
διαφέρον όσον αφορά την προστασία του περιβάλλοντος, την
ίδια στιγµή εκτός της Αιθούσης, συνεχίζονται οι προσπάθειες της
Νέας ∆ηµοκρατίας για µια νέα καταστροφική διαχείριση του πο-
λιτικού τοπίου της χώρας. Έτσι, λοιπόν, η συζήτηση για το Τοπίο,
η Ευρωπαϊκή Σύµβαση για το τοπίο, δεν έχει κανένα νόηµα όταν
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οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας καθηµερινά -µε τις πρά-
ξεις τους, τις δηλώσεις τους, τις κινήσεις τους- επιχειρούν µε
κάθε τρόπο να δυναµιτίσουν το πολιτικό κλίµα και ταυτόχρονα
να διαµορφώσουν µία νέα καταστροφική πολιτική για το πολιτικό
τοπίο.

Η Νέα ∆ηµοκρατία αντί να σιωπά και να ντρέπεται για την τρα-
γική κατάσταση που οδήγησε την οικονοµία και τη χώρα, αντί να
σιωπά και να ντρέπεται για τον διεθνή διασυρµό της Ελλάδος,
εµφανίζεται ως τιµητής της αξιοπιστίας και της διαφάνειας µε
δηλώσεις κορυφαίων κοινοβουλευτικών στελεχών και κορυφαίων
παραγόντων της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως του Εκπροσώπου της
Νέας ∆ηµοκρατίας του κ. Πάνου Παναγιωτόπουλου σήµερα.

Με δύο λόγια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, συνεχίζετε να ξύνεστε στη πλάτη του τσοπάνη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Στην γκλίτσα του τσο-
πάνη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ε, λοιπόν, δεν υπάρχουν άλλα περι-
θώρια για επικοινωνιακά παιχνίδια! Θα υπάρξει θεσµική απά-
ντηση! Θα προχωρήσουµε στη σύσταση εξεταστικής επιτροπής
για τη διερεύνηση της υπόθεσης παραποίησης των στατιστικών
στοιχείων και των οικονοµικών δεδοµένων για να δούµε µε τις
πολιτικές αποφάσεις ποίων υπευθύνων πολιτικών τινάχθηκαν
στον αέρα οι προϋπολογισµοί, το χρέος και τα ελλείµµατα τα τε-
λευταία πέντε-έξι χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Για να δούµε ποιοι είναι εκείνοι που έδιναν τις εντολές για την

παραποίηση των στοιχείων και µε ποιες πολιτικές παραδοχές
εγένοντο αυτά τα στοιχεία δεκτά από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Εκτιµούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ανάγκη της ευ-
ρύτερης συναίνεσης, την οποία επανειληµµένα έχουµε διακηρύ-
ξει σε όλους τους τόνους και σε όλα τα επίπεδα. Πιστεύουµε ότι
αυτή τη συναίνεση την έχει ανάγκη το πολιτικό σύστηµα. Αλλά
σε καµµία περίπτωση, και αυτό θέλουµε να γίνει απολύτως κα-
θαρό σε όλες τις κατευθύνσεις, όταν µιλούµε για συναίνεση,
εµείς τουλάχιστον, δεν εννοούµε παρασκηνιακές συνεννοήσεις
κορυφής για τη συγκάλυψη των υποθέσεων για τις οποίες απα-
σχόλησαν τη χώρα και κυρίως γι’ αυτή την υπόθεση, η οποία οδή-
γησε την οικονοµία της χώρας στα πρόθυρα της χρεοκοπίας.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ είµαστε λοιπόν,
για να συνεχίσουµε εντός της Βουλής µε τον υπεύθυνο τρόπο
και µε τον πολιτικό διάλογο τη διερεύνηση αυτής της υπόθεσης.
Τα επικοινωνιακά τερτίπια της Νέας ∆ηµοκρατίας έλαβαν τέλος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Από το 1981.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ. Θα δώσω

το λόγο και στους άλλους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, θα
δώσω το λόγο και σε σας, κύριε Κεφαλογιάννη.

Κύριε Παυλόπουλε, φωνάζετε από κάτω, δεν αφήνετε τον οµι-
λητή να ολοκληρώσει. Λέτε, «από το 1981».

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ δεν µίλησα καθόλου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Α, ο κ. Μαργαρίτης Τζί-

µας είπε «από το 1981». Εάν η Βουλή αποφασίσει, µπορεί να απο-
φασίσει και από το 1961, αλλά η Βουλή αποφασίζει. Αλλά ας
αφήσουµε τους οµιλητές να διατυπώσουν την άποψή τους,
χωρίς διακοπές. Συγγνώµη, κύριε Παυλόπουλε, προς στιγµή
έµοιασε ο ήχος της φωνής να είναι δικός σας, αλλά ήταν του κ.
Μαργαρίτη Τζίµα, όπως και του κ. Καρυπίδη ενωρίτερα.

Έχουν ζητήσει το λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και
των άλλων κοµµάτων.

Κύριε Κεφαλογιάννη, θα ξεκινήσουµε µε σας, θα συνεχίσουµε
µε την Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας την κ. Νικολαΐδου. Έχει ζητήσει επίσης το λόγο
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Λαφαζάνης.

Παρακαλώ, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέ-

ραµε πού ήθελε να καταλήξει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑΣΟΚ. Τελικά µας είπε αυτό που είχε προαποφασίσει εδώ
και καιρό η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, να προχωρήσουµε, δηλαδή,
σε σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα θέµατα των στοιχείων
της οικονοµίας. Φαίνεται ότι το ΠΑΣΟΚ δεν διάβασε τις δύο τε-
λευταίες µέρες τι γράφει ο διεθνής τύπος και τι καταµαρτυρά

στις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ που κρατούσαν διπλά βιβλία και
διπλά ταµεία. Όταν πέραν του γεγονότος ότι προσέθεταν στο
χρέος κατά βούληση κάθε φορά µε τους εκλογικούς κύκλους
µέχρι και 15.000.000.000 ευρώ, όπως έγινε και το 1994 στον Προ-
ϋπολογισµό του αείµνηστου Γιώργου Γεννηµατά, όταν το 1993
το παρουσίαζε 15.000.000.000 λιγότερο και είχα την ευκαιρία
κατά τη διάρκεια της συζήτησης του προϋπολογισµού να σας
καταθέσω τα συγκεκριµένα στοιχεία το 2001. Και σήµερα η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση σας ζητά να καταθέσετε πειστικές απαντήσεις.

Κρύψατε ένα χρέος 3.000.000.000 ευρώ σε δεκαοκτώ swaps
στην «GOLDMAN SACHS» πληρώνοντας µάλιστα 300.000.000
ευρώ προµήθεια γι’ αυτό το χρέος το οποίο στείλατε ως κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ µε την υπογραφή του κ. ∆ρυ να πληρωθεί το
2004 έως 2019. ∆ηλαδή έγινε το χρέος, το κρύψαµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, µπήκαµε µε πήλινα πόδια στην ΟΝΕ και στεί-
λαµε το λογαριασµό στο µέλλον. Εάν, λοιπόν, αυτό δεν το
κατανοείτε, δεν κατανοείτε τη ζηµιά, δηλαδή, την οποία κάνετε
στην Ελλάδα σήµερα. ∆εν κατανοείτε ότι µε την απειρία του οι-
κονοµικού σας επιτελείου οδηγηθήκαµε να πληρώνουµε έως και
400 µονάδες spread παραπάνω από τα γερµανικά οµόλογα.
Όταν δεν έχετε καταλάβει ότι η Ελλάδα µε αυτή την πολιτική, την
οποία ακολουθείτε, δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα στον
εαυτό της, µε την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να µην µπορεί να κα-
λύψει τις υποχρεώσεις της, τότε ναι, είναι καλοδεχούµενη η εξε-
ταστική επιτροπή από το 1980 για να αποδειχθεί ότι η Ελλάδα
που είχε ισοσκελισµένους προϋπολογισµούς µέχρι το 1979,
3.000.000.000 ευρώ χρέος το 1980, 26% του Ακαθάριστου Εθνι-
κού της Προϊόντος. Σήµερα έχει 300.000.000.000 ευρώ χρέος,
300.000.000.000 ευρώ χρέος των νοικοκυριών και των επιχειρή-
σεων και 400 έως 450.000.000.000 ευρώ χρέος των ασφαλιστι-
κών ταµείων. Πόσο βγαίνει το αναλογιστικό έλλειµµα; Ένα
τρισεκατοµµύριο ευρώ.

Και αυτά οφείλονται κατά 92% στο ΠΑΣΟΚ, διότι όλες οι Κυ-
βερνήσεις µέχρι το 1980, δηµιούργησαν 3.000.000.000 ευρώ
χρέη. Οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας µε πρωτογενές έλ-
λειµµα- γιατί έτσι βγαίνει το χρέος, πρωτογενές έλλειµµα και τό-
κους- δηµιούργησαν άλλα 3.000.000.000 ευρώ χρέος και οι
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας 2004-2009, παρά τα πρω-
τογενή ελλείµµατα, τα οποία δηµιουργήθηκαν και το 2004 και το
2005 και το 2006 και το 2007, λόγω της οικονοµικής κρίσης, όπως
όλες οι άλλες χώρες της Ευρώπης, δηµιούργησαν ένα επιπλέον
πρόσθετο πρωτογενές έλλειµµα άλλων 6.000.000.000 ευρώ. Αν
το αφαιρέσετε από τα 300, µας κάνουν 288.

Να έλθετε, λοιπόν, στην εξεταστική επιτροπή να µας πείτε πώς
δηµιουργήσατε 288.000.000.000 ευρώ χρέος και να απολογη-
θείτε, διότι δεν είσαστε ικανή ως Κυβέρνηση, να δράξετε την
ιστορική ευκαιρία που σας δίνεται, ένα ιστορικό λάθος της πα-
ράταξής σας, της παράταξης του ΠΑΣΟΚ, να το διορθώσετε µε
την παρούσα Κυβέρνηση.

Καλοδεχούµενη, λοιπόν, η εξεταστική επιτροπή. Σας περιµέ-
νουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Κοινο-
βουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας.

Ορίστε, κυρία Βέρα Νικολαΐδου, έχετε το λόγο.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω ότι ο αποπροσανατολισµός καλά

κρατεί. Η θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για τη
νέα εξεταστική επιτροπή που ανακοινώθηκε και για όσες έχουν
προηγηθεί ή όσες θα ακολουθήσουν, πιστεύω ότι είναι σε όλους
γνωστή. Εµείς δεν έχουµε κανένα πρόβληµα να ξεκινήσουν οι
εξεταστικές επιτροπές και …από το 1824. Έτσι και αλλιώς, αυτοί
που τα «έτρωγαν» τότε, τα «τρώνε» και τώρα. Το πρόβληµα είναι
ότι κανείς δεν πιστεύει ότι κάτι βγαίνει από αυτές τις εξεταστικές
επιτροπές. Συµµετέχουµε και προσπαθούµε µε τις δυνάµεις που
έχουµε να διευκρινίζουµε και να προσπαθούµε να κάνουµε να
φανεί κάποια αλήθεια.

∆εν ζήτησα, βέβαια, το λόγο γι’ αυτό. Αυτό προέκυψε στην πο-
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ρεία. Εγώ θα ήθελα να πω για το προηγούµενο θέµα, επειδή πρέ-
πει να λέγονται και τα αυτονόητα. Είναι αυτονόητο ότι µετά την
τοποθέτησή µας, όπως άλλωστε το δήλωσα και στην επιτροπή,
καταψηφίζουµε τη σύµβαση και στο σύνολό της και στα άρθρα
της.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έτσι το είχαµε αντιλη-

φθεί και εµείς, κυρία Νικολαΐδου, αλλά καλύτερα να υπάρχει
ρητώς διατυπωµένο και στα Πρακτικά.

Έχει ζητήσει το λόγο και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΛΑΟΣ, κ. Καρατζαφέρης. Όµως, κύριε Πρόεδρε,
είχα προαναγγείλει τον κ. Λαφαζάνη, πριν εισέλθετε στην Αί-
θουσα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ας µιλήσει, λοιπόν, ο κ. Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε,
µπορείτε να προηγηθείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είστε και οι δύο ευγε-
νείς, αλλά ποιος θα µιλήσει τώρα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ας προηγηθεί ο συνάδελφος,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία, ο κ. Καρατζα-
φέρης έχει το λόγο. Ο κ. Λαφαζάνης, επίσης ευγενέστατος, λέει
να προηγηθείτε εσείς.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Έχουµε και εµείς τις αδυναµίες µας στην
Αριστερά, σε κάποια πρόσωπα.

Κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε τη νέα πρόταση για µία ακόµη εξε-
ταστική επιτροπή. Έχουµε µπλεχθεί µέσα στην Αίθουσα, εάν
παίρνει τον αριθµό έξι ή επτά. Γιατί, είχαµε ακούσει το ΠΑΣΟΚ να
λέει ότι έχει αποφασίσει να κάνει εξεταστική επιτροπή και για τις
υποκλοπές, εκτός αν έχει αναιρεθεί ή προτάσσεται αυτή και ακο-
λουθεί άλλη.

Η χώρα πτωχεύει. Έχουµε ελάχιστες ελπίδες να µπορέσουµε
να επιβιώσουµε. Και αυτό δεν είναι ένα συµπέρασµα που βγαίνει
µόνο από εµάς, το ακούσαµε και από τα χείλη του Πρωθυπουρ-
γού. Ήδη, έχουµε χάσει ένα τεράστιο µέρος της εθνικής µας κυ-
ριαρχίας. Ήδη, τώρα, τα ραδιόφωνα λένε ότι θα αποφασίζουν
και µόνοι τους στις Βρυξέλλες για µέτρα που θα επιβάλλονται
στη χώρα, µέτρα άγρια και βάρβαρα, όπως η απώλεια του δεκά-
του τετάρτου µισθού - που σας είχα πει εδώ και µερικούς µήνες
-και κάποιοι είχατε λοιδορήσει- ότι θα έλθει η στιγµή. Να, που
ήλθε.

Αυτήν τη στιγµή, εµείς θα κάνουµε εξεταστική των πραγµάτων
επιτροπή, για να δείξουµε τις ποµπές µας έξω. Είπα στην επι-
τροπή να στείλουµε το φάκελο στον Εισαγγελέα, να διερευνήσει
ο Εισαγγελέας και αν ο εισαγγελέας, στην έρευνά του, βρει ότι
προκύπτουν ευθύνες για Υπουργούς, να το διαβιβάσει στη
Βουλή.

Τι κάνουµε; Βγάζουµε τα µάτια µας µόνοι µας; Έχουµε, βε-
βαίως, ένα µεγάλο λάθος. Θα διερευνήσουµε τι; Αν πρόκειται για
κρετινισµό των δύο κοµµάτων ή για δόλο; Αυτό θα πάµε να βγά-
λουµε έξω; Αυτό θα πούµε στην Ευρώπη; Αυτή είναι η καλύτερη
συνταγή σήµερα; Έχουµε τρελαθεί, εντελώς, σε αυτόν τον τόπο;
Θα βγάλουµε όλες τις ποµπές µας προς τα έξω, για να τους
πούµε «ελάτε να κτυπήσετε αγριότερα και βαρβαρότερα τον Έλ-
ληνα, τον ελληνικό λαό»; Αυτό θα κάνουµε; Για να αποδείξουµε
ποιος έχει περισσότερες ευθύνες, ο ένας ή ο άλλος;

Βεβαίως, υπάρχουν λάθη, βεβαίως υπάρχουν ολιγωρίες, εν-
δεχοµένως και ανοµήµατα. Βεβαίως, µπορεί να υπάρχει και
δόλος. Όµως, δεν έβαλε κανείς στην τσέπη του τίποτα από αυτό
το πράγµα. Είναι η ίδια υπόθεση, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
µε την υπόθεση του Αθανασόπουλου. Ο Αθανασόπουλος, λέγατε
ότι δεν έβαλε τίποτα στην τσέπη του. Για το καλό της Ελλάδος
έκανε και την ιστορία και τη µεθόδευση. Η δικιά σας επιχειρηµα-
τολογία είναι. Πιστεύετε ότι κάποιος από αυτούς «τα έπιασε» µε
τη Στατιστική Υπηρεσία; Νόµισε ότι ήταν το καλό για την πα-
τρίδα. Θα τα διερευνήσουµε. Τώρα θα τα κάνουµε; Τώρα, που
µας κυνηγάνε θεοί και δαίµονες από Αµερική και Ευρώπη; ∆εν
έχετε αντιληφθεί, επιτέλους, τι συµβαίνει;

Προσπαθεί η Μεγάλη Βρετανία, η ∆ανία και η Σουηδία να υπο-

νοµεύσουν την ΟΝΕ. Το καταλαβαίνετε; Και έχουν βρει εµάς
στην άκρη. Και εµείς προσφέρουµε βούτυρο στο ψωµί τους, σε
αυτές τις επιχειρήσεις. Κι ίσως δεν το συνειδητοποίησε εγκαί-
ρως ο Πρωθυπουργός, γιατί θα µπορούσε προχθές στις Βρυ-
ξέλλες -αν είχε συνειδητοποιήσει το τι γίνεται- να κερδίσει πολλά
περισσότερα, από αυτά τα οποία µας έφερε, που δεν µας έφερε
και τίποτα, παρά αόριστες υποσχέσεις, που ακόµα και σήµερα
δεν έχουν αποκωδικοποιηθεί.

Κύριε Πρόεδρε, η πρότασή µας είναι να στείλουµε το φάκελο
µε τα Πρακτικά της επιτροπής στον αρµόδιο Εισαγγελέα µαζί µε
το memo, το οποίο µας έστειλε η EUROSTAT και εκείνος να διε-
ρευνήσει και να ψάξει την υπόθεση. ∆εν µπορούµε να δίνουµε
άλλο ευκαιρίες στους ξένους να διαβάλουν και να προσβάλουν
την Ελλάδα. Επιτέλους, πρέπει κάποιοι να το καταλάβουν σ’
αυτήν την Αίθουσα και να το καταλάβουν αυτοί που έχουν την
ιστορική ευθύνη γι’ αυτά τα πράγµατα που συζητάµε τώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα, κανονικά, θα έπρεπε να συζητάµε σε αυτήν την Αί-

θουσα για τη σύµβαση για το φυσικό τοπίο. Αλλά, τα φυσικά
πράγµατα δεν αρέσουν –φαίνεται- στα δύο µεγάλα κόµµατα σε
αυτήν την Αίθουσα και, κυρίως, στο εκάστοτε κυβερνητικό
κόµµα.

Κι επανήλθε η συζήτηση στο οικονοµικό τοπίο. Και επανήλθε
µε µία πρόταση, την οποία δεν κατάλαβα, γιατί επέλεξε, ειδικά
αυτήν τη στιγµή, να την κάνει η Κυβέρνηση, να την προτείνει,
µάλλον, για το κυβερνητικό κόµµα, ο Κοινοβουλευτικός του Εκ-
πρόσωπος.

Όµως, εγώ θέλω να πω ορισµένα πράγµατα, τα οποία, ίσως,
έχουν κάποια αξία γι’ αυτούς που θέλουν ν’ ακούν ακόµα και να
αντιλαµβάνονται πού οδηγούµεθα.

Η Κυβέρνηση αυτή είχε µια άλλη εντολή από τον ελληνικό λαό.
Είχε εντολή να ανορθώσει τη χώρα και να µας βγάλει από την
κρίση. ∆υστυχώς, όµως, από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε,
εφαρµόζει µία πολιτική, η οποία αντί να αλλάζει, συνεχίζει να
βουλιάζει τη χώρα. Εφαρµόζει µία πολιτική γενικής, κοινωνικής
κατεδάφισης.

Ξεκινήσαµε µε ένα πολύ κακό προϋπολογισµό. Τον ψηφίσαµε
όλοι. Τον ψήφισε η Κυβέρνηση σε αυτήν την Αίθουσα. Έγινε
νόµος του κράτους. Αυτός, όµως, ο προϋπολογισµός εξαφανί-
στηκε µέσα σε λίγες µέρες. Πετάχτηκε στον κάλαθο των αχρή-
στων. Αντικαταστάθηκε από ένα Πρόγραµµα Σταθερότητας, το
οποίο ακολούθησε µια ακόµα χειρότερη γραµµή, από τη γραµµή,
την οποία είχε ο προϋπολογισµός. ∆εν πρόλαβε, όµως, να στε-
γνώσει το µελάνι του Προγράµµατος Σταθερότητας και διά επί-
σηµων χειλέων -των πιο επίσηµων, του κυρίου Πρωθυπουργού-
ακούσαµε µέτρα –υποτίθεται- αντιµετώπισης του δηµοσιονοµι-
κού προβλήµατος, τα οποία σχεδόν δεν αφήνουν τίποτα όρθιο
σ’ αυτόν τον τόπο.

Όµως, δεν τελειώνουµε εκεί. ∆εν τελειώσαµε µε την κατεδά-
φιση του ασφαλιστικού συστήµατος, δεν τελειώσαµε µε τις µει-
ώσεις των µισθών –οι αυξήσεις πάνω από τον πληθωρισµό πήγαν
περίπατο- δεν τελειώσαµε µε τις αυξήσεις των έµµεσων φόρων,
τώρα απ’ ότι φαίνεται, προετοιµάζονται και νέα πακέτα µέτρων,
τα οποία έχουν ορίζοντα από τη 15η Μαΐου. Το µαρτύριο της στα-
γόνας συνεχίζεται.

Τώρα από ότι φαίνεται προετοιµάζονται και νέα πακέτα µέ-
τρων, τα οποία έχουν ορίζοντα την 15η Μαΐου. Το µαρτύριο της
σταγόνας συνεχίζεται.

Η χώρα τελεί υπό τη δικτατορία των διεθνών κεφαλαιαγορών
και την πίεση των διευθυντηρίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε µια
Κυβέρνηση άφωνη, άβουλη και µοιραία η οποία ακολουθεί και
παρακολουθεί τις εξελίξεις, κατεδαφίζοντας συνολικά κατακτή-
σεις δεκαετιών. Φτάσαµε στο σηµείο να επισκέπτεται σήµερα ο
Πρωθυπουργός της χώρας, τη Ρωσία και µετά τη συνάντηση µε
τον Πρόεδρο της Ρωσίας, τον κ. Μεντβέντεφ να ακούµε από τον
κ. Μεντβέντεφ, τον ίδιο, να δηλώνει ότι η µόνη λύση για την Ελ-
λάδα είναι η προσφυγή στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Μυστήριο αυτή η επίσκεψη. Γιατί πήγε, τι ζήτησε και γιατί κάνει
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αυτές τις δηλώσεις ο Ρώσος Πρόεδρος που αφορούν το µέλλον
του ελληνικού λαού; Να πάτε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Σε αυτές τις συνθήκες όπου η Κυβέρνηση επωµίζεται πελώ-
ριες και ιστορικές ευθύνες, διότι βυθίζει τη χώρα στην ύφεση και
οδηγεί σε έκρηξη τα κοινωνικά προβλήµατα, σε αυτές τις συν-
θήκες έρχεται η κυβερνητική πλειοψηφία εδώ, να κάνει πρόταση
για εξεταστική επιτροπή µε τον τρόπο που την έκανε ο Κοινο-
βουλευτικός της Εκπρόσωπος.

Ερωτώ: Η πρόταση αυτή σε τι αποσκοπεί; Αποσκοπεί, πράγ-
µατι, στο να διερευνηθούν τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα της
χώρας διαχρονικά και στο πώς φτάσαµε σε αυτό το σηµείο που
έχουµε φτάσει σήµερα ή είναι ένας αντιπερισπασµός, κακότε-
χνος θα έλεγα αντιπερισπασµός προκειµένου να αποπροσανα-
τολιστούµε από την ουσία των προβληµάτων, από την ουσία της
πολιτικής που ασκείται σήµερα και µέσω αυτού του αντιπερι-
σπασµού και της δικοµµατικής πόλωσης ποιος θα στείλει τον
άλλο µέσα, ποιος θα συκοφαντήσει τον άλλο, ώστε τελικώς να
βγει λάδι το δικοµµατικό σύστηµα, αν αυτή είναι η επιδίωξη της
Κυβέρνησης -που νοµίζω ότι είναι βάσιµη η σκέψη µου- και η
οποία βεβαίως, δεν θα αποπροσανατολίσει τον ελληνικό λαό!
Αλλά νοµίζω προς τα εκεί κατατείνει ο τρόπος µε τον οποίο έθεσε
αυτήν την πρόταση η κυβερνητική πλειοψηφία.

Εµείς δεν έχουµε αντίρρηση φυσικά να εξεταστεί το οτιδήποτε
όσον αφορά τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα της χώρας. Είµαστε οι
πρώτοι που έχουµε θέσει το θέµα της δηµοσιονοµικής διαφά-
νειας και της χρηστής δηµοσιονοµικής διαχείρισης, πέρα από
άλλες πολιτικές, ως µείζον σε αυτήν την Αίθουσα. Και έχουµε επί
χρόνια -και επί κυβερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας και επί κυβερ-
νήσεων ΠΑΣΟΚ- κάνει συστηµατικές προτάσεις προς αυτήν την
κατεύθυνση για να φύγουµε από τη δηµοσιονοµική αυθαιρεσία,
τις δηµοσιονοµικές αλχηµείες και τη δηµοσιονοµική αταξία.

Εποµένως δεν έχουµε αντίρρηση να γίνει εξεταστική επιτροπή,
αλλά εξεταστική επιτροπή όχι για να αποπροσανατολιστεί η
χώρα, όχι για να κουκουλωθούν πάλι διά πολλών πορισµάτων τα
θέµατα, όχι για να γίνουν αντιπερισπασµοί, για να κρυφτούν τα
προβλήµατα, αλλά εξεταστική επιτροπή για να χυθεί άπλετο φως
σε αυτήν την υπόθεση και για να βγουν συµπεράσµατα για το
µέλλον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίως θα έλεγα µια εξεταστική επιτροπή είναι αναγκαία όχι
µόνο για το παρελθόν, που εµάς δεν µας ενοχλεί όσο µακρινό
και αν είναι, αλλά, κυρίως, για το σήµερα και για το αύριο. Θα
έλεγα ότι πρώτο θέµα µιας τέτοιας εξεταστικής επιτροπής, θα
έπρεπε να ήταν η σηµερινή -και το επαναλαµβάνω η σηµερινή-
διαχείριση του δηµόσιου χρέους.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µισό
λεπτό αυτή είναι η κατάληξή µου.

Πώς αυτό το χρέος εξυπηρετείται, µε ποιους τρόπους, µε
ποιες µεθοδολογίες, πώς διαµορφώνεται η µεταφορά οµολόγων
σήµερα; Γιατί αυτή η αγορά ολιγοπωλείται από τις τράπεζες;
Ποιος είναι ο ρόλος της Κυβέρνησης σε αυτήν την αγορά, ποιος
είναι ο ρόλος της Τράπεζας της Ελλάδος, ποιος είναι ο ρόλος
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, καλά
κάνετε και οµιλείτε για τη διαχείριση του δηµόσιου χρέους αλλά
να διαχειριστούµε και το χρόνο. Σας παρακαλώ ολοκληρώστε
τώρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τέλος πώς διαµορφώνεται τώρα σήµερα το υψηλό spread,

ποιος είναι ο ρόλος της κερδοσκοπίας και των διεθνών οίκων
αξιολόγησης;

Μια τέτοια εξεταστική επιτροπή, που θα έχει τα µάτια στραµ-
µένα στο σήµερα, στο αύριο και στα µέτρα που πρέπει να λη-
φθούν…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …για να αποκαλυφθούν κατα-
στάσεις και να βρούµε µια διέξοδο είναι, πράγµατι, αναγκαία σή-

µερα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητήσει
για µια πολύ σύντοµη παρέµβαση ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Χρήστος Παπουτσής.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Έχει δίκιο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ.

Λαφαζάνης, όταν αναφέρεται στην εντολή την οποία έχει το
ΠΑΣΟΚ και η Κυβέρνησή του, για να αλλάξουµε τη χώρα.

Η αλήθεια όµως, είναι κύριε Πρόεδρε, ότι καµµία µεταρρύθ-
µιση σε αυτήν τη χώρα, καµµία τοµή και καµµία µεγάλη αλλαγή
και ρήξη µε το παρελθόν δεν µπορεί να γίνει αν δεν τραβήξουµε
µια καθαρή γραµµή µε το παρελθόν µε οτιδήποτε µας πλήγωσε.
Με οτιδήποτε δηµιούργησε αυτό το αίσθηµα το οποίο έχουν όλοι
οι πολίτες στη χώρα, όπου ντρεπόµαστε για τη σύγχρονη Ελ-
λάδα. ∆εν το δεχόµαστε, δεν αξίζει στη χώρα µας, δεν αξίζει
στον ελληνικό λαό.

Οφείλουµε να απαντήσουµε. Γι’ αυτό και η απάντηση δεν µπο-
ρεί να είναι ένα επικοινωνιακός πόλεµος στον οποίο επιδίδεται η
Νέα ∆ηµοκρατία. Η απάντηση θα είναι θεσµική µέσα από την εξε-
ταστική επιτροπή της Βουλής.

Και, βεβαίως, ίσως ο κ. Καρατζαφέρης να είχε δίκιο, ίσως να
ήταν ένας άλλος δρόµος, να στείλουµε το πόρισµα στον εισαγ-
γελέα, όχι όµως, κύριε Πρόεδρε, όταν το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, διά του υπευθύνου εκπροσώπου του σήµερα,
αµφισβήτησε πλήρως το πόρισµα λέγοντας ότι δεν έχει καµµία
απολύτως αξία. Όχι, σε αυτήν την περίπτωση έχει ρόλο η Βουλή
και είναι η Βουλή εκείνη η οποία θα πάρει πλέον την ευθύνη, προ-
κειµένου να διερευνήσει όλες τις ευθύνες.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας,
παρά το γεγονός ότι συµφώνησε µε την ιδέα για τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής, ωστόσο, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
πω ότι απάντησε ως έτοιµος από το παρελθόν όπως, ακριβώς,
λειτούργησε και κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία τη χώρα.

Αναφερόµενος µάλιστα, στο γνωστό οµόλογο της «GOLDMAN
SACHS», για το οποίο ο συνάδελφός του και Υπουργός στην Κυ-
βέρνηση, ο κ. Αλογοσκούφης, είχε ασκήσει κοινοβουλευτικό
έλεγχο στην προηγούµενη θητεία του, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία
ήταν στη θέση της αξιωµατικής αντιπολίτευσης, αλλά έσπευσε
αµέσως µετά ως Υπουργός Οικονοµικών, να επεκτείνει το ίδιο το
οµόλογο µέχρι το 2039.

Γι’ αυτόν το λόγο έχει ανάγκη η χώρα, κύριε Πρόεδρε, από διε-
ρεύνηση και κυρίως και πάνω από όλα από την αλήθεια. Γιατί δεν
µπορούµε να οικοδοµήσουµε το µέλλον πάνω στα ψέµατα.
Όπως, ακριβώς κυβέρνησε πεντέµισι χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία,
µέσα σε µια εικονική πραγµατικότητα η οποία σήµερα καταρρί-
πτεται από παντού και έτσι η χώρα µας έχει καταστεί περίγελος
στα διεθνή Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, δίνοντας τροφή σε
όσους επιβουλεύονται όχι µόνο την Ελλάδα και την ελληνική οι-
κονοµία, αλλά σε όσους επιβουλεύονται και την οικονοµική και
νοµισµατική ένωση και, κυρίως, δίνοντας τροφή σε εκείνους και
προκάλυµµα σε εκείνους, οι οποίοι επί σειρά ετών συνήργησαν,
µε τον τρόπο που συνήργησαν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για να
αποδεχτούν τα πλαστά στοιχεία τα οποία η Νέα ∆ηµοκρατία και
οι µηχανισµοί της διαµόρφωναν στην Ελλάδα. Γι’ αυτό χρειάζε-
ται η αλήθεια και αυτή η πρόταση της εξεταστικής επιτροπής του
ΠΑΣΟΚ είναι µια πρόταση ευθύνης για την ελληνική κοινωνία,
είναι µια πρόταση ευθύνης για το παρόν και το µέλλον του τόπου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητήσει ο
Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, ο κ. Καρατζα-
φέρης.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά και εσείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): ∆ηλαδή, µε άλλα λόγια, αν κατάλαβα καλά,
κύριε Παπουτσή, εγκαλούσατε πέντε χρόνια τον κ. Αλογοσκούφη
για το θέµα της απογραφής και εσείς σήµερα ερχόσαστε για
δεύτερη φορά να κάνετε τα ίδια που έκανε εκείνος, δηλαδή αυτά
τα οποία κατηγορούσατε.
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Επιτέλους, τι πάτε να κάνετε; Εσείς θέλετε να απαξιώσετε, να
κρεµάσετε τον κ. Καραµανλή και τους συνεργάτες του και έρχε-
ται η Νέα ∆ηµοκρατία και λέει να κρεµάσουµε και το Σηµίτη και
τους συνεργάτες του. Θέλετε να κρεµάσετε δηλαδή, δύο πο-
λυετείς κυβερνήσεις, αυτό θέλετε να κάνετε. Και δεν αποφασί-
ζετε επιτέλους να κυβερνήσετε. Ας καταλάβετε καλά, ο κόσµος
θέλει Κυβέρνηση. ∆εν θέλει εισαγγελείς από εσάς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ. Κε-

φαλογιάννης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς προ-
σφέραµε στην Κυβέρνηση συναίνεση. Αναλογιζόµενοι την κρί-
σιµη κατάσταση στην οποία βρίσκεται η ελληνική οικονοµία
σήµερα.

Εµείς είµαστε το κόµµα που προεκλογικά είπε την αλήθεια,
άλλοι έλεγαν ψέµατα στον ελληνικό λαό.

Πολύ φοβούµαι ότι αυτήν την πρόταση τη φέρνει σήµερα το
ΠΑΣΟΚ για ψήφιση στη Βουλή, δηλαδή τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής, για ένα και µόνο λόγο. ∆ιότι στην κατάσταση στην
οποία βρίσκεται σήµερα η ίδια η Κυβέρνηση θα οδηγηθεί άµεσα
σε νέο πακέτο µέτρων: Θα οδηγηθεί στην κατάργηση του δέκα-
του τέταρτου µισθού, θα οδηγηθεί σε αύξηση του ΦΠΑ, θα οδη-
γηθεί ενδεχοµένως στη δηµιουργία µιας πολιτικής που θα οδηγεί
τους εργαζοµένους σε εβδοµάδα τεσσάρων ηµερών µε παράλ-
ληλη µείωση του µισθού τους στο 80%. Έτσι όµως δεν λύνετε τα
προβλήµατα.

Και µιας και ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ αναφέρει το θέµα της «GOLDMAN SACHS», αυτό που
θέλω να του πω –και όταν ξεκινήσει η επιτροπή θα έχουµε πολ-
λές ευκαιρίες να το συζητήσουµε- είναι ότι αυτός ο εργαζόµε-
νος της «GOLDMAN SACHS», ο οποίος πήρε τα 300.000.000
ευρώ προµήθεια, είναι σήµερα partner, είναι σήµερα συνιδιο-
κτήτης της εταιρείας. Αυτές τις πολιτικές κάνατε.

Και αν δεν σας φτάνει η «GOLDMAN SACHS», που σας ζητά τα
ρέστα σήµερα η Ευρωπαϊκή Ένωση, έχουµε και άλλα να σας
πούµε. Ξεχάσατε το Euro control; Περάσατε νόµο το 2000, το ει-
σπράξατε το 2001 και στείλατε το λογαριασµό το 2005 έως 2021.
∆εν σας φτάνει αυτό;

Περάσατε νόµο το 2001, εισπράξατε το 2002 και στείλατε το
λογαριασµό να πληρωθεί το 2007, 2008, 2009, 2010 και 2011 για
τις προεισπράξεις από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης. ∆εν σας
φτάνει αυτό;

Ψηφίσατε νόµο το 2001 και προεισπράξατε χρήµατα από το
λαχείο. ∆εν σας φτάνει αυτό; Έχουµε κι άλλα να σας πούµε.
Ελάτε στην εξεταστική επιτροπή και τότε θα δείτε ποια είναι η
πραγµατικότητα την οποία αφήσατε στην Ελλάδα. Και εσείς πρώ-
τοι οφείλετε να απολογηθείτε στα δικά µου τα παιδιά, στα παιδιά
όλων µας εδώ µέσα, στην ελληνική κοινωνία που υποθηκεύσατε
το µέλλον των ερχόµενων γενιών για τριάντα χρόνια. Ελάτε, λοι-
πόν, στην εξεταστική επιτροπή. Σας περιµένουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, θα
σας δώσω ένα λεπτό, αλλά σας παρακαλώ να µην το υπερβείτε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, µια κουβέ-
ντα θέλω να πω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μας είπατε ότι στις 20.00’ θα
ήταν η ψηφοφορία.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τελειώνουµε, κύριε
Γείτονα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Νοµίζω ότι το θέαµα που προ-
σφέρουν τα δυο κόµµατα σήµερα στην Αίθουσα, µε αφορµή την
πρόταση που έκανε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλει-
οψηφίας, δείχνει πού οδηγούµαστε στο µέλλον την ώρα που η
χώρα βουλιάζει και βυθίζεται σε µια πολύ µεγάλη παρακµή για να
αποσείσουν τις ευθύνες τους η Κυβέρνηση για την πολιτική τους,
η οποία είναι συνυπεύθυνη για αυτό το βούλιαγµα, αλλά και η
Νέα ∆ηµοκρατία για να αποσείσει τις δικές της ευθύνες, πάµε
σε ένα πελώριο δικοµµατικό αποπροσανατολισµό για να κρύ-
ψουν τις πολιτικές και να κρύψουν τις ευθύνες τους για το κατά-

ντηµα της χώρας.
∆εν θα το πετύχουν. ∆εν πρόκειται να το πετύχουν. Ο ελληνι-

κός λαός αυτήν τη στιγµή βγάζει τα συµπεράσµατά του για την
παρακµή της χώρας και για το ποιοι ευθύνονται. Και είναι συνυ-
πεύθυνοι για αυτό και η Κυβέρνηση και το κυβερνητικό κόµµα
και η Νέα ∆ηµοκρατία και θα πρέπει να καταδικαστούν για αυτήν
την ευθύνη τους και να ανοίξουν νέοι προοδευτικοί ορίζοντες για
τον τόπο, που µόνο η Αριστερά µε πρωταγωνιστή το ΣΥΡΙΖΑ
µπορεί να επιτύχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα κλείσουµε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, τις αναφορές και τις τοποθετήσεις µε
αφορµή το θέµα αυτό, µε τη δίλεπτη τοποθέτηση του Αντιπροέ-
δρου της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρου Πάγκαλου.

Μετά θα προχωρήσουµε στην ψηφοφορία για το νοµοσχέδιο
του οποίου η συζήτηση έχει ολοκληρωθεί.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, πράγµατι, καταλαβαίνω ότι έχουµε έρθει εδώ
για µια άλλη δουλειά και δεν θα ήθελα να ξανανοίξω ένα κύκλο
ανταλλαγών επιχειρηµάτων.

Θα ήθελα µόνο να παρακαλέσω τον κ. Κεφαλογιάννη να εκδη-
λώνει αραιότερα τη συναίνεσή του και τη συµπόρευσή του προς
εµάς, γιατί, πραγµατικά, εάν ακούµε κάθε µέρα τέτοιου είδους
συναίνεση -αυτά τα επιχειρήµατα και στον τόνο αυτό- είναι οδυ-
νηρό, πιστεύω, για την εν γένει πορεία µας στα ευρωπαϊκά θέ-
µατα.

Τώρα, ποιο είναι το πρόβληµα που αντιµετωπίζουµε; ∆ιότι, βε-
βαίως, αντιµετωπίζουµε ένα πρόβληµα διαχείρισης, αντιµετωπί-
ζουµε ελλείµµατα. Αυτά όλα λύνονται µε τις µεθόδους που έχουν
προβλέψει οι οργανωµένες και πολιτισµένες χώρες για τους σκο-
πούς αυτούς και προβλέπονται και στο Σύµφωνο Σταθερότητας,
το οποίο έχουµε συνυπογράψει και αν δεν κάνω λάθος µε τη συ-
ναίνεση και των δυο µεγάλων κοµµάτων. Υπέγραψε το Μάαστριχτ
η µια παράταξη, το συνέχισε η άλλη παράταξη, συνυπογράψαµε
τη Λισαβόνα - υπάρχουν κόµµατα στη Βουλή που δεν συµφωνούν
και είναι δικαίωµά τους- αλλά µεταξύ µας διαφωνίες επ’ αυτού
του θέµατος δεν υπήρξαν.

Υπάρχουν, λοιπόν, τα µέσα. Ποιο είναι το πρόβληµα; Το πρό-
βληµα είναι η αξιοπιστία. Το έχει πει επανειληµµένα ο Πρωθυ-
πουργός οµιλώντας και στη Βουλή, οµιλώντας και προς τον
διεθνή Τύπο και το είπε ακόµη και χθες. Και αυτήν την αξιοπιστία
πρέπει πάση θυσία να την ανακτήσουµε. Πρέπει να την ανακτή-
σουµε ως πολιτικό σύστηµα και πρέπει να την ανακτήσουµε ως
λαός και ως χώρα, γιατί επενδύσεις δεν γίνονται στο πολιτικό σύ-
στηµα. Οι επενδύσεις γίνονται σε µια χώρα που κατοικείται από
συγκεκριµένο λαό και που έχει συγκεκριµένες δυνατότητες ανα-
πτυξιακές.

Ό,τι χρειάζεται να γίνει για να ανακτήσουµε αυτήν την αξιοπι-
στία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να γίνει. ∆εν µπορεί
να είναι πρώτο κριτήριό µας, πυξίδα µας το πώς θα διασώσουµε
τον έναν ή τον άλλον ή πώς θα έχουµε λιγότερες ζηµίες από τον
άλλον και περισσότερες ο άλλος, εκτός από εµάς. Αυτά είναι κρι-
τήρια του παρελθόντος.

Η πραγµατικότητα είναι τόσο σκληρή και τόσο επώδυνη και
µας βάζει µπροστά σε τέτοια ανάγκη αυτοσυνείδησης και περι-
συλλογής, ώστε πρέπει να τα εγκαταλείψουµε. Πρέπει να υπάρ-
ξει άπλετο φως για να ανακτήσουµε την αξιοπιστία µας. Αυτό
ζητάει ο λαός, αυτό µας ζητάνε οι ξένοι εταίροι µας και αυτό θα
κάνουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση
της Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Τοπίου» και ερωτάται το Σώµα
γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής: «Κύρωση της Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Τοπίου» έγινε
δεκτό σε µόνη συζήτηση κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρο και στο σύνολο
κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:
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«Κύρωση της Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Τοπίου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του

Συντάγµατος, η Ευρωπαϊκή Σύµβαση του Τοπίου, που υπεγράφη
στη Φλωρεντία, στις 20 Οκτωβρίου 2000, το κείµενο της οποίας
σε πρωτότυπο στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελ-
ληνική έχει ως εξής:

3784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Με απόφαση του Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και του κατά περίπτωση συναρµόδιου
Υπουργού, µπορούν να λαµβάνονται τα προβλεπόµενα από τη
Σύµβαση γενικά ή συγκεκριµένα µέτρα, να ρυθµίζονται οι προ-
βλεπόµενες διαδικασίες, καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια ανα-
γκαία για την εφαρµογή της Σύµβασης.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Ευρωπαϊκής Σύµβα-
σης του Τοπίου που κυρώνεται από την πλήρωση των προϋπο-
θέσεων του άρθρου 18 αυτής”.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η ζητηθείσα εξουσιο-

δότηση παρεσχέθη.
Και τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε την από-

φαση που είχαµε πάρει ως Ολοµέλεια κατά τη συνεδρίαση της
11ης Φεβρουαρίου 2010 της προηγούµενης δηλαδή Πέµπτης,
κατόπιν και την οµόφωνης απόφασης της ∆ιάσκεψης των Προέ-
δρων θα διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής του νο-
µοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «∆ιαρρυθµίσεις στη
φορολογία των πετρελαιοειδών προϊόντων».

Καλούνται επί του καταλόγου οι κύριοι ∆ηµήτριος Λιντζέρης
από το ΠΑΣΟΚ και Γρηγόριος Αποστολάκος από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία.

Οι δεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΝΑΙ», οι µη
δεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΟΧΙ», οι αρνούµε-
νοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».

Επίσης σας ενηµερώνω ότι έχουν αποσταλεί στο Προεδρείο
τηλεοµοιοτυπίες, fax δηλαδή, συναδέλφων που βρίσκονται σε
αποστολή της Βουλής και της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 70 Α του Κανονισµού της Βουλής, µε τις
οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους επί της αρχής του νοµο-
σχεδίου. Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογι-
στούν στην καταµέτρηση η οποία θα ακολουθήσει.

(Οι τηλεοµοιοτυπίες καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν
ως εξής:
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3814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3818 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3822 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ να αρχίσει η
ανάγνωση του καταλόγου.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(∆ιαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-

βάνει ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)
(∆ιαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-

βάνει ο Πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)
(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Υπάρχει κάποιος συνά-
δελφος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.

Κύριοι συνάδελφοι, οι Βουλευτές συνάδελφοι κ. Όλγα Κεφα-
λογιάννη και ο κ. Ιωάννη Κοραντής µάς γνωρίζουν ότι δεν θα πα-
ρευρεθούν στη σηµερινή ονοµαστική ψηφοφορία του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών και ότι αν ήταν παρόντες θα
ψήφιζαν «ΟΧΙ».

Οι επιστολές αυτές εκφράζουν πρόθεση ψήφου και δεν συνυ-
πολογίζονται βέβαια στην καταµέτρηση των ψήφων.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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3826 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να
προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων και στην εξαγωγή του
αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της
διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 282 Βουλευτές.
Υπέρ της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 154

Βουλευτές.
Κατά της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 128

Βουλευτές, σύµφωνα µε το παρακάτω πρωτόκολλο ονοµαστικής
ψηφοφορίας:

«Ονοµαστική Ψηφοφορία επί της αρχής

EΠIKPATEIAΣ NAI OXI
Ραγκούσης Ιωάννης +
Παναρίτη Ελένη (Έλενα) -
Μόσιαλος Ηλίας -
Τσόκλη Μαρία Γλυκερία (Μάγια) -
Γερουλάνος Παύλος +
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία +
Αυγερινοπούλου ∆ιονυσία +
Αντώναρος Ευάγγελος +
Καζάκος Κωνσταντίνος +
Κοραντής Ιωάννης -
Μουλόπουλος Βασίλειος +

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος +
∆ιαµαντοπούλου Άννα +
Παπουτσής Χρήστος +
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) +
Τσούρας Αθανάσιος +
Κουβέλης Σπυρίδων +
Οικονόµου Παντελής +
Ζούνη Παναγιώτα (Πέµη) +
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) +
Πιπιλή Φωτεινή +
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -
Παφίλης Αθανάσιος +
Πλεύρης Αθανάσιος +
Τσίπρας Αλέξιος +

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Λοβέρδος Ανδρέας +
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ -
Κατσέλη Λουκία-Ταρσίτσα (Λούκα) +
Κακλαµάνης Απόστολος +
∆ηµαράς Ιωάννης +
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) +
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) +
Ευθυµίου Πέτρος +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Σακοράφα Σοφία +
Χυτήρης Τηλέµαχος +
Κουτρουµάνης Γεώργιος +
Νταλάρα Άννα +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Βούρος Ιωάννης +
Χαραλαµπόπουλος Γεώργιος-Ερνέστος +
Πρωτόπαπας Χρήστος +
Μίχος Λάµπρος +

Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής) +
Μεϊµαράκης Ευάγγελος-Βασίλειος +
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παπαθανασίου Γιάννης +
Πολύδωρας Βύρων +
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης +
Ντινόπουλος Αργύρης +
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -
Χαλβατζής Σπυρίδων +
Μαυρίκος Γεώργιος +
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος -
Πρωτούλης Ιωάννης +
Καρατζαφέρης Γεώργιος +
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος +
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος +
Ψαριανός Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) +
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Γιαννακά Σοφία +
Κουρουµπλής Παναγιώτης +
Σαλµάς Μάριος +
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Καραγκούνης Κωνσταντίνος +
Μωραΐτης Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ
Μανιάτης Ιωάννης +
Ανδριανός Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα) +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ
Ρέππας ∆ηµήτριος +
Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας +
Λυκουρέντζος Ανδρέας +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +
Στασινός Παύλος +
Παπασιώζος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Παπανδρέου Γιώργος +
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) +
Οικονόµου Βασίλειος +
Πάγκαλος Θεόδωρος +
Ασπραδάκης Παντελεήµων (Παντελής) +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) +
Βλάχος Γεώργιος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Καντερές Νικόλαος +
Γκιόκας Ιωάννης -
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) +
Λεβέντης Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ
Κατσιφάρας Απόστολος +
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος +
Παπαδόπουλος Αθανάσιος +
Τριανταφυλλόπουλος Ανδρέας +
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Νικολόπουλος Νικόλαος +
Καραθανασόπουλος Νικόλαος +
Τσούκαλης Νικόλαος +
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Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ
Τόγιας Βασίλειος +
Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική +
Αγάτσα Αριάδνη +
Γιαννάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ
Χαντάβας Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ
Αηδόνης Χρήστος +
Κεφαλίδου Χαρούλα (Χαρά) -
Τζίµας Μαργαρίτης +

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ
Κρεµαστινός ∆ηµήτριος +
Νικητιάδης Γεώργιος +
Ζωΐδης Νικόλαος +
Κουσουρνάς Ευστάθιος +
Ιατρίδη Τσαµπίκα (Μίκα) +

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
Ντόλιος Γεώργιος +
Ρενταρή-Τέντε Όλγα +
Τσιαούση Ελένη +
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Κεδίκογλου Συµεών +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρίνος Γεώργιος -
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ
Καρανίκας Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ
Κατρίνης Μιχαήλ +
Κουτσούκος Γιάννης +
Αντωνακόπουλος Παναγιώτης +
∆ηµητρουλόπουλος Παναγιώτης (Τάκης) +
Κοντογιάννης Γεώργιος +
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +
Γικόνογλου Αθανάσιος +
Τόλκας Άγγελος +
Χαλκίδης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ
Κεγκέρογλου Βασίλειος +
Αρναουτάκης Σταύρος +
Παρασύρης Φραγκίσκος +
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκραφνάκη Μαρία +
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Κριτσωτάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Κατσούρας Χρήστος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Βενιζέλος Ευάγγελος +
Καστανίδης Χαράλαµπος +
Αράπογλου Χρυσή +
Μαγκριώτης Ιωάννης +
Καϊλή Ευδοξία-Εύα +
Βούγιας Σπυρίδων +
Ροµπόπουλος Θωµάς +
Καραµανλής Κωνσταντίνος +
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +
Καλαφάτης Σταύρος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ράπτη Ελένη +
Ζιώγας Ιωάννης -
Καλαντίδου Σοφία -
Κολοκοτρώνης Άγγελος +
Κουράκης Αναστάσιος (Τάσος) +

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Γερανίδης Βασίλειος +
Αρβανιτίδης Γεώργιος +
Καράογλου Θεόδωρος +
Αναστασιάδης Σάββας +
Τζέκης Άγγελος -
Βελόπουλος Κυριάκος +
Αµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Παντούλας Μιχαήλ +
Αργύρης Ευάγγελος +
Οικονόµου Αθανάσιος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Καλογιάννης Σταύρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Τιµοσίδης Μιχαήλ +
Παπουτσής ∆ηµήτριος +
Εµινίδης Σάββας +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ
Ρόβλιας Κωνσταντίνος +
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Θεοχάρη Μαρία +
Τσιάρας Κωνσταντίνος +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Πετσάλνικος Φίλιππος +
Τζικαλάγιας Ζήσης +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος +
Χαραλάµπους Χαράλαµπος +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Μοσχόπουλος Σπυρίδωνας +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Φλωρίδης Γεώργιος +
Παραστατίδης Θεόδωρος +
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κουκουλόπουλος Παρασκευάς +
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +
Βλατής Ιωάννης +
Κασαπίδης Γεώργιος +
Παπαδόπουλος Μιχάλης +
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ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Μπεγλίτης Παναγιώτης +
Φαρµάκη Αικατερίνη +
Μανωλάκης Άγγελος +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ
Ρήγας Παναγιώτης +
Παπαµανώλης Γεώργιος +
Βρούτσης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
∆αβάκης Αθανάσιος +
Αποστολάκος Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Έξαρχος Βασίλειος -
Σαχινίδης Φίλιππος +
Νασιώκας Έκτορας +
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Ζώης Χρήστος +
Σκυλλάκος Αντώνιος +
Ροντούλης Αστέριος +
∆ιώτη Ηρώ +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Καρχιµάκης Μιχαήλ +
Πλακιωτάκης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Σηφουνάκης Νικόλαος +
Γαληνός Σπυρίδων +
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ
Μαργέλης Σπυροπάνος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Καρτάλης Κων/νος +
Ζήση Ροδούλα +
Νάκος Αθανάσιος +
Νάνος Απόστολος +
Μαρκάκης Παύλος +

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Κουσελάς ∆ηµήτριος +
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) +
Βουδούρης Οδυσσέας +
Σαµαράς Αντώνιος +
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ
Μάντατζη Τσετίν +
Ξυνίδης Σωκράτης +
Κοντός Αλέξανδρος +

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Καρύδης ∆ηµήτριος +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +
Μιχαλολιάκος Βασίλειος +
Μανωλάκου ∆ιαµάντω +
Αποστολάτος Βαϊτσης +
∆ρίτσας Θεόδωρος +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Νιώτης Γρηγόριος +
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +
∆ιαµαντίδης Ιωάννης +
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +

Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) +
Ανατολάκης Γεώργιος +
Λαφαζάνης Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Τζάκρη Θεοδώρα +
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Καρασµάνης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Αµοιρίδης Ιωάννης +
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Μίχου Μαρία +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Παπαχρήστος Ευάγγελος +
Τσουµάνης ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Όθωνας Εµµανουήλ +
Κεφαλογιάννη Όλγα -

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +
Πεταλωτής Γεώργιος +
Στυλιανίδης Ευριπίδης +

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Βαρδίκος Πυθαγόρας +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Μπόλαρης Μάρκος +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Τζελέπης Μιχαήλ +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Καριπίδης Αναστάσιος +
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χάιδος Χρήστος +
Μαγκούφης Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +
Λέγκας Νικόλαος +
Χατζηγάκης Σωτήριος +

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ
Τσώνης Νικόλαος +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Μπατζελή Αικατερίνη +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Λιάνης Γεώργιος +
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ
Παπαθανάση Αφροδίτη +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ
∆ριβελέγκας Ιωάννης +
Λαφαζάνης Αργύριος +
Βαγιωνάς Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
∆αµιανάκης Ευτύχιος +
Σκουλάκης Εµµανουήλ +
Βαλυράκης Ιωσήφ +
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Μαρκογιαννάκης Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Τσουρή Ελπίδα +
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος +

ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: «ΝΑΙ» 154
……”…….”………: «ΟΧΙ» 128
ΣΥΝΟΛΟ ΨΗΦΙΣΑΝΤΩΝ: 282
O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «∆ιαρρυθµίσεις στη φορο-
λογία των πετρελαιοειδών προϊόντων» έγινε δεκτό επί της αρχής
κατά πλειοψηφία.

Έχει κηρυχθεί περαιωµένη επίσης η συζήτηση και επί της ενό-
τητας των άρθρων 1 έως 3 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών: «∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των πετρελαιοει-
δών προϊόντων» και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «∆ιαρ-

ρυθµίσεις στη φορολογία των πετρελαιοειδών προϊόντων» έγινε
δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «∆ιαρ-

ρυθµίσεις στη φορολογία των πετρελαιοειδών προϊόντων» έγινε
δεκτό σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου, κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των πετρελαιοειδών προϊό-
ντων

Άρθρο 1
Ειδικός φόρος κατανάλωσης πετρελαιοειδών

προϊόντων

1. Οι περιπτώσεις α) µέχρι και ιβ), καθώς και η περίπτωση κστ)
του πίνακα, της παραγράφου 1 του άρθρου 73 του ν. 2960/2001
(ΦΕΚ 265 Α’), όπως τροποποιήθηκε και ισχύει, αντικαθίστανται
ως ακολούθως:
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Άρθρο 2
Επιβολή εφάπαξ φόρου επί των αποθεµάτων

πετρελαίου θέρµανσης

1. Στα αποθέµατα πετρελαίου εσωτερικής καύσης (DIESEL)-
θέρµανσης που έχει στην κυριότητά του, την 8.2.2010 κάθε επι-
τηδευµατίας, που έχει λάβει αριθµό µητρώου ∆ιακινητών
Πετρελαίου Θέρµανσης (∆Ι.ΠΕ.ΘΕ.), τα οποία έχουν τεθεί σε
ανάλωση και έχει πραγµατοποιηθεί η φυσική τους έξοδος από
τις φορολογικές αποθήκες, αλλά δεν έχουν διατεθεί στην κατα-
νάλωση, επιβάλλεται εφάπαξ φόρος ισόποσος µε τη διαφορά
των φορολογικών επιβαρύνσεων που εφαρµόζονται από 9.2.2010
ήτοι του ειδικού φόρου κατανάλωσης και του αναλογούντος
φόρου προστιθέµενης αξίας (Φ.Π.Α.), και των ήδη καταβληθέ-
ντων κατά την έξοδό τους από τη φορολογική αποθήκη ειδικού
φόρου κατανάλωσης και του αναλογούντος Φ.Π.Α..

2. Ο εφάπαξ φόρος επιβάλλεται στα αποθέµατα της προη-
γούµενης παραγράφου που έχει στην κυριότητά του ο επιτη-
δευµατίας ∆Ι.ΠΕ.ΘΕ., την 8.2.2010 σε εγκαταστάσεις του ή σε
εγκαταστάσεις τρίτων, ανεξάρτητα από το χρόνο λήξης της δια-
χειριστικής του περιόδου ή την κατηγορία των βιβλίων που τηρεί
ή την απαλλαγή από την τήρηση βιβλίων.

3. Σε περίπτωση που ο επιτηδευµατίας ∆Ι.ΠΕ.ΘΕ. πραγµατο-
ποιεί πωλήσεις σε δικαιούχους χρήσης πετρελαίου θέρµανσης
και δικαιούται επιστροφής, τότε ο οφειλόµενος εφάπαξ φόρος
συµψηφίζεται µε τα προς επιστροφή ποσά των φορολογικών επι-
βαρύνσεων, λόγω της εξοµοίωσης του ειδικού φόρου κατανά-
λωσης του πετρελαίου εσωτερικής καύσης (DIESEL)-θέρµανσης
µε το πετρέλαιο κίνησης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
22 του ν. 3634/2008 (ΦΕΚ 9 Α’).

4. Σε περίπτωση που ο επιτηδευµατίας ∆Ι.ΠΕ.ΘΕ. δεν πραγ-
µατοποιεί πωλήσεις σε δικαιούχους χρήσης πετρελαίου θέρ-
µανσης και δεν δικαιούται επιστροφής σύµφωνα µε τις διατάξεις
του άρθρου 22 του ν. 3634/2008 τότε ο οφειλόµενος εφάπαξ
φόρος καταβάλλεται εφάπαξ µε την υποβολή από τον υπόχρεο
δήλωσης εις διπλούν στην αρµόδια για τη φορολογία εισοδήµα-
τός του ∆ηµόσια Οικονοµική Υπηρεσία (∆.Ο.Υ.), το αργότερο

µέχρι και τις 15.3.2010. Το ένα αντίτυπο της δήλωσης µε ηµερο-
µηνία παραλαβής και θεωρηµένο από τον προϊστάµενο της
∆.Ο.Υ. επιστρέφεται στον υπόχρεο.

∆ήλωση που υποβάλλεται χωρίς την ταυτόχρονη καταβολή
του οφειλόµενου εφάπαξ φόρου θεωρείται απαράδεκτη και δεν
παράγει κανένα έννοµο αποτέλεσµα.

Σε περίπτωση µη υποβολής δήλωσης ή ανακριβούς δήλωσης
ή εκπρόθεσµης δήλωσης εφαρµόζονται οι κυρώσεις οι οποίες
προβλέπονται από τις διατάξεις του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α’),
καθώς και οι κυρώσεις των περί λαθρεµπορίας διατάξεων του ν.
2960/2001 εφόσον συντρέχει περίπτωση.

Για τη διαδικασία βεβαίωσης εφαρµόζονται ανάλογα οι εκά-
στοτε ισχύουσες διατάξεις του ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’).

5. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζεται ο τρό-
πος συµψηφισµού του εφάπαξ φόρου επί των αποθεµάτων µε τα
προς επιστροφή ποσά, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 22
του ν. 3634/2008, ο τύπος και το περιεχόµενο της δήλωσης του
εφάπαξ φόρου και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
του παρόντος άρθρου.

6. Κάθε άλλη διάταξη, η οποία αντίκειται στις διατάξεις του πα-
ρόντος άρθρου, δεν εφαρµόζεται στις περιπτώσεις οι οποίες
ρυθµίζονται µε τις διατάξεις του άρθρου αυτού.

Άρθρο 3
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του νόµου αυτού αρχίζει από 9.2.2010”.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα παρέσχε την

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
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2. Η περίπτωση δ) του πίνακα της παραγράφου 2 του άρθρου
78 του ν. 2960/2001, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει, αντικαθί-
σταται ως ακολούθως:



συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21:20’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 17 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
10:00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-

σία: συνέχιση της συζήτησης επί των σχεδίων νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: α) «Κύρωση του Απολογισµού του Κράτους
οικονοµικού έτους 2008», β) «Κύρωση του Ισολογισµού του Κρά-
τους, οικονοµικού έτους 2008», σύµφωνα µε την ηµερησία διά-
ταξη που έχει διανεµηθεί.

3834 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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